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سرمقاله

مقام معظم رهبری: 
افتخارات ملی مبارزه 
با کرونا باید ثبت شود
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عناوینخبرها
هشدار رئیسی درباره نفوذی بودن

 برخی خیریه ها

پیشنهاد سازمان مالیاتی جهت تسهیل
 در امور مؤدیان مالیاتی تصویب شد

تشکیل کمیته راهبری توسعه و تجاری سازی 
خودروهای کم مصرف

مسئولین بورس اقدامات احتیاطی
 را در نظر بگیرند 

شرایط صدور کد اقتصادی 
برای مؤدیان مالیاتی تغییر کرد 

دو شاخص مهم در اجرای پروژه
 نورد گرم فولاد مبارکه

تداوم تولید در فولاد مبارکه با مشارکت 
حداکثری کارکنان در طرح غربالگری

منع جذب خارجی ها؛ چرا فقط سرخابی ها؟
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صفحه1

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقاب اســامی صبح امروز )یکشنبه( در 
ارتباط تصویری با ستاد ملی مبارزه با کرونا که با حضور اعضای این ستاد و استانداران 
۳۱ استان کشور برگزار شد، عملکرد ملت و مسئولان را در این زمینه در ابعاد مختلف 
اجتماعی- فرهنگی، درمانی، بهداشــتی، علمی، مدیریتی و خدماتی »حرکتی 
جهادی، عظیم و افتخارآمیز« خواندند و با تأکید بر ثبت، بازخوانی و روایت هنرمندانه 
ایــن تاش و فداکاری ملی افزودند: مردم عزیز ایران با رفتار متین و صبورانه خود 

انصافاً خوش درخشیدند و فرهنگ اسامی- ایرانی را جلوه گر ساختند.
ایشان با قدردانی از گزارش های بسیار خوب و روشنگری که در جلسه بیان شد، از 
زحمات شبانه روزی مسئولان و دست اندرکاران مبارزه با کرونا تشکر کردند و خدای 
متعال را به علت توفیق بزرگی که در این زمینه نصیب ملت و مسئولان کشور کرده 

است، شکر و سپاس گفتند.
حضرت آیت الله خامنه ای با عرض تسلیت به همه مصیبت دیدگانی که عزیزانشان 
را از دست داده اند، برای درگذشتگان، رحمت الهی و برای مبتایان به بیماری کرونا 
و همه بیماران شفا مسألت کردند و برای شهیدان این حرکت جهادی، علوّ درجات 

را از پروردگار کریم خواستار شدند.
رهبر انقاب اسامی در تبیین ابعاد مختلف توفیقات ملت و مسئولان در ماههای 
اخیر گفتند: در زمینه درمان و انواع خدمات پزشکی، پیشگیری، غربالگری، بهداشت 

محیط و مراکز عمومی، کاری حقیقتاً بزرگ و در خور قدردانی انجام شده است.
ایشــان تولید لوازم و تجهیزات در دســتگاه های مختلف از جمله شــرکت های 
دانش بنیان و نیز تاش مردم را در زمینه تهیه و تولید لوازم مورد نیاز بهداشتی یک 

عرصه پرافتخار دیگر دانستند.
حضرت آیت الله خامنه ای ارائه خدمات رفاهی و حضور ملت، بسیج، نیروهای مسلح 
و همه دستگاهها را در این زمینه از لحاظ گستردگی و تنوع خدمات مردمی، حرکتی 
مؤمنانه و حیرت انگیز بر شــمردند و افزودند: این حرکت عظیم و حضور مردم در 

صحنه جز به اراده الهی و دست قدرت پروردگار امکان پذیر نبود.
»حضور نیروهای داوطلب در کارهای ســخت و خطرآفرین« از دیگر ابعادی بود که رهبر انقاب در تبیین 

حرکت پرافتخار ملت به آن اشاره کردند.
ایشان گفتند: مکرر از پرستاران، پزشکان و کادر درمانی- بهداشتی تشکر کرده ایم که جا هم دارد اما در کنار 
این ها، باید از نیروهای داوطلبِ جوان، بسیجی و طلبه نیز قدردانی کرد که در عرصه های سخت و خطرآفرین 

از جمله غسل و کفن و دفن ورود کردند و این کار دشوار را بر عهده گرفتند.
حضرت آیت الله خامنه ای تاش های علمی و تحقیقاتی مراکز دانشگاهی و برخی شرکت های دانش بنیان را 
برای شــناخت رفتار این ویروس متقلب و پیدا کردن واکســن و داروی مقابله با کرونا، بعُد دیگری از افتخار 
ایرانیان بر شمردند و ابراز امیدواری کردند جوانان دانشمند میهن بتوانند هر چه زودتر در این زمینه نیز افتخار 

بیافرینند و استعداد ایرانی را بار دیگر به دنیا نشان دهند.
ایشان برنامه ریزی و مدیریت ستاد ملی مبارزه با کرونا و وزارت بهداشت را نیز حقیقتاً خیلی خوب خواندند و 

افزودند: این افتخارات ملی باید ثبت شود.
حضرت آیت الله خامنه ای رزمایش عمومی ملت را عرصه ای برای بروز جلوه هایی از فرهنگ اسامی و انقابی 
دانستند و افزودند: این کار در بسیاری از موارد رایحه خوش خدمات و پشتیبانی دوران دفاع مقدس را دوباره 

در کشور جاری کرد.
ایشان با بیان مطالبه ای جدی، آرزو کردند هنرمندان بتوانند همچون شهید آوینی با گفتار و نوشتار و کارهای 

هنری و نمایشی، جزئیات این جهاد عظیم مردمی را به شیرینی روایت و آن را در تاریخ ماندگار کنند.
رهبر انقاب اســامی با تجلیل از رفتار متین و صبورانه ملت در برخورد با قضیه کرونا گفتند: وقوع چنین 
حوادثی معمولاً نگرانی هایی درباره مصارف زندگی به وجود می آورد و ممکن اســت همچنان که در برخی 
کشورها در حمله به فروشگاه ها دیدیم باعث رفتارهایی خاص شود اما این گونه رفتارها در ایران عزیز مطلقاً 

دیده نشد و مردم با متانت و بردباری در این زمینه نیز انصافاً خوش درخشیدند.
رهبر انقاب اسامی ماههای اخیر را از زاویه ای دوران خانه نشینی عمومی خواندند و افزودند: در این دوران 
نقش و جایگاه خانواده در فرهنگ اسامی- ایرانی آشکارتر شد در حالی که در کشورهایی که خانواده پایه و 

معنای درستی ندارد، دوران خانه نشینی عمومی به این شکل قابل تحمل و درک نیست.
ایشان افزودند: در این زمینه باید زحمات زن خانواده را مورد توجه و عنایت ویژه قرار داد که با صبر و حلم در 

اداره خوب خانه و خانواده نقش آفرینی کرده است.
حضرت آیت الله خامنه ای در بخش دیگری از سخنانشــان شکست غرب در آزمون جهانی مقابله با کرونا را 
مورد توجه قرار دادند و افزودند: غرب و غرب زدگان نمی خواهند این شکســت دیده شود اما لازم است ابعاد 

این ناتوانی بررسی و بیان شود چرا که انتخاب سرنوشت های مهم برای ملتها به این آگاهی ها بستگی دارد.
ایشان در زمینه »شکست توانایی های مدیریتی غرب« خاطرنشان کردند: کرونا در آمریکا و اروپا در مقایسه 
با دیگر کشورها دیرتر شیوع پیدا کرد یعنی این کشورها فرصت داشتند خود را آماده مواجهه با این ویروس 
کنند اما آن چنان که باید و شاید نتوانستند که آمار بالای مبتایان و فوت شدگان در آمریکا و برخی کشورهای 

اروپایی و مشکات مختلف مردم در این کشورها از جمله بیکاری، این ناتوانی ها را اثبات می کند.
رهبر انقاب اسامی »فلسفه اجتماعی غرب« را نیز در مقابله با کرونا شکست خورده خواندند و افزودند: روح 
و محتوای فلسفه اجتماعی در غرب بر پایه مادیات و پول استوار است به همین علت است که آن ها در موضوع 
کرونا به ســالمندان، افراد مریض، بی پول و معلول بی اعتنایی کردند چرا که این قشرها توانایی کسب پول و 
ایجاد مادیات را ندارند به همین خاطر شــمار زیادی در خانه های ســالمندان جان باختند که این واقعیات 

شکست فلسفه اجتماعی غرب را نیز آشکار می کند.
»شکست در عرصه نمایش اخاق عمومی« از دیگر نکاتی بود که رهبر انقاب در بررسی ابعاد مختلف ناتوانی 

غربی ها به آن پرداختند.
ایشان با اشاره به مواردی همچون هجوم به مغازه ها و برخی چالش های دیگر افزودند: غربی ها با همه ادعاها 

در این زمینه نیز شکست خورده اند که باید این واقعیات برای افکار عمومی تبیین شود.
رهبر انقاب در پایان سخنانشان دو نکته را مورد تأکید قرار دادند: »اهمیت دادن به شبکه بهداشتی درمانی« 

و »بررسی های دقیق درباره بسته بودن یا نبودن مساجد و مراکز دعا«.
ایشان درباره نکته اول گفتند: شبکه بهداشتی درمانی خیلی مهم است و اگر آن طور که حدس می زنند و مکرر 
می گویند در برهه ای بازتولید این ویروس را داشــته باشــیم، این شبکه می تواند در مقابله با آن وضع کمک 

فراوانی کند.

حضرت آیت الله خامنه ای در آخرین نکته سخنانشان با اشاره به یک سؤال بی پاسخ درباره مراسم 
دعا، نماز و عبادات در مساجد و اماکن مقدس تأکید کردند: بنده هیچ پیشنهادی در این باره ارائه 
نمی کنم و تابع نظر و تشخیص کارشناسی ستاد ملی مبارزه با کرونا هستم اما باید توجه داشت که 
عبادات و توسل بخصوص در ماه رمضان و شبهای قدر جزو نیازهای اساسی و حتمی مردم است و 
مردم در قضایای مهم نیز بیشتر به ارتباط با پروردگار نیاز دارند البته معتقدم اگر قواعد سخت گیرانه ای 

هم در این زمینه وضع شود مردم مؤمن و مسجدی حتماً بیشتر از دیگران به آن عمل می کنند.
رهبر انقاب در جمع بندی این بخش از سخنانشان افزودند: همان گونه که گفتم نظر کارشناسی شده 
در ستاد ملی مبارزه با کرونا را معتبر می دانم اما این بررسی را باید به کسانی سپرد که حقیقت و 
ضرورت دعا و توسل را درک می کنند آن وقت هر چه آن ها تصمیم بگیرند بنده و همه مردم به آن 

عمل خواهیم کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای در پایان سخنانشان با تشکر از رئیس جمهور و اعضای ستاد ملی مبارزه 
با کرونا گفتند: خدا کمکتان کند که این کار را به بهترین وجه به پایان برسانید و یک نقطه ماندگار 
تاریخی در افتخارات ملت ایران ثبت کنید و مشکات گوناگون در حواشی این قضیه مثل مشکات 

مالی را نیز با تدابیر لازم برطرف کنید.
پیش از ســخنان رهبر انقاب اسامی آقای روحانی رئیس جمهور از فعالیت ستاد ملی مبارزه با 

کرونا و کمیته های هشت گانه آن در ۸۰ روز گذشته گزارش داد.
آقای روحانی با تشــکر از تاشهای همه دستگاهها و دست اندرکاران مقابله با بیماری بویژه کادر 
درمانی و بخشهای فعال در زمینه بهداشت و درمان، نیروهای مسلح، نیروهای داوطلب و آحاد مردم 
گفت: در مقابله با بیماری کاماً حساب شده عمل کردیم و بر خاف کشورهای غربی اجازه ندادیم 

دوگانه نان و جان راه بیفتد و امروز نیز آمار و ارقام کشور در قضیه کرونا قابل قبول است.
رئیس جمهور به مصوبه امروز جلسه ستاد کرونا در خصوص بازگشایی مدارس از هفته آینده نیز 
اشاره کرد و افزود: حضور دانش آموزان در مدارس اختیاری خواهد بود یعنی دانش آموزانی که نیاز 

به رفع اشکال حضوری دارند می توانند با حضور در مدرسه خدمات آموزشی دریافت کنند.
آقای روحانی از موافقت رهبر انقاب اسامی با برداشت یک میلیارد یورویی از صندوق توسعه ملی 
برای تأمین مخارج ناشی از بیکاری و همچنین تأمین نیازهای بهداشتی و درمانی تشکر کرد و گفت: موافقت 
رهبر معظم انقاب با آزادسازی سهام عدالت کار بزرگ دیگر و بزرگ ترین کمکی بود که در این ایام نصیب 

مردم به ویژه قشرهای ضعیف شد و مقدمات اجرای کامل این دستور در حال انجام است.
در این جلسه آقای نمکی وزیر بهداشت درمان و آموزش پزشکی نیز گزارشی از اقدامات این وزارتخانه بافاصله 
پس از اعام شیوع بیماری در چین و همچنین اقدامات انجام شده پس از ورود بیماری به کشور بیان کرد و 
افزود: با افتخار اعام می کنیم بر خاف بعضی کشورهای غربی که افراد در راهروها و محوطه بیمارستان معطل 
ماندند و خدمات دادن به افراد ســالمند محدود شد، در کشور ما حتی یک بیمار پشت در هیچ بیمارستانی 

سرگردان نماند و هیچ فرد سالمندی را اولویت دوم تلقی نکردیم.
آقای نمکی، غربالگری و اجرای طرح بسیج ملی مبارزه با کرونا را یکی دیگر از کارهای مهم انجام شده دانست 
و با تشکر از همکاری سازمان بسیج مستضعفین در اجرای این طرح، خاطرنشان کرد: در حال حاضر ۹۰ درصد 

کشور در فاز کنترل و مهار بیماری قرار دارد و امیدواریم با همکاری مردم این روند ادامه داشته باشد.
همچنین آقای رحمانی فضلی وزیر کشور و رئیس کمیته امنیتی اجتماعی ستاد ملی مبارزه با کرونا در این 
نشست گفت: در حالی که کرونا برخی کشورها را با کمبودهایی مواجه و برای آنها مشکات امنیتی ایجاد کرد، 
در کشور ما هیچ یک از این مشکات پدید نیامد و برعکس صحنه های پر شکوه از حضور و همدلی مردم به 

دنیا نشان داده شد.
وزیر کشــور از فعال شدن ستاد رفع موانع تولید برای حل مشکل بیکاری ناشی از کرونا خبر داد و گفت: در 
بخش اجتماعی، حضور فعالان و گروههای جهادی افتخارآمیز بود و موکب های اربعین نیز برای خدمات رسانی 

به مردم فعال شدند.
در ادامه ســردار سرلشکر باقری رئیس ستاد کل نیروهای مســلح از اختصاص ۷۰ درصد تختهای درمانی 
بیمارســتانهای نیروهای مسلح به درمان بیماران کرونا و بستری کردن ۱۰ هزار بیمار قطعی یا مشکوک به 
کرونا در طول این مدت خبر داد و از فعالیتها و خدمات نیروهای مسلح در بخشهای درمان، تولید و توزیع انبوه 
اقام بهداشتی، حفاظتی و مراقبتی، مقابله با احتکار اقام بهداشتی، مشارکت چشمگیر در طرح غربالگری 

و پاکسازی معابر و اماکن گزارش داد.

شهادت حضرت علی) ع( تسلیت و تعزیت باد

به یاد و افتخار شهدای وطن در حادثه ناوچه کنارک

بهرام قرویصفحه 2

  لیالی قدر و سرنوشت ما

مهدیمیرحیدری
مد                    یر عامل و سرد                        بیر

ضمن آرزوی سعادت، طاعات و عبادات 
لیالی  داری  زنده  شب  داری،  روزه  در 
امید که مقبول حضرت حق قرار  قدر، 
گیرد. سالروز شهادت مظلومانه حضرت 
تعزیت  و  تسلیت  را  السلام  علیه  علی 
وصف  در  کوتاه  گلچینی  اما  می گوئیم. 
حضرت علی علیه السلام.  علی )ع( آن 
سردار شیر دل اسلام را چگونه میتوان 
توصیف کرد. وقتی همه ی خصال نیکو 
در وجود کسی متجلی شد؛ دیگر زبان 
عاجز،   و  میشوند  قاصر  وصف  در  قلم  و 
به  بتوان  که  نیست  مانند ی  را  )ع(  علی 
مثال کشید.در راستای همه ی خوبیها علی )ع( را می توان دید و 
خوشبخت آنکه میبیند وبه راهش میرود. تاریخ کدام دلاوری را به 
ازخوف خدا اشک  آنکه شب هنگام،  بیاد دارد.  شجاعت علی )ع( 
میریخت و صبحگاه در راه خدا جان در کف می نهاد. دنیا علی )ع( را 
به عدالت میشناسد و عدالت با نام علی )ع( جلا دارد. کدام مرد اول 
را می شناسید که با اشک یتیمان بگرید.و خانه به خانه مستمندان 
هستی  غزل  بیت  شاه  )ع(  علی  رساند   قوت  آشنائی،  هیچ  بی  را 
درس  کردارش  و  برنده  شمشیرش  چون  کلامش  که  او  هم  است. 

زندگی برای همه ره پویان حق و عدالت و راستی است.
7 خرداد 99 و مجلس یازدهم

7 خرداد 99، 276 منتخب مجلس یازدهم برای هماهنگی مراحل 
ای  اشاره  میتوان  که  میشوند  مستقر  بهارستان  در  تشکیل  اولیه 
مجلس  نمایندگی  تجربه  فاقد  منتخب  داشت، 172  آنها  به سوابق 
اند و به قول معروف در این کسوت صفر کیلومترند، با توجه به رد 
یازدهم،  مجلس  انتخابات  برای  دهم  مجلس  نماینده   80 صلاحیت 
نمایندگی  فعالیت  استمرار  به  موفق  دهم  نماینده مجلس  تنها 56 
مجلس  منتخب   260 کرسی،   276 از  اما  شدند.  یازدهم  مجلس 
 16 و  گرفت  خواهند  اختیار  در  مردان  را  یازدهم  اسلامی  شورای 
دکترا  تحصیلات  نماینده،  بود، 133  خواهد  زنان  به  متعلق  کرسی 
ارشد  کارشناسی  تحصیلات  نماینده،   146 آن،  حوزوی  معادل  یا 
تجربه  دارای  نماینده   104 منتخبین  از  و  آن  حوزوی  معادل  و 

قانونگذاری را دارند،                                               ادامه صفحه 2 

رهبر معظم انقلاب اسلامی در ارتباط تصویری با ستاد ملی مبارزه با کرونا:

توانایی مدیریت، فلسفه اجتماعی و اخلاق  سه عرصه شکست غرب در کرونا 
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خبر

امروز برخی دشمنان دنبال این هستند که در 
قالب امور خیریه، مجموعه هایی را برپا کنند 
که ریشه خیرخواهی و توجه به مردم ندارد و 

اهداف بدخواهانه پشت آن است. 
به گزارشــاعتبار به نقــل از  اداره کل روابط 
عمومــی قوه قضائیه، آیت الله ســید ابراهیم 
رئیســی در نشست هم اندیشــی با نهاد های 
مردمی و آییــن تجلیل از گروه های جهادی، 
محوری ترین ویژگــی گروه های جهادی به 
تأســی از بزرگان دین را خداباوری و اخاص 
دانست و از اعتمادبه نفس و خودباوری، تحقق 
»ما می توانیم« و بن بست شکنی به عنوان دیگر 
شــاخصه های این گروه ها یــاد کرد. آیت الله 
رئیسی گفت: در جبهه ها، نیرو های جهادی 
بسیاری از موانع را با بن بست شکنی برداشتند 
و ایــن روحیه، روحیه ای اســت کــه در آن 
خداباوری، خودبــاوری و مردم باوری ارکان 
اصلی است. رئیس قوه قضائیه، خدمت بی منت 
به مردم، خود را بدهکارِ انقاب، نظام و مردم 
دانستن و حفظ کرامت انسانی را از شاخصه های 
حرکــت جهادی عنــوان کــرد و گفت که 
جهادگران در حرکت جهادی خود نمی گذارند 
کوچک ترین خدشه ای به کرامت انسانی وارد 
شــود. آیت الله رئیســی در بخش دیگری از 
سخنانش به ادغام نهاد جهاد سازندگی اشاره 

کرد و یادآور شد: اوایل پیروزی انقاب اسامی، 
نهادی با عنوان جهاد سازندگی وجود داشت 
کــه در جبهه ها از آن به عنوان سنگرســازان 
بی سنگر تعبیر می شــد ولی این نهاد به مرور 

زمان و در حرکتی نادرست حذف شد.
رئیس قوه قضائیه خاطرنشان کرد: گروه های 
جهادی امروز می توانستند با یک سازماندهی 
درســت، تحت عنوان جهاد سازندگی شکل 
جدیدی پیدا کرده و بسیاری از کار های نشدنی 
را در کشور انجام دهند. رئیسی با بیان اینکه 

نباید جریان جهاد سازندگی در کشور ادغام 
می شد، افزود: این نهاد یک حرکت خودجوش، 
مردمی و انقابی برای شــکل دادن اقدامات 
عمران و آبادانی در کشور و انجام کار هایی بود 
که به ظاهر عنوان می شــد انجام آن ها امکان 
نــدارد. رئیس قوه قضائیه، روحیه تشــکل و 
سازماندهی نیرو های جهادی و خودجوش در 
سراسر کشور را از اقدامات ضروری دانست که 
باید در شهر و روستا نتایج آن دیده شوند. رئیس 
دســتگاه قضایی بعُــد دیگر ایفــای نقش 

سازمان های مردم نهاد و گروه های جهادی را 
اصاح و بازاجتماعی شدن مجرمان دانست و 
تأکید کرد: کسانی که به هر دلیل دچار آسیب 
اجتماعی شده اند، باید اصاح شده و به جامعه 
بازگردنــد کــه نهادهای مردمــی به خوبی 
می توانند قوه قضائیــه را در این زمینه یاری 
دهند. آیت الله رئیسی در ادامه با تأکید بر این که 
آســیب های اجتماعی زیبنده نظام اسامی 
نیست و مردم را رنج می دهد، افزود: گروه های 
جهادی، دانشجویان و طاب در هر نقطه ای از 
شــهر و روستا می توانند دستگاه قضایی را در 
بازاجتماعی کــردن افراد آســیب دیده یاری 
دهند. وی تأکیــد کرد: هرجا مردم به میدان 
آمدنــد و روحیه جهادی ظهــور و بروز کرد، 
بســیاری از مسائل ســامان یافت و خیلی از 
مشکات حل شد. آیت الله رئیسی افزود: امروز 
برخی دشمنان دنبال این هستند که در قالب 
امور خیریه، مجموعه هایــی را برپا کنند که 
ریشــه خیرخواهی و توجه به مــردم ندارد و 
اهداف بدخواهانه پشــت آن اســت. یکی از 
رویکرد هایی که کشور های امریکایی و اروپایی 
در کشــور های در حال توسعه و جهان سوم 
دنبال می کنند، این اســت که با گســترش 
بنیاد های خیریه، اهداف سیاسی و پلیدشان را 

دنبال کنند.

اگر می خواهیم معیشت و اشتغال را بایکدیگر 
حــل کنیم- که چنین هدفی را هم داریم-
مســیرش از رهگذر توجه بیشتر به اقتصاد 
دانش بنیان است.  به گزارش اعتبار به نقل از 
تسنیم  محمدباقر قالیباف، منتخب مردم 
تهران در مجلس یازدهم در اولین نشست 
فراکســیون اقتصــاد دانش بنیان مجلس 
یازدهم شورای اســامی، طی سخنانی با 
تأکید بر اینکه راه حل مشکات اقتصادی از 
مسیر اقتصاد دانش بنیان می گذرد، اظهار 
داشت: واقعیت این است که اکو سیستمی 
که مربوط به اقتصاد دانش بنیان اســت، در 
کشور شــکل گرفته، استارت آپ ها، مراکز 
نوآوری و شــتاب دهنده ها به خوبی شکل 
خود را پیدا کرده اند و در مسیر مشخصی در 
حال حرکت هستند. وی افزود: دقت کنیم 
که این موضوع جغرافیا نمی شناسد، ما باید 
همه ظرفیت های انسانی و مکانی را که وجود 
دارند- اعم از همه عوامل انســان ســاخت 
اجتماعی و کاربردی و همه شرایط طبیعی 

و منابعی که داریم- تبدیل به فرصتی برای 
کار کنیم. تغییر نگرش به موضوع کار اهمیت 
بالایــی دارد. برای مثال ما اگر الان از دولت 
مجدد مطالبه کنیم که شهرک های صنعتی، 
کارخانه یا کارگاه بســازیم، جاده آسفالت 
کنیم و مواردی از این دســت، مشــکلی از 
اشــتغال و معیشت کشور را حل نمی کند. 
قالیباف گفت: هــر کدام از ما در حوزه های 
انتخابیه خودمان باید بدانیم که رابطه بین 
یک پلتفرم و اشتغال کجاست؟ چه در حوزه 
صنعت، چه در حوزه خدمات. مطمئن باشید 
۱۰ سال دیگر، کسانی که از دبیرستان ها و 
دانشگاه ها به بازار کار وارد می شوند دیگر این 
مشاغلی که ما امروز به عنوان شغل آن ها را 
می شناســیم، برای شــان وجود نــدارد و 
شــغل های جدیدی جایگزین می شــود. 
منتخب تهران در مجلس یازدهم خاطرنشان 
کرد: ما در حوزه های مختلفی دچار مشکل 
هســتیم؛ در بخش کشــاورزی، جاده ها، 
مصرف آب، دامپروری و موارد دیگری دچار 

مشکل هستیم و باید حتماً رابطه بین پلتفرم 
و اشتغال، به طور خاص در مناطق محروم 
کار کنیم تا این مشــکات حل شود. عضو 
مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: اولویت 
نخســت مجلس یازدهم مسائل اقتصادی 
کشور اســت. ما در اقتصاد دو عامل مهم را 
مدنظر داریم: اشــتغال و معیشت. ممکن 
است بحث معیشت را با پول نقد به صورت 

مقطعی حل کنیم که البته نشان دادیم در 
همان هم عاجز هســتیم. شما ببینید، آن 
روزی که کشور ۱۱۰ میلیارد پول داشته با 
روزی که ۲۵ میلیارد پول داشته، در معیشت 
مردم تفاوتی ایجاد نشده و این موضوع حل 
نشــده باقیمانده اســت. وی افــزود: اگر 
می خواهیم معیشت و اشتغال را بایکدیگر 
حــل کنیم- که چنین هدفی را هم داریم- 
مســیرش از رهگذر توجه بیشتر به اقتصاد 
دانش بنیان اســت. اقتصــاد دانش بنیان 
اقتصادی مردم پایه است؛ نیاز به پول ندارد، 
مغز و نیروی انسانی می خواهد که شکرخدا 
در کشور وجود دارد و امیدوارم بتوانیم این 
موضوع را با استفاده از منابع انسانی کارآمد 
و جوان حل کنیم. قالیباف تأکید کرد: ما به 
عنوان فراکسیونی که قرار است این موضوع 
را در مجلس یازدهــم پیگیری کنیم، باید 
نگرش مان را به این مســئله تغییر بدهیم و 
امیدوارم که با این تغییر نگرش، به سرعت 

مشکات حل شود.

بــا پذیرش نقاط ضعــف مجلس دهم باید 
بگویم در شرایطی مجلس دهم را آغاز کردیم 
که کشور در آستانه ظالمانه ترین و بی سابقه 

ترین تحریم ها طی تاریخ معاصر بود. 
زهرا سعیدی مبارکه در نطق میان دستور 
خود در جلســه مجلس شــورای اسامی، 
گفت: آنچه از ائمه اطهار)ع( به ما رســیده 
عبادتی عظیم به نام خدمت به مردم پس از 
انجام واجبات اســت و اکنون هر کس نزد 
وجدان خود و خدای خود می داند که از این 
فرصت گرانقدر معنوی چگونه و به چه میزان 
بهــره برده و اکنون زمان نمره دادن به خود 

است.
در تحویــل این امانت به امانتداران بعدی با 
پذیرش نقاط ضعف مجلس دهم باید بگویم 
در شرایطی مجلس دهم را آغاز کردیم که 
کشــور در آستانه ظالمانه ترین و بی سابقه 
ترین تحریم ها طــی تاریخ معاصر بود، اما 
قدرت ایمــان درون زای مــردم بر قدرت 
بــرون زای زورگویان درحال غلبه اســت و 
پرچم انسانیت برق قله های اخاق در دست 

ملت ایران قرار دارد.
 در بحران کرونا نه فروشــگاهی غارت و نه 
آشوبی نظیر آنچه در کشورهای مرفه دنیا 
دیده شد چرا که اینجا هدف مردم غارت و 
بردن نیست بلکه بخشیدن است، این مردم 
از تبعیض ها می رنجد، امروز زمان فرصت ها 
برای ملت ایران است و جهش تولید می تواند 
با مدیریت زمان و البته شایســته سالاری 
مزیت رقابت در عصر جدید باشد اما به شرط 
نگاه ویژه به قشر کارگر، اصناف، کشاورزان، 
دامداران، مقنیــان و جوانان. به عنوان یک 
جوان دهه شــصتی و دارای خاصه سوابق 
مهم از نظر علمی و شفاف و مشخص از نظر 
عملی با دعوت تعداد زیادی از اصناف جهت 

فرصت رسیدگی بیشتر به مشکات صنوف 
با قــدرت چانه زنی از مرکز از شهرســتان 

اصفهان به میدان انتخابات آمدم.
 امــا در اقداماتی عجیب و مــورد دخالت 
مستقیم و هجمه های دروغ و ناجوانمردانه 
پنهان و پیدا از سوی برخی دست اندرکاران  
و افراد حقوقی با سوءاســتفاده از موقعیت 
شغلی جهت مخدوش کردن چهره من در 
اذهان مردم با صدور نامه ها رسمی و جعلی 
جلوه دادن و مجرم دانســتن من و دکترای 
تخصصی ام در سه روز منتهی به انتخابات و 
انتشــار آن در فضای مجازی،  رسانه ملی و 
برخی مســاجد و هیئت ها مواجه شدم که 

محل تامین هزینه آنها جای سوال است .
به بهانه های مطرح شده چندین بار تبلیغات 
محیطی اینجانب را جمع آوری کردند که 
قطعاً برما شدن این دروغ و بی تقوایی برخی 
افــراد خاص و بازی با آبروی یک کاندیدای 
مستقل و از جامعه دهه شصتی های مظلوم 
و از جنس بانوان قطعاً تا اکنون این از چشم 

تیزبین مردم دور نمانده است.
جهت دهندگان به سناریوهای تخریب چه 
آنهایی که ســکوت کردند و چه آنهایی که 
اقداماتی داشته اند باید در این دنیا و دیار باقی 
پاسخگو باشند اکنون خرسندم برای خدمت 

به خلقش بسیار در پیش خدایم زانو زده ام 
اما در مقابل منفعت طلبان سر خم نکرده ام 

و در خدمت منافع آنها نبوده ام.
از ده ها هــزار نفر مردمی کــه دل در گرو 
عملکرد حقیر در آن فضای تردید و شک آلود 
داشــته و بنده را مورد اعتماد قرار داده اند 
می خواهم رفتــار این افراد را که بغض های 
شــخصی خود را با سوءاستفاده از جایگاه و 
هزینه کردن از سازمان متعلق به این نظام با 
انتشار نامه های کذب برما کرده اند  را پای 
نظام و دیگر مســئولین جمهوری اسامی 
ایران ننویسند. آنها را به خدا واگذار می کنم 
و در این خصوص حرف هایی دارم که با من 

می ماند و با من دفن می شود.
 وی بــا بیان اینکه نمایندگــی را صرفاً در 
ساختمان مجلس نمی دانم و در هر جایگاهی 
که باشم مدافع منافع مردم هستم، افزود: به 
راستی در اســتان اصفهان چه اتفاقی رخ 
می دهد؛ آیا دارا بودن رتبه دوم در مبتایان 
به کرونا و رتبه سوم مرگ و میر در بین استان 
های کشور ضمن تشکر از کادر درمان در این 

استان، برازنده اصفهان است؟ 
چه تصمیمات به هنگامی گرفته نشد که این 
اتفاق در مرکز ثقل سیاسی و امنیتی کشور 
اتفاق افتاد تا مردم و کادر درمان تاوان آن را 
بدهند. آیا نادیده گرفتن و به خطر انداختن 
سامت مردم استان در ترخیص ذرت های 
آلوده از سوی اســتاندار استاندار اصفهان 

پاسخی دارد؟
 اتفاقات خارج از چارچوب استاندار اصفهان 
به صورت مثال در انتصاب فرماندار نطنز به 
مدت ۶ ماه تا موعد بازنشستگی وی بدون 
ســابقه وزارت کشــوری و بازی با مردم در 
خصوص سامت و جالب تر تحت فشار قرار 
دادن رسانه ها در نقد عملکرد ضعیف آن ها 

در گروه کدامین فشــارها و آلوده به بدهی 
کدامین افراد است.

نماینده مردم مبارکه در مجلس شــورای 
اسامی گفت: به عنوان پیشنهاد دهنده و 
طراح اول طرح اصاح قانون منع بکارگیری 
بازنشستگان ســوال می کنم آیا هدف این 
قانون بازنشســته نمودن استاندار سابق و 
انتصاب استانداری با سنی بالاتر و عملکردی 

که سه مورد آن را اعام کردم بود؟
وی ضمن درخواســت تامین آب مورد نیاز 
کشت بهاره کشاورزان از وزیر نیرو، ادامه داد: 
عاوه بر وظایف نمایندگی، جذب بی نظیر 
سه ردیف اعتبار ملی برای یک شهرستان و 
جذب بودجه های ملی که بی ســابقه بود و 
گزارش آن را به مردم میدهم میسر نبود جز 

با لطف خدا و همراهی مردم صبور.
 ایشــان ضمن تبریک بــه همه منتخبین 
مجلــس یازدهم امیدوارم طــرح مبارزه با 
سوداگری بازار مسکن که نمایندگان مردم 
در مجلس و کمیسیون اقتصادی برای آن 
بیش از دو ســال تاش کردند اما به صحن 
علنی نرسید مورد جمایت مجلس آینده قرار 
بگیــرد زیرا فاصله غنــی و فقیر را کاهش 
می دهد.نماینــده مردم مبارکه در مجلس 
شــورای اســامی در پایان گفت:از مردم 
شریف ایران، همکاران و تمامی افرادی که 
در طول این ۴ ســال با مردم شهرســتان 
مبارکه همراهی داشته اند و بیش از حدود 
۸۰ هزار نفر مردمی که در فضای شــک و 
تردید نســبت به مجرم بــودن حقیر پای 
صندوق ها آمدند و کسانی که رای ندادند اما 
حرف هایی دارند درخواست می کنم که من 
را مورد عفو قــرار داده و حال کنند. از این 
تریبون اعام می کنم خداوند از من نگذر اگر 
جایی از حق و رای مردم گذشتم و یا بگذرم.

ایران در سوگ ارتش
شناور پشتیبانی سبک کنارک

 دچار حادثه شد

با حکم رییس جمهور مدرس خیابانی 
سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت شد

 اما طبق اظهارات در بروشور تبلیغاتیشان ۲۳۸ نفر اصولگرا، ۲۶ نماینده 
مستقل، ۱۳ نفر اصاح طلب و ۳ نماینده گرایش اعتدال و توسعه را دارند 
که تکلیف ۱۱ کرسی دیگر در دور دوم )میان دوره ای انتخابات مجلس 
یازدهم( طبق اعام وزارت کشور شهریور ماه ۱۳۹۹ مشخص خواهد شد 
و نکته ویژه دو برابری تعدادروحانیون نســبت به مجلس دهم ۳۲نفر 
می باشند و طبق بررسی بعمل آمده ۳۵ منتخب وزیر، استاندار، فرماندارو 

شهردار بوده اند.
۴۸ نماینده عضو هیأت های علمی دانشگاهی، ۲۳ منتخب پزشک در 
حوزه درمان و طبق بررسی ها ، اوضاع سیاسی و شرایط اقتصادی کشور 
و عملکرد اشخاص در دوران بعد از انقاب اسامی،پیش بینی ها و آمار 
نظرسنجی، آقای دکتر محمد باقر قالیباف منتخب و پیشتاز نمایندگی 

مردم تهران بر ریاست مجلس یازدهم تکیه خواهد زد.

شورای عالی هماهنگی اقتصادی پیشنهاد 
سازمان مالیاتی در جهت تسریع و تسهیل 
درانجام امور مؤدیان مالیاتی را تصویب کرد.

شورای عالی هماهنگی اقتصادی که با حضور 
سران سه قوه برگزار شد، پیشنهاد سازمان 
مالیاتی در جهت تسریع و تسهیل درانجام 
امور مؤدیان مالیاتی تصویب شد. براساس 
این مصوبه، مهلت تسلیم اظهارنامه مالیاتی بر ارزش افزوده دوره چهارم 
ســال ۹۸ و سررســید پرداخت آن برای کلیه مؤدیان مالیاتی تا پایان 
اردیبهشــت ماه جاری تعیین شــد. در این جلســه که به ریاســت 
حجت الاسام والمسلمین دکتر حسن روحانی تشکیل شد، گزارشی از 
اقدامات کارگروه تنظیم بازار در ایجاد تعادل در بازار و اجرای مصوبه قبلی 
شــورای عالی هماهنگی اقتصادی در خصوص اطاع رسانی گسترده 
قیمت ها و استفاده از نظارت مردمی و بهره گیری از شبکه نظارتی اتاق 
اصناف و اتحادیه های صنفی ارائه شد. شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
با تأکید بر لزوم هماهنگی همه دستگاه ها در اجرای مصوبات کارگروه 

تنظیم بازار در زمینه مدیریت بازار کالاها و خدمات تصمیماتی گرفت.
وزیر نفت نیز در این جلسه گزارشی را از اجرای طرح های تولید نفت از 
میادین مشترک به اطاع اعضای شورا رساند. موضوع افزایش سرمایه 
صندوق ضمانت صادرات، دیگر دستور این جلسه شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی بود که به تصویب رسید. رئیس جمهور در آغاز این نشست، 
ولادت با سعادت حضرت امام حسن مجتبی علیه السام را تبریک گفت.      

نیروی دریایی ارتش در آب های جاسک و چابهار، شناور پشتیبانی سبک 
کنارک دچار حادثه شد و ۱۹ تن از دریادلان نیروی دریایی به فیض شهادت 
نائل آمدند. در اطاعیه دوم ارتش تاکید شــده است که پس از این حادثه 
تیم های امــداد و نجات دریایی در فاصله ای کوتاه در محل حضور یافته و 
مجروحان و شهدا را از شناور تخلیه و به مراکز درمانی منتقل کردند و نیرو های 
مستقر در شناور مذکور رشادت مثال زدنی در نجات جان همرزمان خود 

نشان دادند. 
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی ارتش؛  در این اطاعیه از مجروحیت 
۱۵ نفر از پرسنل شناور کنارک نیز خبر داد و خاطرنشان کرد که این مجروحان 
در وضعیت مناسبی به سر می برند. بر اساس این گزارش، شناور حادثه دیده 
کنارک طی عملیاتی برای بررسی های فنی به محل اسکله دریایی منطقه 
منتقل شده است. لازم به ذکر است شناور »کنارک« با شماره بدنه ۱۴۰۳، 
یکی از چند شناور کاس »هندیجان« در نیروی دریایی است که وظیفه 

اصلی لجستیک و پشتیبانی را به عهده دارند. 
شناورهای این کاس، ساخت کارخانه کشتی سازی damen هلند هستند 

که با شناسه SC-۴۷۰۰-MIG-S شناخته می شوند. 
شناورهای کاس هندیجان )ازجمله شناور سانحه دیده کنارک( دارای ۴۷ 

متر طول و ۸/۵ متر عرض هستند و آبخور آنها نیز ۹/۲ متر است. 
این شناورها با قابلیت حمل و جابه جایی ۴۶۰ تن بار، می توانند نقش یک 
شناور تدارکاتی سبک یا نیروبر به تعداد بیشتر از ۱۰۰ نفر و در عین حال با 

سرعت بالا را ایفا کنند. 
مین ریزی و حمل آب با ظرفیت ۴۰ تن و پذیرش بار تا سقف ۴۰ تن فقط 

روی عرشه نیز از دیگر توانایی های این شناور است. 
اگر چه این شناورها همان طور که گفته شد، وظیفه اصلی پشتیبانی را به  عهده 
دارند ولی برخی از آنها )از جمله کنارک( در ســال های اخیر به تسلیحات 
مختلف نظیر موشک های کروز نور نیز مجهز شدند و در کنار وظیفه اصلی 

خود، می توانند در نقش یک شناور گشتی نیز ظاهر شوند. 
 از دیگر تسلیحات نصب شده روی این شناورها می توان به یک قبضه توپ 
۲۰میلی متری اورلیکن نیز اشاره کرد. البته روی برخی از این شناورهای 
کاس هندیجان، به  جای موشک کروز، لانچرهای پهپاد نصب شده است 

که به آنها در مأموریت های شناسایی کمک شایانی  می کند. 
همچنین باید خاطرنشان کرد شناور کنارک ۱۶ مهر ۹۷ با حضور فرمانده 
نیروی دریایی ارتش به ناوگان منطقه سوم نبوت نداجا در کنارک ملحق شده 

بود. این شناور سال ۱۹۸۸ساخته شده است. 

رییس جمهور با صدور حکمی مهندس حسین مدرس خیابانی را به 
عنوان سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت منصوب کرد.

در متن حکم حسن روحانی خطاب به حسین مدرس خیابانی آمده 
است: براساس اصل ۱۳۵ قانون اساسی و با عنایت به مراتب تعهد و سوابق 
مدیریتی ارزشمندتان در حوزه صنعت و بازرگانی، به موجب این حکم 
جناب عالی را به سرپرستی »وزارت صنعت، معدن و تجارت« منصوب 

می کنم.
روحانی در این حکم تاکید کرد: انتظار دارد نظر به ضرورت توجه ویژه به 
جهش تولید که در شرایط تحریم های ظالمانه موجب ارتقاء اقتدار و 
عزت ملی خواهد بود، ضمن افزایش هماهنگی درون سازمانی و تعامل 
موثر با دستگاه های ذی ربط اعم از بخش دولتی و غیردولتی و صرف 
تمام توان و وقت خود را نیز با بهره گیری از ظرفیت مجموعه همکاران و 
آرای صاحب نظران نسبت به مدیریت بازار و تامین کالاهای اساسی، 
ساماندهی قیمت خودرو، رفع موانع تولید و تعمیق ساخت داخل، کمک 

به توسعه صادرات غیرنفتی و بهبود فضای کسب وکار اقدام کنید.
در ادامه این حکم آمده است: توفیق شما را در خدمت به ملت شریف 
ایران و نظام مقدس جمهوری اسامی با رعایت اصول قانون مداری، 
اعتدال گرایی و منشــور اخاقی دولت تدبیر و امید از خداوند متعال 

مسألت دارم.
حسین مدرس خیابانی تاکنون به عنوان قائم مقام وزیر در امور بازرگانی 
فعالیت می کرد. وی که دانش آموخته دانشگاه علم و صنعت ایران است 
حدود ۱۷ سال در وزارت بازرگانی در مسوولیت هایی چون قائم مقام 
معاونت بازرگانی داخلی، مدیرکل برنامه ریزی وزارت بازرگانی، مدیرکل 
تامین و توزیع کالا، مدیرکل دفتر تنظیم بازار، هیات مدیره شــرکت 
بازرگانی دولتی ایران و همچنین نزدیک به ۱۰ سال به عنوان مدیرعامل 
و عضو هیات مدیره چند واحد تولیدی و صنعتی از جمله شرکت های 
سیمان زنجان، سیمان فیروزکوه، مجتمع فولاد خراسان، موتور سازان 
)تراکتورسازی ایران(، سیمان مازندران، سیمان غرب و شرکت توسعه 

صادرات حضور داشته است.
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ارتقای نظم و امنیت مهم ترین برنامه  امسال 
نیروی انتظامی است

سردار حســین اشتری فرمانده نیروی انتظامی با بیان این که 
ارتقای نظم و امنیت از مهم ترین برنامه های نیروی انتظامی در 
سال جهش تولید است، از شناسایی ۱۳۰۰ تارنمای متخلف که 
در رابطه با ویروس کرونا به شایعه پراکنی در فضای مجازی اقدام 
می کردند و باعث تشویش اذهان عمومی می شدند خبر داد و 

گفت: در این رابطه ۳۰۰ نفر با حکم  قضایی دستگیر شدند.
وی در مراسم تکریم و معارفه فرمانده انتظامی استان اصفهان با 
اشاره به این که در حوزه برخورد با باندهای مافیایی قاچاق و فساد 
و ناامنی ها کارهای خوبی انجام شده است افزود: نیروی انتظامی 
در گمرکات مستقر شده و پرونده های مفاسد اقتصادی در کل 
کشور تشکیل شده است.او با تاکید بر این که پلیس با اشرار قاطعانه 
برخورد می کند گفت: امنیت و آرامش مردم جزء وظایف نیروی 
انتظامی است.فرمانده نیروی انتظامی با بیان این که مقابله با 
گسترش شیوع ویروس کرونا یک تمرین بزرگ بود گفت: برخورد 
با محتکران مواد ضدعفونی و ملزومات بهداشتی و آرام کردن 
فضای جامعه مهمترین راهبرد ناجا در حوزه مقابله با کرونا است.
ســرتیپ حســین اشــتری،  در دیدار با آیت الله سید یوسف 
طباطبایی نژاد نماینده ولی فقیه و امام جمعه اصفهان اظهارداشت: 
در روزهای اول شیوع این ویروس با احتکار لوازم بهداشتی و ضد 
عفونی مواجه شدیم که با کار اطاعاتی خوب پلیس بسیاری از 
انبارها شناســایی و در دل محتکران ترس و خوف افتاد و اقام 

کشف شده به دانشگاه های علوم پزشکی تحویل داده شد.
وی تصریح کرد: یکی از موضوعاتی که در روزهای اول باعث نگرانی 
و تشویش اذهان عمومی می شد فضای مجازی بود که پلیس فتا 
با افرادی که در این فضا شایعه پراکنی می کردند برخورد قاطع و 
قانونی کرده و با شناسایی تعداد تارنمای یادشده ۳۲۰ نفر دستگیر 

شدند.
اشتری اظهارداشت: همچنین بیمارستان های ناجا پای کار آمدند 
به طوری که بیش از ۵۱ هزار نفر به مراکز درمانی نیروی انتظامی 

مراجعه کردند.
اشتری گفت: در اجرای طرح فاصله گذاری اجتماعی بیش از ۳۰ 
هزار محور مواصاتی توسط پلیس کنترل شد و نیروها شبانه روز 
بدون داشتن هیچ گونه تنشی با اقتدار و صبر و مردم داری خدمت 

رسانی کردند.
این مقام ارشــد انتظامی تاکید کرد: نیروی انتظامی از فعالیت 
بسیاری از فروشگاه ها و اصناف که فعالیت آنها ممنوع اعام شده 

بود جلوگیری کرد و هنوز هم تعدادی کنترل می شوند.
در این مراسم سرتیپ محمدرضا میرحیدری به عنوان فرمانده 
جدید انتظامی استان اصفهان معرفی  و از خدمات سردار مهدی 

معصوم بیگی فرمانده پیشین انتظامی قدردانی شد. 

هشدار رئیسی درباره نفوذی بودن برخی خیریه ها 

قالیباف: راه حل مشکلات اقتصادی از مسیر اقتصاد دانش بنیان می گذرد 

مجلس دهم در آستانه ظالمانه ترین تحریم ها آغاز به کار کرد

پیشنهاد سازمان مالیاتی جهت تسهیل
 در امور مؤدیان مالیاتی تصویب شد



سعید مدنی کارشــناس ارشد صنعت 
خودرو:   بحث قیمت گذاری خودرو در 
سال جاری تبدیل به کافی پیچیده شده 
است و هنوز مشــخص نیست قیمت 
محصولات شرکت های خودروساز در 
ســال جاری چه سمت و ســویی پیدا 
می کنــد وکمیتــه خودرو مســوول 
جمع بندی نظرات کارشناسی است و باید این نظرات را در اختیار 
ستاد تنظیم بازار قرار دهد تا این ستاد قیمت خودرو را با توجه به 
نظرات کمیته خودرو اعام کند و با توجه به ترکیب کمیته خودرو 
که اعضای آن شــامل انجمن خودروســازان، سازمان حمایت از 
مصرف کننده و معاونت امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت 
است ، کمیته خودرو چنانچه از یک عقانیت برخوردار باشد، هر یک 
از اعضا بدون در نظر گرفتن ماحظات سیاسی اقدام به بیان نظرات 
خود می کنند حال آنکه این احتمال وجود دارد که اعضا بتوانند به 
یک جمع بندی در ارتباط با قیمت خودرو برسند و نظر خود را در 
اختیار ستاد تنظیم بازار قرار دهد و ضمن انتقاد از حضور شورای 
رقابت در کمیته خودرو ، که دلیل اصلی تشــکیل شورای رقابت، 
تعیین قیمت خودرو نبود و این شورا این توان را ندارد که در این ارتباط 
نظر کارشناسی دهد؛ بنابراین اگر قرار است در تعیین قیمت کمیته 
خودرو به جمع بندی برسد باید این اقدام بدون نظر شورای رقابت 

اتفاق بیفتد.
حضور سازمان حمایت تولید کنندگان و مصرف کنندگان نیز در 
کمیته خودرو از نکات حائز اهمیت است ، که این تلقی، تلقی اشتباهی 
اســت که افزایش قیمت خودرو موجب نارضایتی مصرف کننده 
می شود زیرا اولین اولویت مصرف کننده این است که خودرویی برای 
خرید در بازار وجود داشته باشد. همچنین مصرف کننده وقتی که 
ببیند افزایش قیمت خودرو منجر به بهبود وضعیت شرکت های 
خودروساز می شود و روی قیمت تمام شده و کیفیت محصولات آنها 
تاثیر مثبت می گذارد با آن همراه می شود  ، تعیین قیمت خودرو چه 
در کمیته خودرو و چه در ستاد تنظیم بازار بیش از اینکه از مولفه های 
اقتصادی تاثیر بپذیرد از مولفه ها و نظرات سیاسی تاثیر گرفته و قابل  
پیش بینی است که به طور حتم در سال جدید درصدی به قیمت های 
فعلی خودرو افزوده می شود و دولت دوازدهم با توجه به اینکه در 
سال پایانی خود قرار دارد تغییر چندانی در روال قیمت گذاری خودرو 

ایجاد نخواهد کرد.

خودرو
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بهمن موتور موفق به کســب جایگاه نخست و رتبه برتر خدمات 
فروش شرکت های خودروساز در سال ۹۸ شد.

مقایسه امتیاز نتایج کسب شده مربوط به ارزیابی خدمات فروش 
شــرکت های عرضه کننده خودرو در سال ۹۸ نشان می دهد که 
بهمن موتور در بین شرکت های خودروساز، مقام اول را به دست 
آورده است. این شرکت با یک پله صعود  نسبت به سال ۹۷، به جایگاه 
نخست و رتبه برتر خدمات فروش در حوزه خودروهای سبک دست 
یافت. این گزارش حاصل مصاحبه با ۲۴۲ هزار مشتری بر اساس 
نتایج عملکرد، کیفیت، سرعت و هزینه خدماتی مانند وضعیت 
نمایندگی ها، سیستم های ارتباطی و اطاعاتی، رعایت ضوابط 
مربوط به روش های فروش، فرآیند پاسخگویی و رسیدگی به شکایت 
مشتریان است.از طرف دیگر بهمن موتور در رویه های اجرایی تعریف 
شده در سیستم مدیریتی شرکت ها هم رتبه نخست داشته و در 
سال های گذشته با سرمایه گذاری صحیح توانسته در بخش آموزش 

نیروهای شبکه فروش خود عملکرد مناسبی داشته باشد.

در حال تجهیز بزرگ ترین مرکز طراحی قطعات 
خودرو با بهترین دستگاه های طراحی هستیم که 
حاصل آن سبب ارتقای تولیدات داخلی قطعات 
کشور می شود. نادر سخا مدیرعامل شرکت صنایع 
تولیدی با اشاره به اینکه کروز با ایجاد بزرگ ترین مرکز 
طراحی قطعات خودرو، آمادگی تولید پیشرفته ترین قطعات خودرو را دارد، 
گفت: برای داخلی سازی قطعات هزینه های فراوان و سرمایه گذاری بالایی 
کرده ایم و طبق اشارات مقام معظم رهبری به ویژه در مورد صنعت خودرو 
مستحکم تر قدم بر می داریم و اعام می کنیم برای داخلی سازی قطعات با 
کیفیت بیشتر از قطعات خارجی همیشه آماده ایم.سخا در مورد طراحی 
قطعات در شرکت کروز خاطرنشــان کرد: از مرحله مهندسی معکوس 
گذشته ایم و امروز توان آن را داریم براساس درخواست خودروساز، همگام با 
هر سطح از تکنولوژی روز دنیا، سیستم های داخلی خودرو را از ابتدا طراحی 
کنیم.شرکت صنایع تولیدی کروز به عنوان بزرگ ترین شرکت تولیدکننده 
قطعات خودرو در کشور، بیش از ۲۰ درصد از قطعات حساس و پیشرفته 
خودروهای داخلی از جمله کنترلرها، نشانگرها، مالتی مدیا، دسته سیم و... را 
با برترین کیفیت تولید و ارائه می کند. این شرکت عاوه بر ایجاد اشتغال برای 

۱۲هزار نفر، نقش چشمگیری در امر تولید و خودکفایی کشور دارد

هفتاد و دو نفر از منتخبان دوره یازدهم مجلس، اعضای هیات علمی دانشگاه 
و متخصصان علوم اقتصادی در نامه ای به رئیس جمهوری خواستار عرضه 

فوری سهام شرکت های زیرمجموعه سایپا و ایران خودرو در بورس شدند.
در این نامه آمده که صنعت خودرو سال هاست گرفتار سه سطح از مسائل 
جدی و عمیق است و بدون تعیین تکلیف، به صورت روزمره و متاثر از گروه های 
ذی نفع ذی نفوذ اداره می شود. این سه سطح عبارتند از »سطح حکمرانی و 
رگولاتوری«، »سطح سیاست صنعتی در خودرو« و »سطح بنگاهداری«. 
اکنون در شرایط خاص بازار سرمایه، فرصتی وجود دارد که بخشی از مسائل 
سطح بنگاهداری به ویژه پیوندهای معیوب مالکیتی - مدیریتی با زیرمجموعه 
و مفاسد سیستمی ناشی از آن، تاحدی شفاف و اصاح شود.  در ادامه این 
نامه آمده که »بخش قابل توجهی از بدهی ها و هزینه های مالی سایپا، مربوط 
به خرید سهام آن توسط شرکت های زیرمجموعه اش است. از طرفی براساس 
ماده ۲۸ دستورالعمل حاکمیت شرکتی شرکت های پذیرفته شده در بورس 
و فرابورس، شرکت ها نمی توانند تملک سهام شرکت اصلی خود را داشته 
باشــند و اگر دارند، باید واگذار کنند. این درحالی است که سایپا از طریق 
شرکت های سرمایه گذاری گروه صنعتی رنا، پیشگامان بازرگانی ستاره تابان، 
گروه سرمایه گذاری سایپا، تجارت الکترونیک خودرو تابان، تولیدی موتور 
گیربکس و اکسل سایپا و سرمایه گذاری و توسعه صنعتی نیوان ابتکار که 
خود مدیریت آنها را بر عهده دارد، حدود ۶/ ۴۵ درصد از سهامش را در اختیار 
گرفته و این موضوع مغایر با اصول حاکمیت شرکتی است. همچنین تملک 
۲۷ درصدی سهام توسط شرکت های گروه صنعتی رنا و گروه سرمایه گذاری 
سایپا مغایر با مفاد ماده ۲۸ دستورالعمل مذکور است.«  آنها در بخش دیگری 
از نامه خود به رئیس جمهوری، عنوان کرده اند »اکنون که نماد شرکت سایپا 
بعد از ثبت افزایش سرمایه، در تاریخ ۲۲/ ۲/ ۱۳۹۹ با تقاضای خرید بیش از 
هزار میلیارد تومانی و با رشد بیش از صددرصدی قیمت بازگشایی شده و 
صرفا ۳۱ میلیارد تومان از تقاضای مذکور عرضه شد، لازم است سهام مذکور 
ازسوی شرکت های تابعه سایپا به عموم عرضه شود. در صورت عرضه سهام، 
با در نظر گرفتن قیمت فعلی تابلوی سهم )نه قیمت بلوک مدیریتی(، حداقل 
۱۱۰ هزار میلیارد ریال وجوه نقد حاصل خواهد شد که به کمک آن می توان 
بخش عمده تسهیات مالی ۱۳۰هزار میلیارد ریالی سایپا و شرکت های تابعه 
آن را بازپرداخت و قیمت تمام شده خودرو را کاهش داد. این موارد درخصوص 
شرکت ایران خودرو که نماد آن فعا بسته است و به زودی بازگشایی خواهد 
شد نیز صادق است و در زمان بازگشایی لازم است مورد توجه قرار گیرد. 
خواهشمند است دستور فرمایید این موضوع هرچه سریع تر با همکاری وزیر 
محترم اقتصاد و سرپرســت وزارت صمت، توسط رئیس محترم سازمان 

گسترش و نوسازی صنایع، پیگیری شود.«

خبـــــر
اجرای برنامه های عملیاتی ایران خودرو برای کاهش مصرف سوخت سرعت می گیرد:

تشکیل کمیته راهبری توسعه و تجاری سازی خودروهای کم مصرف
به منظور تحقق منویات مقام معظم رهبری 
مبنــی بر تولیــد خودروی کــم مصرف،  
مدیرعامــل گروه صنعتی ایــران خودرو با 
تشــکیل کمیته ویــژه راهبری توســعه 
خودروهای کم مصرف،  بر تسریع در اجرای 

برنامه های عملیاتی این حوزه تاکید کرد.
 فرشاد مقیمی در احکام جداگانه ای رئیس 
و اعضای این کمیته را تعیین کرده است. در 
این احکام بر بهره گیــری از الگو و رویکرد 
جهادی راهبردهای گــروه صنعتی ایران 
خودرو برای تحقق هدف تولید خودروهایی 
بــا مصرف ۵ لیتــر در هــر ۱۰۰ کیلومتر 
پیمایش با تکیه بــر توانمندی موجود در 
کشور و اولویت ظرفیت های و توانمندی های 
موجود در گروه صنعتی ایران خودرو تاکید 

شده است. 
تعریــف و راهبری پروژه هــای مرتبط در 
کم ترین زمان ممکن از دیگر محورهای مورد 
تاکید مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو 

است. 
گفتنی است،  این کمیته به ریاست معاون 
مرکز تحقیقات، راهبری توســعه و تجاری 
سازی خودروهای کم مصرف را برعهده دارد. 

مدیر برنامه ریزی و مطالعات استراتژیک، 
مدیرعامل شــرکت طراحی و تولید موتور 
ایران خودرو )ایپکو(،  مدیرعامل ایران خودرو 
دیزل و مدیر ارتباطات و امور بین الملل ایران 
خودرو نیز اعضای کمیته راهبری توسعه و 
تجاری ســازی خودروهــای کــم مصرف 
هستند. بهره گیری از تمامی توانمندی های 
کشور شامل ظرفیت های مالی،  مدیریتی، 
سازماندهی و تحقیقاتی با اولویت ظرفیت 

های موجــود در داخل گروه صنعتی ایران 
خودرو برای دســتیابی به اهداف توســعه 
خودروهای کم مصرف در دســتور کار این 

کمیته قرار دارد. 
 کاهش قیمت بازار با حذف ابزار دلالان 

برای افزایش قیمت
معاون بازاریابی و فروش گروه صنعتی ایران 
خودرو گفت: بــا ممنوعیت درج قیمت در 
سایت های فروش اینترنتی خودرو،  قیمت 

بازار حدود ۱۵ درصد کاهش یافته است.
کاهش قیمت بازار با حذف ابزار دلالان 

برای افزایش قیمت
 بابک رحمانی در این باره افزود: در روزهای 
اخیر که قیمت خودرو در بازار افزایش حبابی 
داشته و بسیاری از مشتریان واقعی، توانایی 
خرید خودرو را نداشــتند بــا محدودیت 
فعالیت دلالان و ســودجویان روند نزولی 
گرفتــه و در چند روز اخیر کاهش تا حدود 

۱۵درصد را تجربه کرده است. 
وی تصریــح کرد: افزایش قیمت خودرو در 
بازار ســودی نصیب خودروسازان نکرده و 
صرفا برخی واسطه گران و سودجویان مبالغ 
هنگفتی را کسب کردند و برخی مشتریان 
نیز متضرر شده اند.  رحمانی ضمن اشاره به 
تغییرات قیمتی بازار ناشــی از محدودیت 
فعالیــت دلالان از ســویی و برنامــه های 
افزایشی گروه صنعتی ایران خودرو در تولید 
و عرضــه خودرو از ســویی دیگــر، اظهار 
امیدواری کــرد: در روزهای آینده نیز روند 
کاهشی قیمت در بازار ادامه داشته باشد و به 
این ترتیب مشتریان بتواند با خیال آسوده 

نسبت به خرید خودرو اقدام کنند. 

چند صدایی در کمیته خودرو

یادداشت

هفته نامه اقتصادی ایران

ــه شــماره ثبــت  ــا مســئولیت محــدود ب آگهــی تغییــرات شــرکت آرویــن تجــارت آوا ب
ــوق  ــی ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 10320323396 ب ــه مل 381781 و شناس
ــه  العــاده مــورخ 1398/09/09تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : تعــداد اعضــاء هیــات مدیــره ب
2نفــر کاهــش یافــت و مــاده 14اساســنامه بــه شــرح صورتجلســه اصــلاح گردیــد. ســازمان 
ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )843166( 

آگهــی تغییــرات شــرکت پتــرو یــک صنعــت مانــدگار بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 426906 و شناســه ملــی 10320791218 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العاده 
مــورخ 06/ 1398/11تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : پژمــان ســلیمانی بــه شــماره ملــی0080907202 بــا پرداخــت مبلــغ 20300000000 ریــال بــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود را بــه مبلــغ 
20400000000 ریــال افزایــش داد. در نتیجــه ســرمایه شــرکت از مبلــغ 6500000000 ریــال بــه26800000000 ریــال افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه شــرکت اصــلاح گردیــد. لیســت بعد از 
کاهــش بشــرح زیــر اســت - ســمیه مختــاری پشــنگ بــا کــد ملــی 3992566498 دارای 6400000000 ریــال - پژمــان ســلیمانی بــا کــد ملــی 0080907202 دارای 20400000000 ریــال ســازمان ثبــت 

اســنادواملاک کشــور اداره ثبت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )843161( 

آگهــی تغییــرات شــرکت افــق طلائــی هگمتانــه بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 354554 و شناســه ملــی 10104015921 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 
1398/09/07تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : سیدمحمدحســین قنــدی بــه شــماره ملــی 0012495042 بــا دریافــت کلیه ســهم الشــرکه خــود بــه مبلــغ 125000000 ریــال از صنــدوق شــرکت از ردیف 
شــرکاء خــارج گردیــد ســرمایه شــرکت از مبلــغ 1625000000 ریــال بــه مبلــغ 1500000000 ریــال کاهــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. لیســت شــرکاء پــس از کاهــش بــه 
شــرح ذیــل مــی باشــد : ســید علــی قنــدی بــه شــماره ملــی 0058295925 دارای مبلــغ 495000000 ریــال امیرحســین بهروزیــان بــه شــماره ملــی 0024012858 دارای مبلــغ 495000000 ریــال 

ســیدپرویز قنــدی بــه شــماره ملــی 0037300318 دارای مبلــغ 510000000 ریــال ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )843165( 

آگهــی تغییــرات شــرکت افــق طلائــی هگمتانــه بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 354554 و شناســه ملــی 10104015921 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق 
العــاده مــورخ 1398/09/07تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : امیرحســین بهروزیــان بــه شــماره ملــی 0024012858 بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره ســید علی قنــدی بــه شــماره ملــی 0058295925 
بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره و مدیــر عامــل ســیدپرویز قنــدی بــه شــماره ملــی 0037300318 بــه ســمت نائــب رئیــس هیئــت مدیــره بــرای مــدت نامحــدود انتخــاب گردیدنــد کلیــه اوراق و 
اســناد بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک ، ســفته ، بــروات و قراردادهــا و عقــود اســلامی و اوراق عــادی و اداری بــا امضــاء دو نفــر از اعضــاء هیئــت مدیــره متفقــا همــراه بــا مهــر شــرکت 
معتبــر مــی باشــد ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )843164( آگهــی تغییــرات شــرکت افــق طلائــی هگمتانــه بــا مســئولیت محــدود به 
شــماره ثبــت 354554 و شناســه ملــی 10104015921 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ 1398/09/07تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : امیرحســین بهروزیان به 
شــماره ملــی 0024012858 بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره ســید علــی قنــدی بــه شــماره ملــی 0058295925 بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره و مدیــر عامــل ســیدپرویز قنــدی بــه شــماره ملی 
0037300318 بــه ســمت نائــب رئیــس هیئــت مدیــره بــرای مــدت نامحــدود انتخــاب گردیدنــد کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک ، ســفته ، بــروات و قراردادهــا و عقــود 
اســلامی و اوراق عــادی و اداری بــا امضــاء دو نفــر از اعضــاء هیئــت مدیــره متفقــا همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت ها و موسســات 

غیرتجــاری تهــران )843164(

آگهــی تغییــرات شــرکت مهندســی رعــد گســتر معیــن بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 449300 و شناســه ملــی 14003868670 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1398/11/26تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : محــل شــرکت در واحــد ثبتــی تهــران بــه آدرس 
اســتان تهــران - منطقــه 11 ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه میــدان شــوش ، کوچــه مقاریــان ، خیابــان شهیدمحمدحســن دشــتبان زاده ، پــلاک 0 ، مجتمــع تجــاری نــور ، طبقــه اول ، واحــد 442 کــد پســتی1186631833 تغییــر یافت و مــاده مربوطه در اساســنامه بشــرح 
فــوق اصــلاح گردیــد. حامــد فاتحــی کشــتان بــا کــد ملــی 0453669875 بــا پرداخــت 10000 ریــا ل بــه صنــدوق شــرکت در زمــره شــرکاء شــرکت قــرار گردیــد و ابولفضــل خادمی بــا کــد ملــی0082801428 بــا پرداخــت 980000 ریــال به صنــدوق شــرکت میزان ســهم الشــرکه خــود را از مبلــغ 10000 
ریــال بــه 990000 ریــال افزایــش داد . بنابرایــن ســرمایه شــرکت از 1000000 ریــال بــه 1990000 افزایــش یافــت و مــاده اساســنامه اصــلاح یافــت بنــا برایــن لیســت شــرکاء و میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک پــس از افزایــش بــه شــرح زیــر مــی بــا شــد جــواد خســرو آبــادی بــا کــد ملــی0070039771 
دارای 990000 ریــال ابولفضــل خادمــی بــا کــد ملــی0082801428 دارای 990000 ریــال حامــد فاتحــی کشــتان بــا کــد ملــی0453669875 دارای 10000 ریــال بنابــرا یــن تعــداد اعضــاء هیئــت مدیــره از 2 الــی 8 نفــر تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح یافــت . ســازمان ثبــت 

اســنادواملاک کشــور اداره ثبت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )843163( 

ــه شــماره ثبــت  ــا مســئولیت محــدود ب آگهــی تغییــرات شــرکت خشــت اول رســام ب
ــادی  ــی ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 10320559077 ب ــه مل 404944 و شناس
بطــور فــوق العــاده مــورخ 1398/12/04تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : اعضــاء هیئــت مدیــره 
بــه قــرار ذیــل بــرای مــدت نامحــدود تعییــن گردیدنــد: - خانــم نیلوفــر آشــوری کدملــی 
0451279883 بــه ســمت رئیــس هیــات مدیــره - آقــای فــرج حاتمــی کدملــی 1551041456 
ــی  ــی کدمل ــا قیومعل ــای محمدرض ــره - آق ــات مدی ــو هی ــل و عض ــمت مدیرعام ــه س ب
ــدی  ــای مه ــهامداران ( - آق ــارج از س ــره )خ ــت مدی ــو هیئ ــمت عض ــه س 0491583869 ب
قنبــری کدملــی 0061322067 بــه ســمت عضــو هیــات مدیــره ) خــارج از ســهامداران ( - آقای 
عــادل حاتمــی کدملــی 1552948048 بــه ســمت عضــو هیــات مدیــره )خــارج از ســهامداران 
ــه ســمت عضــو هیئــت  ــا رخ شــاه عنایتــی کدملــی 3255688914 ب ( - آقــای کامــران آق
مدیــره )خــارج از ســهامداران ( - آقــای محمــد محمــدی قهــرودی کدملــی 0074400665 بــه 
ســمت عضــو هیــات مدیــره ) خــارج از ســهامداران ( - آقــای محمــد هــادی نامــداری پــور 
کدملــی 0072265000 بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره )خــارج از ســهامداران ( - آقای خســرو 
فرزیــم کدملــی 0039020096 بــه ســمت عضــو هیــات مدیــره ) خــارج از ســهامداران ( - آقای 
ــره )  ــات مدی ــو هی ــمت عض ــه س ــی 1757068732 ب ــر کدمل ــی ذاک ــین ابراهیم ــر حس امی
خــارج از ســهامداران ( - آقــای ســید مهــدی امامــی کدملــی 1262327008 بــه ســمت عضــو 
هیــات مدیــره ) خــارج از ســهامداران ( - کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــدآور شــرکت از 
قبیــل: چــک، ســفته، بــروات، قراردادهــا، عقــود اســلامی و ســایر نامــه هــای عــادی و اداری 
بــا امضــای مدیرعامــل بــه تنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. ســازمان ثبت 

اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )843162( 

سایپا آمادگی کامل اجرای بسته ویژه کنترل بازار خودرو را دارد
مهندس سیدجواد سلیمانی مدیرعامل گروه سایپا از آمادگی 
این گروه خودروسازی برای اجرای کامل و دقیق بسته ویژه 
کنترل بازار خودرو خبر داد و گفت: طبق آنچه که سرپرست 
وزارت صنعت، معدن و تجارت اعام کرده اند اجرای این بسته 
ویژه حول چهار محور خواهد بود که گروه خودروسازی سایپا 
آمادگــی کامل دارد تا دو محور “تولید” و “تامین به موقع” 
خــودرو را به طور کامــل و دقیق انجام دهــد. به گزارش 
سایپانیوز، ویگفت: گروه خودروسازی سایپا در سال گذشته 
با اجرای پویش ملی ســاخت بومی سازی قطعات خودرو، 
موفق شد ضمن تعمیق ساخت داخل محصولات، به عنوان 
خودروســاز اول کشور پرچمدار رونق تولید باشد و در سال 
تحریمی ۹۸ تیراژ تولید سال غیرتحریمی ۹۷ را تکرار کند.

سلیمانی ادامه داد: سایپا با تکیه بر تیراژ تولید بیش از ۴۱۴ 
هزار دســتگاه خودرو در سال ۹۸ این فرصت را پیدا کرد تا 
تعداد تعهدات معوق خود را به شدت کاهش دهد. از سوی 
دیگر در برنامه ریزی های پیش فروش برای سال ۹۹ کمترین 
تعهد ممکن را ایجاد کردیم تا بتوانیم بیشتر محصولات تولید 
فصل بهار را به کاهش تعهدات معوق اختصاص بدهیم. وی 

تعامل و تقویت بیشتر زنجیره تامین با برقراری کامل انضباط 
مالی در سایپا را از دیگر اقدامات این گروه خودروسازی در 
سال گذشته اعام کرد و گفت: براساس همین اقدامات گروه 
خودروسازی ســایپا آمادگی کامل برای اجرای محورهای 
تولیدی بســته ویژه کنترل بازار خودرو را دارد. سلیمانی با 
اشاره به ثبت نامِ ۱۵۰هزار نفری در طرح فروش و تحویل ۹۰ 
هزار خودرو به مشــتریانِ سایپا در سه ماه گذشته افزود: به 
صفر رساندن تعهدات معوق به مشتریان، اولویت اصلی گروه 
خودروسازی سایپا در سال جاری است و عاوه بر آن قصد 

داریم براســاس مجــوز وزارت صنعت، معــدن و تجارت، 
نخستین مرحله فروش فوق العاده محصولات سایپا را با ساز 
و کار جدید و پیش از عید سعید فطر اجرا کنیم. وی افزود: 
گروه خودروسازی سایپا در گذشته برای تولید محصولات 
خود بیشترین وابستگی را به شرکای خارجی داشت به گونه 
ای که بیش از یکصد هزار دستگاه خودرو مشترک با شرکت 
های چینی و فرانسوی تولید می کرد اما در سال ۹۸ و با اجرای 
پویش ملی بومی ســازی قطعات، این وابستگی را به صفر 
رســاند و موفق شد، کاهش تولید خودروهای مشترک را با 
محصولات داخلی جبران کند. مدیرعامل گروه سایپا در پایان 
از تــاش و ورود نهادهای نظارتی بــرای کم کردن نقش 
واســطه گری در بــازار قدردانی کرد و گفت: متاســفانه 
قیمت سازی های واسطه گرایانه باعث سرریز شدن نقدینگی 
جامعه به ســوی این بازار شد و التهاب را تشدید کرد. ورود 
دستگاه های نظارتی تا اندازه ای از این التهاب کاسته اما لازم 
است اقدامات تکمیلی نیز برای به ثبات رساندن بازار انجام 
شود. گروه خودروسازی سایپا آمادگی دارد تا نقش و سهم 

خود را در این زمینه ایفا کند.

محسن هاشمی رئیس شورای شهر تهران گفت: کارشناسان هنوز 
به نتیجه جدی برای انتقال پایتخت نرسیده اند. وی در پاسخ به 
این پرسش که نظر شما درباره انتقال پایتخت جهت پیشگیری 
از کاهش خسارات و تلفات احتمالی ناشی از زمین لرزه بزرگ در 
پایتخت چیست، گفت:  برخی معتقدند که پایتخت را باید جایی 
غیر از تهران در نظر گرفت ولی باید توجه داشت که این موضوع 

می تواند هزینه چند برابر اعتبار مورد نیاز جهت افزایش تاب آوری 
پایتخت مقابل زمین لرزه و زیرســاخت های آن را داشته باشد. 
رئیس شورای شهر تهران همچنین با اشاره به زلزله اخیر تهران، 
با بیان اینکه باید فعالیت جدی برای پیشگیری از زمین لرزه داشته 
باشیم، گفت: دستگاه لرزه نگاری در تهران کم داریم این دستگاه ها 
ســبب می شود که با دقت بیشــتری زمان و مکان زمین لرزه را 

شناسایی کرد. در کل کشور پیش 
از این فقط ۱۰۰ دستگاه لرزه نگار 
وجود داشــت که اکنون به ۱۴۰ 
مورد رسیده در حالی که حداقل 
به ۵۰۰ مورد از این دستگاه ها نیاز 

داریم.

نظر محسن هاشمی درباره انتقال پایتخت 

بهمن موتور مقام اول خدمات فروش 
سال ۹۸ شد

اعلام آمادگی کروز برای ارتقای 
کیفیت خودروها 

درخواست واگذاری سهام 
خودروسازان از رئیس جمهوری
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دکتر اسماعیل دلفراز مدیرعامل بیمه ملت با اعضای انجمن صنفی نمایندگان به منظور 
بررسی سازوکارهای تعامل میان شبکه فروش و مدیران ستادی دیدار کرد ودر این 
جلســه، اعضای انجمن ضمن بهره مندی از رهنمودهای مدیرعامل، مشکات و 
درخواستهای شبکه فروش را مطرح کردند. وی با تاکید بر حمایت از شبکه فروش 
گفت:» با توجه به مشکات اقتصادی ناشی از شیوع ویروس کرونا در کشور، و در 
راستای حمایت از شبکه بزرگ نمایندگان این شرکت، "کمیته صیانت از حقوق 
نمایندگان"با عضویت برخی مدیران شرکت و یک نفر از انجمن صنفی تشکیل خواهد 
شد تا با بررسی شرایط ، و انتقال آن بتوانیم در کوتاه ترین زمان تصمیماتی را جهت 
اجرایی شدن و حمایت از شبکه فروش اتخاذ کنیم.« " لزوم توجه به آموزش نوین برای 
نمایندگان، بالا بردن سهم پرتفوی نمایندگان از پرتفوی شرکت ، افزایش حدود و 
اختیارات نمایندگان در صدور انواع بیمه نامه و تقویت نقش نظارتی شعب با حدود 
اختیارات" و  در این جلسه به منظور توانمندسازی، پیگیری و رفع مشکات نمایندگان، 
گزارشی از روند عضوگیری و تشکیل انجمن صنفی نمایندگان توسط ریاست هیات 
مدیره انجمن ارایه شد. وی در این دیدار رسالت انجمن را توسعه و بهبود فرایند تعامل 
شبکه فروش با مدیران ستادی و چگونگی بیان و پیگیری دغدغه های نمایندگان به 

صورت حرفه ای، منسجم ، هدفمند و آگاهانه دانست.

دیدارمدیرعاملبا
اعضایانجمنصنفی
نمایندگانبیمهملت

اسماعیل دلفراز

هیئت مدیره شرکت بیمه میهن، دکتر عبداله رحیم لوی بنیس با اکثریت آراء به عنوان 
مدیرعامل این شــرکت تعیین و برای احراز صاحیت حرفه ای به بیمه مرکزی 
جمهوری اسامی ایران معرفی شد. ایشان در اوایل سالجاری به نمایندگی از بنیاد 
مسکن انقاب اسامی رسماً به عضویت هیئت مدیره بیمه میهن منصوب شده بود، 
دارای دانشنامه دکترا در رشته اقتصاد بین الملل است و مقالات و تالیفات زیادی در 
حوزه مسائل اقتصادی و بازارهای مالی به رشته تحریر در آورده است. وی پیشتر در 
اوایل سال ۹۷ نیز به نمایندگی از بخش خصوصی عضو هیئت مدیره و سپس رییس 
هیئت مدیره شرکت بیمه میهن بود و در اوایل اردیبهشت ماه سالجاری نیز بیمه 
مرکزی عضویت ایشان در هیئت مدیره را تأیید کرده بود. ایشان مسئولیت های زیادی 
در امور شرکت ها و مجامع سازمان ها و نهادها از جمله وزارت جهادسازندگی و بنیاد 
مسکن انقاب اسامی به عنوان مدیر کل و مشاور داشته و آخرین سمت او عضو 
هیئت مدیره و مدیر عامل شرکت بازرگانی سرمایه گذاری مسکن بوده است و عاوه بر 
دکتر رحیم لو ، ابراهیم حمیدی به نمایندگی از شرکت سرمایه گذاری سفیر اقتصاد، 
هادی درفشی به نمایندگی از شرکت سامان محیط، علی محمدخانی به نمایندگی از 
شرکت سرمایه گذاری سپهر و خانم هنردوست به نمایندگی از شرکت سرمایه گذاری 

سیمان تأمین در ترکیب هیات مدیره شرکت بیمه میهن حضور دارند.

انتصابعبدالهرحیم
لویبنیسبهعنوان
مدیرعاملبیمهمیهن

بیمه میهن

جال سلطانی مدیرعامل شرکت بیمه حافظ گفت: شرکت بیمه حافظ به عنوان 
نخستین شرکت بیمه خصوصی کشور، وارد نوزدهمین سال فعالیت خود می شود.این 
روز بهانه ای است که تاش صادقانه کلیه پرسنل این شرکت را ارج نهاده و هجده سال 
حرکت و فعالیت مستمر در امور بیمه ای را در کنار یکدیگر جشن بگیریم. شرکت بیمه 
حافظ در این سال ها توانست در مسیر رشد و توسعه با همت و کوشش بی دریغ کلیه 
همکاران با انجام فعالیت های منسجم بیمه ای گامی کوچک در ارائه خدمات مطلوب 
به بیمه گذاران عزیز کشورمان بردارد. در این مقطع حساس کنونی بدلیل شرایط 
اقتصادی پیش آمده می طلبد که در ادامه مسیر با عزمی راسخ و فعالیت مستمر و بهره 
گیری از تجارب و توانمندی های کلیه همکاران گامی موثر به جهت عبور از بحران 
برداریم. در پایان بار دیگر سالروز تاسیس شرکت بیمه حافظ را که در سال جاری 
مصادف با میاد کریم اهل بیت امام حسن مجتبی )ع( گردیده خدمت یکایک اعضای 
خانواده حافظ تبریک و شادباش عرض نموده و از درگاه قادر متعال برای همگان 
سامتی، بهروزی و توفیق روز افزون مسئلت می نمایم و در راستای پیاده  سازی یکي 
از مهمترین اهداف راهبردی شرکت،  و گسترش فرهنگ مشتری مداری و خدمات 
رسانی بهتر، سریعتر و با کیفیت تر به بیمه گذاران محترم طرف قرارداد این شرکت، 

شعبه جدید شرکت بیمه حافظ در منطقه ویژه اقتصادی بیرجند افتتاح شد.

نوزدهمینسال
فعالیت
شرکت

جلال سلطانی 

همایش کارکنان سراسر کشور بیمه تجارت نو به همراه گرامیداشت چهارمین سال 
تاسیس شرکت، به صورت مجازی با حضورحداکثری پرنسل برگزار شد.به گزارش 
اعتبار به نقل از روابط عمومی شکرت بیمه تجارت نو ؛ در این دیدار که با هدف رعایت 
فاصله اجتماعی از طریق پخش زنده اینستاگرام انجام گرفت، دکتر نیما نورالهی 
مدیرعامل بیمه تجارت نو ضمن بررسی عملکرد سال ۹۸ به هدفگذاری های سال 
جاری نیز اشاره داشت و به دلیل شرایط خاص ناشی از شیوع ویروس کرونا، برای 
نخستین بار در میان شرکت های بیمه ای برگزاری گردهمایی مجازی، در تجارت نو 
محقق شد.  بیمه تجارت نو در نمایشگاه تخصصی حمایت از ساخت داخل درصنعت 
پتروشــیمی که دربهمن ســال ۹۸ در جزیره کیش برقرار بود براساس ارزیابی 
برگزارکنندگان، به عنوان غرفه برتر انتخاب شد.  این شرکت که در جمع حامیان  
بزرگترین نمایشگاه صنعت پتروشیمی قرار داشت، توانست گامی دیگر در جهت 
گسترش سهم خود از این بازار بردارد. گفتنی است؛ تجارت نو  تاکنون در دو بخش از 
بیمه های انرژی، شامل ساحلی و فراساحلی و در دو گروه بیمه ای زمان ساخت پروژه و 
زمان بهره برداری از پروژه های ساخته شده، بصورت مستقل یا کنسرسیوم با شرکت 

های  فعال هم صنف خود، بیمه نامه هایی صادر کرده است.

اقدامینودر
تجارتنو؛

بیمه تجارت نو

محسن پورکیانی، مدیرعامل بیمه البرز به طور سرزده از شعبه امیرکبیر این شرکت 
بازدید کرد. مدیرعامل این شرکت از بخش های مختلف شعبه امیرکبیر بازدید کرد. بنا 
بر این گزارش،  محسن پورکیانی در این بازدید،  تاکید کرد: شعبه امیرکبیر به دلیل 
مجاورت مکانی با بازار بزرگ تهران، دارای جایگاه ویژه ای است و بر همین اساس لازم 
است کارکنان و نمایندگان این شعبه برای جذب پورتفوی با مانده مالی بالا بیش از 
پیش تاش کنند و تعامل پررنگ تری در بین کسبه بازار بزرگ تهران داشته باشند. 
روسای شعبه امیرکبیر شرکت بیمه البرز با حضور رییس هیات مدیره و قائم مقام 
مدیرعامل این شرکت، تودیع و معارفه شدند. مجید علی پناهی، رییس هیات مدیره 
این شرکت در این جلسه ضمن تاکید بر اجرایی شدن برنامه بازرگانی و عملیاتی اباغ 
شده به شعب، گفت: شعبه امیرکبیر با توجه به قرار گرفتن در نزدیکی بازار بزرگ تهران، 
دارای جایگاه ویژه ای است که بالتبع انتظارات خاصی هم از این شعبه وجود دارد.مجید 
نادری، قائم مقام مدیرعامل و معاون توسعه منابع و پشتیبانی بیمه البرز هم در جلسه 
تودیع و معارفه روسای شعبه امیرکبیر این شرکت از عملکرد رییس و کارکنان این 
شعبه در سال گذشته قدردانی کرد و بر تاش برای افزایش نقدینگی و وصول به موقع 
بدهکاران شعبه تاکید کرد  بر اساس حکم مدیرعامل، سیاوش رادمهر به عنوان رییس 

جدید شعبه امیرکبیر این شرکت منصوب و در جلسه مذکور معارفه شد.

تلاشجذبپورتفوی
باماندهمالی
بالابیشازپیش

محسن پورکیانی

www.etebar.net

اقتصاد کلان

www.etebar.net
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تشکیل
»کمیسیون
ویژهگام

دوم«درمجلس
یازدهم

 به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت نفت، 
بیژن زنگنه وزیر نفت  با همراهی معاونان خود و در 
نشست با معاون اول رئیس جمهوری با اشاره به اینکه 
اقدام های وزارت نفت برای گذر از شیوع ویروس کرونا 
با اولویت مناطق استقرار تأسیسات حیاتی صنعت 
نفت در چهار بخش پیشگیری، آمادگی، مقابله و 
بازگشت به شرایط عادی انجام شد، تصریح کرد: آموزش، انضباط، اجرای دقیق و 
سختگیرانه دستورعمل های اباغی، لغو تعویض شیفت اتباع خارجی شناورها، 
ممانعت از حضور کارکنان مناطق پرریسک به عسلویه و سکوها و جزایر نفتی، 
تب سنجی کارکنان، برگزاری نشست ها به صورت ویدئوکنفرانس، مرخص کردن 
کارکنان پیمانکاران طرح های توسعه ای طرف قرارداد با شرکت نفت و گاز پارس 
از ۲۰ اسفند تا ۲۲ فروردین، تأخیر اجرای همه طرح های دریایی از جمله اقدام های 
پیشگیرانه با این ویروس بود. وی از تجهیز نقاهتگاه ۱۰۰ تختخوابی اهواز، تحویل 
۲۰ دستگاه ونتیاتور، تولید محصولات ضدعفونی کننده دست و آب ژاول، ارسال 
رایگان مواد پلیمری به عنوان برخی از فعالیت های صنعت نفت در حوزه مسئولیت 
اجتماعی برای مقابله با این ویروس نام برد و گفت: تداوم تولید نفت در همه سکوها 
و مناطق عملیاتی در نتیجه این اقدام ها محقق شده است  و همه فعالیت های 
طرح های صنعت نفت از جمله ازسرگیری تعمیرات اساسی فازهای پارس جنوبی 
و ادامه فعالیت های فاز ۱۳، ۱۴، ۲۱ تا ۲۴  با رعایت پروتکل های بهداشتی ازسرگرفته 

شده است
احیای اشتغال در صنعت نفت  

ذخیره سازی بنزین در ایران هم اکنون به بی سابقه ترین رقم تاریخی رسیده است 
وتعلیق موقت برخی طرح های بالادستی و پایین دستی صنعت نفت به ویژه منطقه 
عمومی پارس، کاهش ۴۰ درصدی دریافت خوراک صنایع پایین دستی پتروشیمی 
نسبت به پارسال، تعطیلی بیشتر بخش های تولید قیر و کاهش فروش فرآورده های 
نفتی از دیگر آثار شیوع ویروس کروناست و اشتغال هایی که در صنعت نفت دچار 
مشکل شده اند احیا می شوند و ضمن ابراز خرسندی از اینکه این مشاغل از چرخه 
اشتغال کشور حذف نخواهند شد، فعال کردن سریع صندوق پژوهش و فناوری 
نفت، اجرای طرح تضمین خرید کالاهای مورد نیاز صنعت نفت، آغاز عملیات اجرایی 
طرح فراگیر پالایشی سیراف، اجرای طرح های بهینه سازی مصرف گاز و تکمیل 
طرح سی ان جی سوزکردن خودروهای عمومی و آغاز طرح سی ان جی سوزکردن 
خودروهای شخصی، ادامه اجرای طرح جدید نگهداشت تولید از میدان های نفتی 
خشکی و دریا، تداوم اجرای طرح های توسعه پارس جنوبی و غرب کارون، تسریع 
در اجرای طرح های جهش دوم صنعت پتروشیمی، ادامه طرح گازرسانی به ۲۵۰۰ 
روستا در سال ۱۳۹۹، راه اندازی پارک علم وفناوری صنعت نفت در منطقه ری، 
تدوین بسته های سرمایه گذاری صنایع پیشران و پایین دستی پتروشیمی و توسعه 
دانش فنی و حمایت مالی برای سرمایه گذاری در این طرح ها از جمله پیشنهادها 

و اقدام های وزارت نفت برای کاهش آثار ویروس کرونا بر صنعت نفت است.

همتی: مسئولین بورس اقدامات احتیاطی را در نظر بگیرند خبـــر
رشد بی ضابطه بورس صدای رئیس بانک مرکزی را 

درآورد
پس از افزایش حیرت انگیز شاخص بورس در شرایطی 
که اتفاق واقعی در اقتصاد کشور نیفتاده، رئیس کل 
بانک مرکزی از مسئولین سازمان بورس درخواست 
کــرد که اقدامات احتیاطی را در این زمینه در نظر 

بگیرند.
عبدالناصر همتی در جلسه نظام بانکی و جهش تولید 
اظهار داشت: بانک مرکزی گام های موثری از جمله 
اعطای تسهیات به شرکت های پیشران، بنگاه های 
کوچک و متوسط و شرکت های دانش بنیان در جهت 
حمایت از این بخش برداشته است و در همین راستا 
نیز به تأمین سرمایه بنگاه ها وزنجیره تولید نگاه و 

حمایت ویژه ای شده است.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک مرکزی، 
وی به دستاوردهای حوزه سیاست های پولی بانک 
مرکزی نیز پرداخت و گفت: مهم ترین سیاست پولی 
مهار تورم و کنترل روند آن بوده است و این دستاورد 
علی رغم شرایط تحریم و وضعیت خاص فروش و 

قیمت نفت به دست آمده است.
رئیس کل بانک مرکزی افزود: برای تامین کسری 
بودجه، تصمیم ها و برنامه های خوب و مناســبی 
اندیشیده و در حال اجراست که نمونه آن تصمیم به 
فروش اوراق بدهی برای تأمین کســری بودجه و 
استفاده از مکانیزم بازار باز توسط بانک مرکزی است 

که در شصت سال گذشته بی سابقه است.
همتی ادامه داد: بازار باز مکانیزمی  اســت که بانک 
مرکزی برای مدیریت بازار پول از آن به خوبی بهره 
گرفته است و خوشبختانه بانک ها و موسسات اعتباری 
نیز بدون فشار و ابزار دستوری، همراهی مناسب و 
مطلوبی با سیاست های بانک مرکزی در این زمینه 

داشته اند که جای تقدیر و تشکر دارد.
وی در حــوزه ارزی نیز بیان کرد: علی رغم کاهش 
درآمدهای نفتی تحت تأثیر تحریم های ظالمانه و 
کاهش شدید قیمت نفت، وضعیت ذخایر اسکناس 
ارزی مناسب و در تاریخ کشور بی سابقه است، ضمن 
آنکه برای تامین کالاهای اساســی تمهیدات لازم 

پیش بینی شده و مشکلی وجود ندارد.
رئیس کل بانک مرکزی با تأکید بر اینکه بانک محور 
بودن اقتصاد باید اصاح شود، بیان کرد: درحال حاضر 
مانده تسهیات بانکی دو هزار میلیارد تومان است که 
نزدیک ۹۰ درصد تامین مالی کشور به حساب می آید 
و خوشبختانه اقبال خوبی به  بازار سرمایه شده است 
و جادارد که نقش بازار سرمایه در تامین مالی افزایش 

یابد.
به گفته همتی، البته در بازار سرمایه مسئولان محترم 
باید اقدامات احتیاطــی لازم را در نظر بگیرند تا با 
مدیریت مناسب شاهد رشد مطمئن و منطقی آن 

باشیم.
اظهارات عجیب رئیس سازمان بورس

گفتنی است، شاخص بورس طی یک ماه و نیمی که 
از سال جاری می گذرد، رشد شگفت آوری را تجربه 
کرده، چنانچــه از حدود ۵۰۸ هزار واحد در ابتدای 
فروردین، هم اکنون به حدود یک میلیون و ۱۰۰ هزار 
واحد رسیده است، این وضعیت علی رغم اینکه برای 
سهامداران نکته مثبتی به شمار می آید و در کل، ورود 
نقدینگی به بازار امر مثبتی تلقی می شود، این نگرانی 
را به وجود آورد که خدای نکرده اتفاقی نظیر دلار ۱۹ 
هزار تومانی یا ورشکستگی موسسات اعتباری پیش 

نیاید. 
با این حال، حسن قالیباف اصل، رئیس سازمان بورس 
در جدید ترین سخنان خود گفته بود: »این  روزها وقتی 
صحبت از رشد بازار سرمایه می شود، برخی سعی 
می کنند آن را زیر سؤال ببرند. سازمان بورس نمی تواند 
جلوی کسی را بگیرد، ناظر بازار بر بازار نظارت می کند؛ 
ما سال ها تاش کردیم سفره بازار سرمایه بزرگ شود 

و مسئولیت با خود سرمایه گذار است!«
با توجه به رشد عجیب بازار بورس و سلب مسئولیت 
این سازمان از تبعات آن، به نظر می رسد سخنان اخیر 
همتی را باید در چارچوب یک هشدار برای واقعی تر 
شدن فضای بورس کشور تلقی کرد تا با انجام اقدامات 
احتیاطی، خدای نکرده اتفاق ناگواری برای سرمایه 

سهامداران رخ ندهد.

معاون علمی و فناوری رئیس جمهور:

پول نفت زیرساخت های فکری
 ما را نابود می کند

ســورنا ســتاری معاون علمــی و فناوری 
رئیس جمهــور با تأکید بــر اینکه پول نفت 
زیرساخت های فکری کشور را نابود می کند، 
تصریح کرد: صادرات کیت های تشخیص کرونا 
به آلمان ، نشان دهنده قدرت علمی و فناوری 
کشور ما بود ,   در نخستین نشست »فراکسیون 
اقتصاد دانش بنیان« مجلس یازدهم شورای 
اسامی گزارشی از وضعیت دانش بنیان کشور را ارائه کرد و  برخی رتبه های ما 
در بخش نیروی انسانی در جهان دوم یا سوم است؛ آن چیزی که ما در اقتصاد 
دانش بنیان با آن روبه رو هستیم، استفاده از این نیروی انسانی است. وی با تأکید 
بر اینکه پول نفت زیرساخت های فکری ما را نابود می کند، صادرات کیت های 
تشخیص کرونا به کشور آلمان در این روزها، نشان دهنده قدرت علمی و فناوری 
کشور ما بود.وی با بیان اینکه دانشگاه وظیفه تأمین نیروی انسانی را دارد، تأکید 
کرد: ما به دانشگاه فقط به دید آموزش نگاه نمی کنیم بلکه دانشگاه ها پایه اقتصاد 
هستند. ایشان  با اشاره به اینکه ۵ هزار شرکت دانش بنیان ۶ هزار استارتاپ، 
۳۰۰ مرکز نوآوری و شتاب دهنده و ۴۲ پارک علم و فناوری در کشور وجود 
دارد، گفت: پایه توسعه استارتاپ ها بر پایه سرمایه گذاری خطرپذیر است؛ با توجه 
به اینکه استارتاپ ها با وام رشد نمی کنند، صندوق های خطرپذیر را توسعه 
دادیم. وی با تأکید بر اینکه ما در کشور کارخانه سازی کردیم و صنعت سازی 
نکرده ایم، افزود: کارخانه سازی نیازی به دانشگاه ندارد اما صنعت سازی نیاز به 
دانشگاه دارد زیرا در آن طراحی لازم است.وی با بیان اینکه قانون حمایت از 
شرکت های دانش بنیان سال ۸۸ تصویب شد و  باید اصاحاتی در این قانون 
انجام گیرد، زیرا اکوسیستم حاکم بر فعالیت های دانش بنیان با اکوسیستم سال 
۸۸ متفاوت است و مطمئن هستم در این مجلس )مجلس یازدهم( با توجه به 
تشکیل این فراکسیون )فراکسیون اقتصاد دانش بنیان(، حرکت جوانان در این 
مسیر تسهیل خواهد شد. وی با اشاره به اینکه این اقتصاد، اقتصاد جوانانی است 
که سرمایه شان در جیب شان نیست و سرمایه آن ها تفکرشان است و امروز 

زمینه ای فراهم شده است تا با کمک شما اتفاقات بزرگی رقم بخورد.
ویــروس شــاخدار در همه جــای دنیا 
پدربزرگ ها و مادر بزرگ ها را بیشتر با خود 
درگیر می کند و آن هــا را راحت تر از پا در 
می آورد. در برخی کشــور های اروپایی و 
امریکا افــراد بالای ۶۵ ســال کاندیدای 
دریافت خدمات ســامت یا دستگاه های 
تنفس مصنوعی نیستند!انگلیس به عنوان 
یکی از بحرانی ترین کشــور های قاره سبز 
اگرچه از اعام آمار رسمی و درست سر باز 
می زند، اما یک مؤسســه خیریه فعال در 
زمینه خدمات به بازنشستگان در بریتانیا 

آمار مرگ در خانه های ســالمندان را پنج 
برابر برآورد فعلی می داند.طبق بررسی های 
واحد آمار دانشگاه کمبریج، تعداد افرادی 
که در خانه های ســالمندان بریتانیا بر اثر 
کرونا جان خود را از دست می دهند، بیشتر 
از آمار مرگ و میر هایی است که بر اثر کرونا 
در بیمارستان های این کشور رخ می دهد. 
در ایران، اما از آغاز شناسایی ویروس کرونا 
پزشــکان و پرســتاران آسایشگاه خیریه 
کهریزک ایســتاده اند تا مبادا گزندی به 
سالمندان و معلولان این مؤسسه وارد شود. 

دکتر »شــروین شــعاعی« تنها پزشک 
داوطلب روز هــای کرونایی آسایشــگاه 
کهریزک که قول داده تا زمانی که ســایه 

بحران کرونا از سر آسایشگاه کم شود آنجا 
بماند. این پزشــک ۲۵ ســال اســت با 
ســالمندان و مددجویان این مرکز همراه 
است و در کنار طبابت اگر لازم بوده آن ها 
را حمام هم برده است. ماحصل تاش های 
این پزشــک داوطلب و سایر کارکنان این 
آسایشگاه کنترل کرونا در میان هزار و ۷۰۰ 
مددجو است. پس از حدود دو ماه از شیوع 
ویروس کرونا در ســطح کشور، ۱۵ نفر از 
سالمندان این مجموعه با میانگین سنی ۸۳ 

سال فوت کرده اند.

کهریزک مترقی تر از بریتانیا

هفته نامه اقتصادی ایران

مهمترین اقدامات وزارت نفت
 برای مقابله با کرونا

  به گزارش اعتبار به نقل  از  پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، در دومین جلسه 
استاني برنامه طرح اقدام ملي تولید مسکن، که با حضور علیرضا قاری قرآن مدیرکل راه 
و شهرسازی استان، معاونین و مشاورین منتخب این طرح در محل اداره کل راه و 
شهرسازي استان اصفهان برگزار شد، برنامه اجرایی در خصوص طرح جامع مسکن 
استان مطرح و پیرامون اجرای پروژه های این طرح تصمیماتی اتخاذ شد.  علیرضا قاری 
قرآن مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان گفت: در برنامه اباغی طرح اقدام ملي 
تولید مسکن، هفت سرفصل براي استان ها تعیین شده که شامل، اجراي پروژه هاي 
تولید مسکن در قالب مشارکتي، واگذاري گروهي اراضي در قالب اجاره ۹۹ ساله، 
واگذاري اراضي به اقشار ویژه، تکمیل واحدهاي نیمه تمام در قالب مشارکت، تامین 
اراضي  موضوع تفاهمنامه هاي منعقده، استفاده از تسهیات بانکي از جمله تسهیات 
صندوق یکم مسکن و توجه به ظرفیت هاي بافت هاي ناکارآمد از طریق فعال نمودن 
بسته هاي حمایتي است. وی افزود: همانگونه که در اجرای طرح مسکن مهر، استان 
اصفهان خوش درخشید و توانســت در موعد مقرر پرونده ی این طرح را بسته و 
واحدهای مسکونی را تکمیل و در اختیار متقاضیان قرار دهد، در اجرای طرح اقدام ملی 
نیز با جدیدت اقدام نموده و با تعامل و همکاری سایر سازمان ها و دستگاه های اجرایی 

با سرعت در تکمیل واحدهای طرح اقدام ملی عمل می کنیم.  

تشکیلکمیتهبررسی
طرحاقدامملیمسکن
استاناصفهان

علیرضا قاری قرآن

علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: ۶۷۶ مرکز 
اقامتی شــامل هتل های چهار و پنج ســتاره، اقامتگاه های بوم گــردی و برخی 
هتل آپارتمان ها در ۳۱ استان کشور برای ارائه ۵۰ درصد تخفیف اقامت به کادر درمان 
کرونا اعام آمادگی کردند ، نظر به زحمات جبران ناپذیر کادر درمانی کشور در مبارزه و 
مدیریت بیماری کرونا و در راستای انجام مسؤولیت اجتماعی و ضرورت ارائه خدمات و 
تسهیات به پاس ایثار و فداکاری از آن ها، معاونت گردشگری به همراه ادارات کل 
استانی تابعه این وزارتخانه، تاسیسات گردشگری سراسر کشور را ترغیب به در نظر 
گرفتن تسهیاتی برای کادر درمان در دوران پساکرونا به میزان حداقل ۵۰ درصد 
تخفیف کرده است. وی ادامه داد: فهرست تاسیسات گردشگری به وزارت بهداشت 
اعام شده است و به تاسیسات گردشگری سراسر کشور نیز اعام کردیم تا تمام 
کسانی را که با معرفی نامه وزارت بهداشت و واحدهای تابعه آن در سراسر کشور شامل 
دانشگاه های علوم پزشکی، بیمارستان ها، درمانگاه ها، شبکه های بهداشت استانی و 
شهرستانی و کلینیک های درمانی مراجعه می کنند، با تسهیات در نظر گرفته شده، 
پذیرش کنند. همچنین مدیران کل استانی حسن نظارت بر اجرای موضوع را در 
دستور کار قرار خواهند داد. طرح ارائه تخفیف به کادر درمان کرونا، از سوی معاونت 

گردشگری پیشنهاد شده و اجرای آن در اماکن اقامتی کاما اختیاری بوده است.

تخفیف۵۰درصدی
۶۷۶مرکزاقامتی
بهکادردرمانکرونا

علی اصغر مونسان

محمد اسامی وزیر راه و شهرسازی با تاکید بر ضرورت کوتاه شدن فرآیند تصویب 
طرح های جامع گفت: تهیه این طرح ها باید مساله محور باشد. وی در بخشی از این 
جلسه با اشاره به اینکه باید تدابیری برای کوتاه شدن زمان و فرآیند تهیه طرح های 
جامع بیاندیشیم، بر تهیه این طرح ها به صورت مساله محور تاکید کرد و گفت: باید با 
انجام اقدامات پیشرفته تر در سریع ترین زمان ممکن، وضع موجود را به وضع مطلوب 
تبدیل کنیم و نکته مهم در خصوص تهیه این طرح ها این است که باید حوائج و 
اقتضائات را با مسائل اجتماعی-اقتصادی تلفیق کنیم تا تحرک لازم برای توسعه اتفاق 
افتد و  با اشاره به تصویب دستورالعمل شهرک سازی در جلسه گذشته شورای عالی 
شهرسازی و معماری ایران، عنوان کرد: با توافق اعضای شورا قرار شد ما در کشور انواع 
شهرک ها را توسعه دهیم تا این شهرک ها به عنوان موتور توسعه عمل کنند و این 
شهرک ها می توانند در حوزه های نمایشگاهی، خدمات کشاورزی، خدمات صنفی، 
فرهنگی، سینمایی، ورزشی،  دانش بنیانی و ... تعریف شوند، ادامه داد: توسعه این 
شهرک ها می تواند به ساماندهی کسب وکارها و کاستن از برخی معضات شهری 
بیانجامد و در قانون شهرک سازی تاش شده است که از شهرک های صرفا مسکونی 
عبور کنیم و فضا را برای ساخت و توسعه انواع شهرک ها فراهم کنیم، گفت: تعریف و 

توسعه این شهرک ها به جذب سرمایه گذار نیز کمک خواهد کرد.

ضرورتکوتاهشدن
فرآیندتهیهو
تصویبطرحها

محمد اسلامی 

مسعود ایزدی مدیرامور ارتباطات و حوزه مدیریت بانک مسکن ر اساس بخشنامه 
اباغی تمامی دریافت کنندگان تسهیات قرض الحسنه این بانک که به دلیل شرایط 
به وجود آمده قادر به بازپرداخت اقساط تسهیات خود در مواعد مقرر نیستند باید 
درخواست خود را به بانک ها و موسسات اعتباري غیر بانکي ارایه دهند  مشروط بر آن 
که بدهي آنان تا تاریخ ۹۸/۱۰/۰۱ در طبقه جاري قرار داشته باشد ؛ بانک و موسسات 
اعتباری غیر بانکی می توانند اقساط آنان در ماه هاي اســفند۱۳۹۸،فروردین و 
اردیبهشت۱۳۹۹را پس از پایان دوره بازپرداخت اقساط دریافت کنند وتمامی دریافت 
کنندگان قرض الحسنه فارغ از این که امکان پرداخت یا وصول اقساط از آن ها وجود 
داشته باشد و نیز قطع نظر از نوع کسب و کار و فعالیت دریافت کننده قرض الحسنه ، 
مشمول استفاده از مزایای تعویق سه ماهه اقساط تسهیات هستند که این موضوع با 
توجه به لزوم کاهش حضور مشتریان در شعب بانک به دلیل شیوع ویروس کرونا ، 
بدون نیاز به درخواست از سوی ایشان توسط ادارات مرکزی بانک به صورت متمرکز 
تحت اقدام می باشد و این بخشنامه عاوه بر مشمولیت کلیه وام های قرض الحسنه ، 
مشمول استفاده کنندگان از تسهیات در رسته های کسب و کارهایی که مصادیق آنها 
از سوی بانک مرکزی جمهوری اسامی ایران اعام گردیده و درخواست استفاده از 

مزایای تعویق سه ماهه اقساط خود را به شعبه مربوطه ارائه نمایند نیز می باشد.

تعویقسهماهه
تسهیلاتقرض
الحسنه

مسعود ایزدی

به منظور ارایه تسهیات قرض الحسنه کمک معیشتی به اقشار آسیب دیده از 
کرونا؛ بانک قرض الحسنه رسالت و بنیاد مستضعفان تفاهم نامه همکاری امضا 
کردند. در این تفاهم نامه که به امضای محمدحسین حسین زاده مدیرعامل بانک 
قرض الحسنه رسالت و محسن منصوری مدیرعامل بنیاد علوی وابسته به بنیاد 
مستضعفان رسید، مقرر شد به آسیب دیدگان کرونا تسهیات کمک معیشتی با 
کارمزد دو درصد پرداخت شود.همچنین به منظور تسهیل و سرعت بخشی به 
اجرای این تفاهم نامه، کلیه خدمات بانک قرض الحسنه رسالت به عنوان نخستین 
بانک دیجیتال کشور، از افتتاح حساب تا اعتبارسنجی و پرداخت تسهیات به 
صورت کاما غیر حضوری انجام می گردد. به گزارش روابط عمومی؛ در نظرسنجی 
سراسری ششمین دوره جشنواره »بانک محبوب من« که از دی تا اسفند سال 
گذشته با حضور نزدیک به ۱۴۰ هزار نفر از مشتریان شبکه بانکی کشور برگزار شد، 
بانک قرض الحسنه رسالت  از میان ۳۱ بانک کشور با رای مردمی بعد از بانک های 
سامان و گردشگری به عنوان سومین  بانک محبوب  ایران در سال ۹۸ انتخاب شده 
است. براساس این گزارش؛ در نظرسنجی سراســری این دوره جشنواره »بانک 
محبوب من«؛  شاخص تصویر برند سازمانی بانک ها از دیدگاه مشتریان خرد در 

صنعت بانکی کشور مورد ارزیابی قرار گرفته است.

پرداختتســهیلات
کمکمعیشــتیبه
آسیبدیدگانکرونا

بانک قرض الحسنه رسالت

داود جعفری یزنی  معاون اعتبارات بانک شهر با بیان اینکه طی سالیان گذشته در بانک 
شهر همواره با پرداخت تسهیات مناسب به تولیدکنندگان تاش های بسیاری برای 
تســهیل و رفع موانع تولیدات داخلی صورت پذیرفته،گفت:در ســال جاری نیز 
حمایت این بانک از تولیدکنندگان داخلی با هدف تحقق عملی »جهش تولید« ادامه 
خواهد یافت. وی با اشاره به نام گذاری سال جاری توسط مقام معظم رهبری )مد ظله 
العالی( به نام ســال »جهش تولید« اظهار داشت: متاسفانه پیدایش و گسترش 
ویروس»کرونا« تاثیرات مخربی بر اقتصاد کشور باخص عملکرد تولیدکنندگان 
گذاشته است،که البته در تاش هستیم با توجه به دستورالعمل ها ، مقررات و الزامات 
بانک ؛ حمایت ویژه ای را از این قشر داشته باشیم و طرح های مختلفی از سوی بانک 
شهر با هدف کمک به تولیدکنندگان و صاحبان مشاغل در سال  گذشته به اجرا درآمد 
که با استقبال آنان همراه بود؛ اما قطعا با توجه به شرایط امروز جامعه طرح های جدیدتر 
طی سال جاری در این بانک به اجرا درخواهد آمد. وی با بیان اینکه خوشبختانه این بانک 
به عنوان بانکی خوشنام و محبوب در شبکه بانکی سال هاست با حمایت از مدیریت 
شهرها، توانسته قدم های تاثیرگذاری در توســعه و آبادانی شهرهای کشور علی 
الخصوص کانشهرها بردارد،تصریح کرد:قطعا در سالجاری نیز با هدایت سرمایه های 

شهروندان به بازار تولید ، در تحقق شعار سال موفق عمل خواهیم کرد.

حمایتازتولیدکنندگان
داخلیباهدفتحقق
عملی»جهشتولید«

بانک شهر

آگهی دعوت از سهامداران داوطلب عضویت در 
هیئت مدیره شرکت شرکت بیمه تعاون

بدینوسیله از کلیه سهامداران شرکت بیمه تعاون )تعاونی سهامی عام( به 
شماره ثبت ۴۳۳۰۴۹ و شناسه ملی ۱۰۳۲۰۸۳۹۶۵۱ که داوطلب شرکت 
در انتخاب اعضای هیئت مدیره هستند دعوت به عمل می آید که از تاریخ 
نشر این آگهی ظرف مدت دوماه داوطلبی خود را کتبا جهت اقدام های 
بعدی تسلیم شرکت نمایند. لازم به یادآوری است که هر داوطلب بایستی 
تائیدیه حداقل پنج درصد ســهامداران شــرکت را به همراه درخواست 

داوطلبی خود ارائه نماید. هیئت مدیره و مدیرعامل

www.etebar.net

علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسامی  گفت: واگذاری شستا در بورس با تصمیم 
سازمان تامین اجتماعی بود و اشکالی در این خصوص وجود ندارد. واگذاری شستا در 
بورس با تصمیم سازمان تامین اجتماعی علیرضا سلیمی گفت: نحوه برکناری آقای 
رحمانی وزیر صنعت، معدن و تجارت عجیب بود، اگر استیضاح مصلحت نیست، عزل 
وزیر صمت در شرایط کنونی چه مصلحتی داشت و رئیس جمهور باید به جای توبیخ 
آقای رحمانی به دلیل رایزنی نکردن ایشان برای موافقت نمایندگان با تفکیک وزارت 
بازرگانی، ایشان را به دلیل افزایش افسارگسیخته قیمت ها توبیخ می کرد. وی با بیان 
اینکه آقای نوبخت مطرح می کند مشکات بازنشستگان تامین اجتماعی به ما ارتباطی 
ندارد، اضافه کرد: حال که چنین است مدیرعامل شستا نیز باید توسط کارگران انتخاب 
شود اگر مشکات بازنشستگان تامین اجتماعی ارتباطی به دولت ندارد چگونه سهام 
مجموعه های زیر مجموعه شستا در بورس عرضه شده است. سلیمی همچنین 
خواستار رسیدگی به وضعیت قرارداد های کارکنان بهداشت و درمان شد. کاهش زمان 
اجرای قانون همسان سازی حقوق بار مالی دارد وی با بیان اینکه تغییر بازه زمانی 
اجرای قانون همسان سازی حقوق بازنشستگان از ۳ سال به ۲ سال بار مالی داشته و 
غیرقابل طرح است، افزود: قانون همسان سازی بازنشستگان باید از سوی سازمان 

برنامه اجرایی شود، بنابراین مشکل قانونی در این خصوص وجود ندارد.

واگذاریشستادربورس
باتصمیمسازمانتامین
اجتماعی

علی لاریجانی



نامه رضا رحمانی خطاب به روحانی آورده: پیرو تماس تلفنی آقای واعظی مسوول 
دفتر جنابعالی در مورخ ۱۳۹۹/۲/۱۷ و تهدید به برکناری اینجانب در صورت عدم 
رای آوردن طرح ایجاد وزارت بازرگانی و همچنین درخواست مبنی بر متقاعد کردن 
مجلسیان خصوصاً مذاکره با نمایندگان آذری زبان و تاکید بر استعفای اینجانب در 
صورت رای نیاوردن این طرح از آنجایی که به حجت شرعی نرسیده ام و کماکان 
آمادگی خدمتگزاری را در خود می بینم به ویژه در شرایط سخت کشور و در سالی که 
مقام معظم رهبری با وجود تحریم های ظالمانه و کرونای فراگیر تاکید بر جهش تولید 
ملی داشته اند و فعالیت های انجام گرفته در سال رونق تولید ملی را تایید کرده اند 
استعفای اینجانب به معنای سرپیچی از فرمان جهش تولید رهبری خواهد بود. لذا از 
اینکه در دوره یک سال و هفت ماهه توانستم با همکاری دوستان عزیز در وزارت 
صمت و با وجود برنامه های دشمنان نظام و انقاب برای تعطیلی تولید کشور 
توانستیم به مدد قوه الهی تامین کالاهای اساسی و مایحتاج کشور را در رونق تولید 
که همه آنها مورد تاکیدات مقام معظم رهبری بوده انجام دهم به خود می بالم و 
متعجبم که چرا با وجود حصول نتایج درخشان و قابل افتخار باید بنا به انگیزه های 
سیاسی این گونه تحت فشار قرار گیرم. افتخار اینجانب سرباز ولایت بودن است و در 

هر جا که باشم خدمتگزار مردم و رهبری خواهم بود.

نامهگلایهآمیز
خطاببه
روحانی

رضا رحمانی

دکتر مرتضی اکبري، مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران گفت:  از آنجا که شناسایي نقاط 
آسیب دیده از کرونا به دلیل ضعف اطاعاتي کشور مشــکل است، دولت ناچار مي شود 
تصمیمات سراسري و همه گیر اتخاذ کند. هنگامي که چنین تصمیماتي اتخاذ مي شود، 
اثربخشي آن تصمیم کاهش مي یابد. این نگرش کمابیش در جامعه ما وجود دارد که بانک را 
نهادی می دانند که منابعي نامتناهي دارد و مي تواند به هر کسي مایل باشد تسهیات دهد. 
اساساً بانک به عنوان بنگاهي اقتصادي که خود باید کسب سود کند و همین نگرش باعث شده 
معمولاً در بحران هاي اقتصادي نخستین جایي که از آن انتظار کمک مي رود، بانک باشد. 
پرداخت تسهیات ۷۵هزار میلیارد توماني و امهال سه ماهه برخي از تسهیات گواهي بر این 
مدعا هستند. با این همه، بانک ها نیز برای اعطای تسهیات یا امهال آن محدودیت هایي دارند. 
این محدودیت ها از ماهیت بانک و همچنین الزام پاسخگویي آنها به سهامداران و سپرده گذاران 
ناشي مي شود. آنچه باید از سوي شبکه بانکي براي کاهش تبعات اقتصادي انجام مي شد و آنچه 
انجام شده چه فاصله اي با هم دارند؟ در همین شرایط نامطلوب اقتصادي بانک ها چه کمکي 
مي توانند براي تحقق شعار جهش تولید انجام دهند؟ وی با  شناسایي آسیب دیدگان واقعي را 
یکي از چالش هاي اصلي دانسته و مي گوید: همه ادعا مي کنند کسب وکار یا معیشتشان از این 
مسئله آسیب دیده است؛ در صورتي که این گونه نیست. اقشاري مانند کارمندان که حقوق 

خود را دریافت کرده اند، از این مسئله متأثر نشده اند.

بخشهايآسیبدیده
ازکرونارا
دریابید

مرتضی اکبری 

جلسات ارتباط مستقیم هیات سرپرستی موسسه اعتباری نور با مدیران مناطق 
از طریق ویدئو کنفرانس به طور مستمر برگزار می گردد. به گزارش روابط عمومی 
موسســه اعتباری نور، در این جلســات هفتگی که با حضور اعضای هیات 
سرپرستی این موسسه، معاونین و مدیران ستاد مرکزی  با سرپرستی مناطق 
سراسر کشور برگزار می گردد، وضعیت موسسه از لحاظ درصد پیشرفت پروژه ها، 
تجهیز منابع، طرح های اعتباری و ارائه محصولات و خدمات جدید به طور مرتب 
بررسی شده و اقدامات اصاحی لازم در این خصوص تدوین می شود.  حشمت 
اله نظری رئیس هیات سرپرستی موسسه اعتباری نور در جلسه مورخ ۱۰/۲/۹۹ 
با بیان این مطلب که در حال حاضر مهمترین دغدغه هیات سرپرستی این 
موسسه، تاش در راستای توسعه فعالیت ها با اولویت تعادل درآمدها و هزینه ها 
است اظهار داشت: همه همکاران ستاد و شعب می بایست نهایت تاش و کوشش 
خود را همچون گذشته در راستای بهبود خدمت رسانی، ارتقا سبد محصولات و 
خدمات، جذب حداکثری سپرده ها و  رشد منابع مالی به کار گیرند. این گزارش 
می افزاید موسسه اعتباری نور به عنوان یکی از موسسات اعتباری دارای مجوز 
فعالیت از سوی بانک مرکزی ج.ا.ا با بیش از ۳۰۰ شعبه در سراسر کشور به ارائه 

خدمات به هم میهنان گرامی می پردازد.

برگزاریجلسات
ویدئوکنفرانسبا
مدیرانمناطق

موسسه اعتباری نور

رضا شیوا  رئیس شورای رقابت در جلسه ستاد تنظیم بازار با محوریت تعیین 
قیمت خودرو درباره قیمــت خودروهای تولیدی گفت: بر اســاس فرمول 
قیمت گذاری جدید، خودروهای گروه صنعتی ایران خودرو ۱۰ درصد و گروه 
صنعتی سایپا ۲۳ درصد افزایش قیمت خواهند یافت و به دلیل اینکه در بهمن ماه 
۹۷ افزایش قیمت خودروهای ساخت ایران خودرو به مراتب بیشتر از سایپا بود، 
ایران خودرو یی ها باید کمتر ســود ببرند. وی یادآور شــد: در بهمن ماه ۹۷ 
ایران خودرویی ها ۸۴ درصد افزایش قیمت و سایپایی ها ۶۴ درصد رشد قیمت 
داشتند. وی تاکید کرد: تاش شده در این شیوه قیمت گذاری خودروهای تولیدی 
به دست مصرف کننده واقعی برسد و حباب قیمتی شکسته شود.  شیوا درباره 
قیمت های تقریبی برخی خودروها گفت: پراید ۱۱۱ به مبلغ ۴۲ میلیون و۱۰۰ 
هزار تومان و ساینا ۵۹ میلیون و ۸۰۰ هزار تومان تعیین قیمت شده است. وی 
همچنین بیان داشت:  قیمت تیبای صندوق دار ۵۲ میلیون و تیبای هاچ بک ۵۹ 
میلیون تومان تعیین شده است. رئیس شورای رقابت اظهار داشت: البته ممکن 
است در بررسی های نهایی حدود قیمت این خودروها افزایش بسیار جزئی داشته 
باشد اما در نهایت قیمت خودرو  به صورت رسمی اعام خواهد شد. گفتنی است 

تغییرات قیمتی مشمول خودروهای معوق شده نمی شود.

افزایشقیمت
ایرانخودرو١۰درصد،
سایپا2٣درصد

رضا شیوا
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بانکداری اسلامی
عبدالحسین سیف اللهی کارشناس 
ارشد اقتصادی:   بانک داری اسامی 
البته ممکن است نقش مثبت به سزایی 
را در توسعه اقتصادی ایفا کند ، اما برای 
ایفای این نقش مثبت ، حوزه بانک داری 
اسامی در اقتصاد باید در رابطه با برنامه 
جاه طلبانه اصول گرایی اسامی کاهش 

یابد . بیش از اینکه تاش برای حذف بهره از کل نظام مالی باشد ، باید 
اصل سهم سود و زیان باید در مناطق مختلف -به ویژه مناطق سنتی 
تر و روستایی جهان اسام به کار برود . در این شیوه ، بانک های اسامی 
باید نقش بانک های توسعه روستایی نسبتاً موفقیت آمیز بوده است . 
استیانسن )۱۹۹۵( گزارش می کند که دو بانک اسامی در این کشور 
در مشارکت با کشاورزان دارای فعالیت در مقیاس کوچک عمل کرده 
اند که در آن بانک ها ، سرمایه مالی و فیزیکی لازم را در ازای سهم خرمن 
یا به عبارت دیگر توافق نامه تقسیم محصول تأمین می کنند . سه علت 
وجود دارد که من اعتقاد دارم بانک داری بر اساس تسهیم سود و زیان 
در مناطق روستایی-نسبت به شهرهای مدرن -بیشتر امکان موفقیت 

دارد.
اول اینکه قبل از هر چیز ، احتمال دارد یکی از مشکات مهم ، تقلب 
باشد که در جوامع کوچک مانند جوامع روستایی ، کمتر می تواند رخ 
دهد . زیرا طرفین به راحتی می توانند ارزش افزوده یک پروژه کشاورزی 

را مشخص کنند . به ویژه اگر بانک در آن منطقه واقع شده باشد . 
دوم اینکه ممکن اســت روستاییان بیشتر از جوامع شهری دغدغه 
مذهب داشته باشند . بر این اساس مردم این جوامع تمایل دارند پس 
اندازهای خود را در بانک غیر ربوی قرار دهند و از این بانک ها تسهیات 
بگیرند . بر این اساس به منظور پیوند ، دادن جمعیت روستایی به نظام 

های مالی ، مؤوسسات مالی اسامی لازم هستند .
سوم اینکه در جوامع روستایی ، بانک داری اسامی بهتر می تواند به 
عنوان وسیله بهبود توزیع در آمد عمل کند. هنگامی که شبکه های 
تأمین اجتماعی غیر رســمی از هم پاشیده می شوند ، مردم به وام 
دهندگان محلی که نرخ های بهره بسیار بالایی تقاضا می کنند،  روی 
می آورند و این در بانک ها پروژه های  سرمایه گذاری بلند مدت را کمتر 
ترجیح می دهند و در نتیجه انتظار رشد ؛ توسعه اقتصادی را کاهش 
می دهند . اگر چه درست است که بانک های اسامی در عمل ، اغلب 
به طرف پروژه های تجاری کوتاه مدت کم ریسک رفته اند ، اما من به 

دو علت باور ندارم که علت آن ، اسامی کردن بانک ها است .
ادامه دارد...

یادداشت-١۸

از سامانه احراز هویت مشتریان )سجام( و صدور کد 
بورسی در شعب موسسه اعتباری ملل رونمایی شد

 سامانه ثبت اطاعات مشتریان )سجام( و صدور کد 
بورسی در شعب موسسه اعتباری ملل با حضور دکتر 
فهیمی مدیرعامل سرمایه گذاری مرکزی اوراق بهادار 
و تسویه وجوه و هیئت همراه و حجت الاسام جوادی 
مدیر عامل و اعضای هیت مدیره معاونین و روسای 
ادارات موسسه اعتباری ملل در  اردیبهشت ماه  ۹۹ در 
محل شعبه مرکزی رونمایی شد. به گزارش روابط 
عمومی موسسه اعتباری ملل در راستای خدمات دهی 
هر چه بیشــتر و بهتر به فعالان بازار سرمایه، ثبت 
اطاعات احراز هویت مشتریان در سامانه جامع ثبت 
اطاعات مشــتریان )سجام( و صدور کد بورسی در 
تمامی شعب موسسه اعتباری ملل آغاز به کار کرد.  در 
این مراسم مدیر عامل موسسه بیان داشتند در ۳۳ سال 
خدمت همواره به دنبال کمک به پیشرفت نظام مقدس 
جمهوری اسامی ایران بوده و خواهیم بود و تاش می 

کنیم تا به منویات و فرامین مقام معظم رهبری جامه 
ی عمل بپوشانیم، این موضوع سرلوحه کاری همه 
همکاران موسسه اعتباری ملل در سراسر کشور است 
و اکنون که مردم عزیز کشورمان رویکرد مثبتی به بازار 
سرمایه پیدا کرده اند با هدف کاهش دغدغه آنان و صرفه 
جویی در وقت آنها تفاهم نامه ایی با شرکت سپرده 
گذاری صورت گرفت که مقرر شــد ثبت اطاعات و 
احراز هویت و صدور کد بورســی را در ۳۴۰ شــعبه 
موسسه به هموطنان عزیز ارائه نماییم.  وی افزود برای 
تکریم بیش از پیش هموطنان هیچگونه کارمزدی بابت 
عضویت و صدور کد بورســی از هموطنان دریافت 
نخواهد شد و صرفا هزینه ثبت نام در سجام را پرداخت 
خواهند نمود. در خاتمه ایشان ضمن اظهار امیدواری 
بیان داشتند که خداوند توفیق دهد وظیفه مان را به 
مردم و نظام مقدس جمهوری اسامی ایران و نسبت 
به کسانی که بر ذمه ما حق دارند شهدا و بالاخص شهید 
بزرگوار سردار سلیمانی به نحو احسن انجام دهیم و از 

این شهدای بزرگوار مدد و کمک می گیریم تا بتوانیم 
در کلیه شعب خود به مردم عزیز و گرانقدرمان خدمت 
رسانی درخور شأن آنها ارائه دهیم.  در ادامه این مراسم 
دکتر فهیمی  مدیرعامل سرمایه گذاری مرکزی اوراق 
بهادار و تسویه وجوه اظهار داشتند که اقبال عمومی 
نسبت به بازار سرمایه بیشتر شده و این نشان دهنده 
اعتماد مردم به میهنمان و مملکت اسامی و مسئولین 
می باشد که وظیفه ما را سنگین تر نموده است و ما را 
برای خدمت رسانی به این مردم فهیم مشتاق تر کرده 

است ایشان افزود در پی دستورات مقام معظم رهبری 
و مسئولین نظام بر آن شدیم عالی ترین خدمات را در 
سطح جهانی به مردم ارائه کنیم تا آنها بتوانند در محل 
کار و منزل از این خدمات استفاده نمایند. در خاتمه 
ایشان از مساعدت و همکاری موسسه اعتباری ملل 
تشــکرو قدردانی نمودند. در پایان این مراسم، بهره 
برداری از این سامانه توسط هر دو مدیرعامل صورت 
پذیرفت شایان ذکر است ارائه این خدمات از روز شنبه 
مورخ ۲۰ اردیبهشت ماه در شعب سراسر کشور امکان 
پذیر خواهد بود. در این رابطه از کلیه هموطنان عزیز 
که تا کنون نسبت به ثبت نام در سامانه سجام اقدام 
ننموده اند و یا کســانی که ثبت نام بعمل آورده و کد 
رهگیری مربوطه را در اختیار دارند دعوت می نماییم 
تا با در اختیار داشــتن اوراق هویتی خود به شــعب 
موسسه اعتباری ملل در سراسر کشور مراجعه و فرآیند 

احراز هویت را بدون پرداخت کارمزد تکمیل نمایند.

رونمایی از سامانه سجام و صدور کد بورسی  در شعب ملل

هفته نامه اقتصادی ایران

شرایط صدور کد اقتصادی برای مؤدیان مالیاتی تغییر کرد 
 فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی در 
بخشــنامه ای شــرایط صدور کــد اقتصادی 
برای اشخاص حقیقی و حقوقی را تغییر داد که 
این تغییرات شامل حذف گواهی ثبت نام ارزش 

افزوده هم می شود.
 وی در بخشــنامه ای اعام کــرد که تمامی 
اطاعات مورد نیاز سازمان امور مالیاتی برای 
تخصیص کد اقتصادی به اشخاص حقوقی به 
صورت الکترونیکی از ســازمان ثبت اسناد و 
اماک کشــور و مراجع ذیصاح صدور مجوز 
دریافت و بدون نیاز به حضور مؤدی در شــعب 
سازمان امور مالیاتی، کد اقتصادی تخصیص 

داده شود. 
همچنین بر اساس این بخشنامه برای اشخاص 
حقیقی با دریافت اطاعــات از مراجع صدور 
مجوز یا پس از ثبت نام در سامانه امور مالیاتی 

بافاصله ثبت نام انجام  شود.

براساس مفاد این بخشنامه، برای اشخاص 
حقوقی شناســه ملــی به عنوان شــماره 
اقتصادی و برای اشخاص موضوع ماده )۲( 
قانون و صاحبان مشــاغل پس از ثبت نام، 
شــماره اقتصادی با بهره گیری از  شناسه یا 

شماره ملی آنها صادر خواهد شد. 
عاوه براین، مادامی که برای اشخاص موضوع 
مــاده )۲( قانون و صاحبان مشــاغل، کد 
اقتصادی جدید صادر نشــده باشد، حسب 
مورد از شناســه ملی، شماره ملی، شناسه 
مشارکت مدنی و شماره اختصاصی اشخاص 
خارجی استفاده خواهد شد.گفتنی است، 

طبق برآوردهای بانک جهانی میانگین زمان 
مورد نیاز برای شروع یک کسب و کار در کشور 
حدود ۵/۷۲ روز تخمین زده می شود که با انجام 
این اصاحات بر اســاس مطالعات، پیش بینی 
می شود این مقدار به ۵/۱۵ روز کاهش یافته و 

تا ۴۸ رتبه ارتقا در این زیرشاخص صورت پذیرد.
لازم به ذکر اســت که در دستورالعملی که از 
سوی رئیس ســازمان امور مالیاتی به منظور 
تســهیل انجام امور مالیاتی صادر شد، صدور 
گواهینامه ثبت نام مالیات بر ارزش افزوده لغو و 
ثبت نام در سامانه به منزله گواهی ارزش افزوده 

است. همچنین ثبت نام های قبلی به عنوان ثبت 
نام قطعی تلقی می شود. در این ثبت نام فقط 
کافی اســت مؤدی گزینه مشمولیت در نظام 
مالیات بر ارزش افزوده را در ســامانه ثبت نام 
مالیاتی انتخاب کند و در مواردی که اطاعات 
بعدی از مراجع ذیربط تأسیس یا صدور مجوز 
فعالیت دریافت شود، ثبت نام به صورت خودکار 
انجام می شود. از سوی دیگر، معاون حقوقی و 
فنی ســازمان امور مالیاتی کشور گفت: طبق 
مصوبه ستاد ملی مبارزه با کرونا موعد های مقرر 
در قانون مالیات های مستقیم و مالیات برارزش 
افزوده نسبت به تسلیم اظهارنامه های مالیاتی 
و رسیدگی های مالیاتی که مهلت انقضای آن از 
۱۳۹۹/۲/۱ لغایت ۱۳۹۹/۴/۳۱ بوده است، به 
مدت دو ماه و حداکثر تا پایان شهریورماه سال 
۱۳۹۹ تمدید می شــود و کلیــه احکام قانون 

مرتبط، بر این تمدید مترتب است.

معاوننظارتبیمهمرکزی،گزارشیازاقداماتاینمعاونتدرراستایحفظسلامتبازاربیمه،ارتقایعملکردبیمهگریوحمایتازحقوقبیمهشدگان،بیمهگذارانوسایرذینفعانارائهکرد.بهگزارشادارهکلروابطعمومیواموربین
المللبیمهمرکزی،مفیدامینیدرارتباطباحلمعضلشرکتبیمهتوسعهآوردهاست:باتوجهبهپیگیریهاوهماهنگیهایبهعملآمدهبابازپرسپروندهشرکتبیمهتوسعه،همکاریشرکتبیمهایران،صندوقتامینخسارتهایبدنی
وبیمهتوسعه،باقیماندهخسارتبیشاز٧,٥۰۰نفراززیاندیدگانوبیمهگذارانآنشرکتبهمبلغحدود۳.٤۰۰میلیاردریالتاپایانسال۱۳۹٨پرداختشدوخسارتهایحدود٦۲.۰۰۰نفراززیاندیدگانبیمهتوسعه،طیاینسالهامجموعاًبا
دریافتمبلغ۱۳.۰۰۰میلیاردریالپرداختشد.امینیازپیگیریوکمکبهشرکتهایبیمهبرایوصولمطالباتحدود۱۳,۰۰۰میلیاردریالیازیکبیمهگذارعمدهخبردادوگفت:ازطریقبرگزاریجلساتمتعددبامسئولانشرکتهایمربوطه
وبیمهگذارطرفحساب،کارگزاریموردنظرتعلیقکدشدکهبادریافتچکووصولمطالبات،اینکارگزاریرفعتعلیقگردید.معاوننظارتبیمهمرکزی،انجاممکاتبهوپیگیریمستمرازشرکتهایبیمهدرخصوصواریزسهموزارت
بهداشتازمحلبیمههایشخصثالثبهمنظوریاریرساندنبهمراکزدرمانیوبیمارستانهاکهدرخطمقدممقابلهباکروناقراردارندراازدیگراقداماتیبرشمردکهطیآنازهفتهآخراسفندحدوداًمبلغ٤,۳٧٧میلیاردریالبهحساب
وزارتبهداشتواریزشدهاست.دربخشدیگراینگزارش،ازهمکاریباادارهکلحراستبیمهمرکزیدرراستایکمکبهشناسایی،پیگیریوبرخوردباتخلفاتدربخشصدوربیمهنامهتوسطشبکهفروشدرپایانههایمرزیسراسر
کشورشاملبازرگان،سرو،خوی)رازی(،تمرچین،کیله،جلفا،نوردوز،آستارا،بیلهسوار،مهران،خسروی،شلمچه،چذابه،اینچهبرون،پرویزخانوباشماقیادشدهکهمنجربهساماندهیوضعیتعرضهبیمهتوسطشبکهفروشدرپایانههای
مرزیکشوراست.امینی،مشارکتفعالدرتدوینوتصویبصورتهایمالیجدیدشرکتهایبیمه،پیگیریونظارتمستمربرعملکردشرکتهایبیمهدرپرداختخسارتهایسیلفروردینسال۱۳۹٨وزلزلهاستانآذربایجان

شرقیواغتشاشاتآبانماهسال۱۳۹٨راازدیگراقداماتاینحوزهبرشمرد.

 محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و 
فناوری اطاعات کاهــش واردات به دلیل 
تعطیلی کارخانه های تولیدی در کشورهای 
تولیدکننده ای مثل کــره جنوبی و چین و 
احتمال احتکار بعضی از گوشی های وارداتی را 
دو دلیل عمده آشفتگی بازار موبایل دانست. به 
گزارش ایسنا، به دلیل شیوع کرونا در جهان و 
از یــک طرف خانه نشــینی مردم و از طرف دیگر تعطیلی بســیاری از 
تولیدکنندگان گوشی، ساخت این کالا با مشکاتی همراه شده و در ایران 
هم مشکل واردات به این معضات اضافه شد.  در این راستا یکی از کاربران 
توئیتر از وزیر ارتباطات درباره بازار آشــفته موبایل پرسید. او به مشکل 
تخصیص ارز و ثبت سفارش اشاره کرده و گفت در بازار دوبی قیمت برندها 
چندان تغییری نکرده اما در بازار ایران بعضی از مدل های پرفروش تا ۱۰۰ 
درصد هم افزایش قیمت داشته است. در پاسخ به این اظهارات،ایشان گفت: 
از وزیر صمت می پرسم، اما احتمالاً به دلیل تعطیلی کارخانه های تولیدی 
در کشورهای تولیدکننده ای مثل کره جنوبی و چین، واردات کاهش دارد. 
البته تا دو روز پیش، آمار واردات نشان می داد که ۱.۴ میلیون گوشی وارد 
شده که روشن نشده است. شاید کمی هم احتکار باشد، البته اطمینان ندارم. 
این در حالی است که فعالان بازار موبایل معتقدند قیمت گوشی متأثر از 
چند پارامتر است که در این مدت این پارامترها با مشکل روبه رو و باعث شده 
ورود کالا و عرضه موبایل کم شود. از طرفی اگر بانک مرکزی و وزارت صمت 
امکان تخصیص ارز و ثبت سفارش را برای واردات گوشی فراهم کنند، بخشی 
از این مشکات که مربوط به واردات است، حل می شود. با وجود این، فعالان 
بازار موبایل معتقدند در شــرایطی که به دلیل شــیوع کرونا در جهان، 
کارخانه های تولیدکننده با مشکل مواجه شدند  یا مشکات مربوط به حمل 
و نقل مانع ارسال کالا شده، حتی درصورت حل مشکات داخلی هم قیمت 
گوشی به دوران قبل از کرونا برنمی گردد و تنها درصورتی که شرایط در 
جهان عادی شود، می توان انتظار داشت که بازار موبایل هم به حالت عادی 

خود برگردد.

احتکار و کاهش واردات،
 بازار موبایل را آشفته کرد

علیرضا یزدان دوست، مدیرعامل شرکت بیمه آسماری گفت: شاید کمتر کسی تصور این را 
داشت که در قرن ۲۱ نوعی بیماری همه گیر در دنیا حادث شودکه همه دانشمندان علوم 
پزشکی در سرتاسر دنیا منفرداً و متفقاً از درمان و کنترل شیوع و گسترش آن حداقل در یک 
بازه زمانی کوتاه عاجز باشند. ویروس »کرونا« بیماری ای ناشناخته است و درکل پدیده ای بود 
که در فاصله زمانی بسیار کم، همه مردم جهان را با خود درگیر کرد؛ بسیاری را به کام مرگ 
کشاند و بســیاری را نیز با اضطراب و نگرانی فراوان مواجه کرد.  »کرونا« را می توان یک 
»حادثه« ارزیابی کرد؛ حادثه ای که بی وقفه در حال زیان زدن به عموم مردم است، بدون این 
که بتوان به راحتی جلوی وقوع، شــدت یا ادامه آن را گرفت. در شرایطی که هر کسی با 
کوچکترین بی احتیاطی ممکن است از این حادثه آسیب ببیند، همه به دنبال راهکاری برای 
جبران خسارت ناشی از آن هستند. خسارات ناشی از »کرونا« البته تک بعدی نیست. کسب و 
کارها، سامت افراد و چه بسا زندگی آنها بالأخص در بعد روحی و روانی از این آسیب تحت 
تاثیر قرار گرفته است و البته شاید افق خیلی روشنی هم پیش رو نیست.  در شرایطی که 
مشخص نیست کرونا تا چه زمانی مهمان ماست، چه می توانیم بکنیم؟ آیا باید خودمان را به 
دست تقدیر بسپاریم و منتظر باشیم تا »کرونا« تکلیف ما را مشخص کند یا می توانیم با آن 
پنجه در پنجه شویم و به حیات اقتصادی و اجتماعی خود سمت و. سویی تازه بدهیم؟ واقعیت 

این است که معضل کرونا مانند هر بیماری دیگری، روزی راه حلی پیدا خواهد کرد.

خدمات»کرونا«به
صنعتبیمه

علیرضا یزدان دوست

با توجه به بهره برداری از اپلیکیشن همراز، تمایل روزافزون برای استفاده از 
خدمات دیجیتال و جذابیت و کارایی خوب این اپلیکیشن سبب شده است به 
سرعت این پلتفرم فروش جایگاه خود را در صنعت بیمه باز کند و حتی این روزها 
که کرونا تبدیل به تهدیدی برای بقای کسب و کارها شده است، همراز با ارائه 
خدمات متنوع بیمه ای به صورت غیر حضوری  و در بستر دیجیتال، این تهدید 
را مبدل به فرصتی برای چشاندن طعم سهولت دریافت آسان خدمات بیمه به 
مشتریان نموده است. به گزارش روابط عمومی؛در جلسه ای که   بیست و یکم 
اردیبهشت ماه به صورت ویدئو کنفرانس در خانه همراز بیمه رازی برگزار شد، از 
نمایندگان برتر در ارائه خدمات دیجیتال در بستر اپلیکیشن همراز ، تقدیر و 
تشکر شد. در این جلسه که با  حضور معاون برنامه ریزی و نو آوری بیمه رازی و 
تعدادی از مدیران ستادی بیمه رازی  برگزار شد به صورت ویدئو کنفرانس از  
نمایندگان برتر فروش دیجیتال بیمه نامه آتش سوزی طرح مهراز در شعب 
چالوس ، تبریز ، قزوین و فارس  با اعطای هدایایی تقدیر شد شرکت بیمه رازی 
در نظر دارد  بر اساس ضوابط مندرج در آئین نامه ۷۵ و ۹۶ مصوب شورای عالی 
بیمه مرکزی ج.ا.ا نسبت به جذب نماینده حقیقی و نیز نمایندگی تخصصی 

فروش بیمه های زندگی اقدام نماید. 

تقدیرازنمایندگان
برتر
فروشدیجیتال

بیمه رازی

 با بررسی روز های بازار سرمایه می توان دریافت که حقوقی های سهم های 
بنیادی، عرضه کمی داشته و در مقابل حقوقی های سهم های کوچک میزان 
عرضه را در بازار بالا برده اند. علی یوسفیان، کارشناس بازار سرمایه در این 
خصوص گفت: سهم های کوچک رشد داشته و درمقابل بنیادی ها نیاز به 
طرفدار بیشتری دارند. وی ادامه داد: حقوقی ها معمولاً به دنبال سهم های 
بزرگ و بنیادی بوده و درست و غلط این اقدام به خودشان بازمی گردد اما به 
طور کلی سیاست دولت عاوه بر نظر حقوقی ها، حمایت از سهام بزرگ است. 
این کارشناس بازار سرمایه به سهام عدالت اشاره و اظهار کرد: سهم های موجود 
در سهام عدالت و خصوصی سازی همه سهم های بزرگی بوده که شاخص نیز 
گویای رشد این سهام بزرگ است. یوسفیان در خصوص تاثیر این امر بر بازار 
سرمایه خاطرنشان کرد: حقوقی ها سیگنال می دهند که باید سهام بزرگ 
خریداری شود و این یک عامت دهی به بورس است چرا که بسیاری از افراد 
معتقدند سهم های کوچک افزایش قیمت داشته و بهتر است خریداری نشوند. 
این کارشناس بازار سرمایه در پایان اظهار کرد: معتقدم بورس به این مسائل 
واکنش زیادی نشان نداده، روند کلی خود را دنبال کرده و عائم موجود تاثیر 

چندانی ندارند.

دوراهیبینحمایتاز
سهامبزرگیا
سهمهایکوچک

شرکت بورس و اوراق بهادار

بانک سامان با ارائه خدمت وب سرویس بانکی، امکان اتصال نرم افزارهای مالی 
شرکت ها به سپرده ها و خدمات آناین بانک را فراهم کرد.  با توجه به فراگیر 
شدن استفاده از نرم افزارهای مالی در چرخه مالی شرکت ها، بانک سامان با ارائه 
وب سرویس بانکی این امکان را فراهم کرده تا مشتریان حقوقی بدون نیاز به 
مراجعه به درگاه های الکترونیکی نظیر اینترنت بانک، موبایل بانک، تلفن بانک 
خدمات موردنیاز را، در بســتر نرم افزار مالی خــود دریافت کنند.همچنین 
وب سرویس بانکی این امکان را فراهم می کند تا مشتریان حقوقی امکان انتخاب 
سپرده های قابل مشاهده و مبلغ تراکنش ها را داشــته باشند و از این طریق 
مسئولیت های مالی را در سطوح مختلف به پرسنل خود واگذار کنند. گفتنی 
است، این سرویس ویژه، بر اساس نیاز بســیاری از فین تک ها و شرکت های 
ارائه دهنده نرم افزارهای مالی و ERP و استارت آپ ها در حوزه تجارت الکترونیک 
تهیه و ارائه شده است. عاقه مندان برای دریافت این خدمت می توانند به یکی از 
شعب بانک مراجعه و اقدام به تکمیل فرم درخواست و شرایط و مقررات استفاده 
 IP از خدمات وب سرویس های بانکی کنند تا پس ازآن دسترسی های لازم برای
اعام شده توسط شرکت فعال و مستندات فنی سرویس جهت برنامه نویسی و 

پیاده سازی در اختیار نماینده فنی شرکت قرار گیرد.

اتصالنرمافزار
مالیشرکتهابه
بانکسامان

بانک سامان

تاریخ انقضای کارت های بانک سرمایه به صورت خودکار و بدون نیاز به مراجعه 
مشتریان به شعبه تا پایان شهریورماه تمدید شد.  به منظور تسهیل استفاده 
مشتریان از درگاه های غیرحضوری و کاهش مراجعات حضوری مردم به شعب، 
کارت های نقدی بانک سرمایه که تاریخ اعتبار آنها در اردیبهشت ماه به پایان 
می رسد به طور خودکار و بدون نیاز به مراجعه مشتریان به شعبه، تا اواخر 
مردادماه و کارت های نقدی مشتریانی که طی خردادماه منقضی می شوند تا 
پایان شهریورماه تمدید شــد و تاریخ انقضای جدید به صورت پیامک برای 
مشتریان ارسال گردید. این اقدام بانک ســرمایه برای جلوگیری از مراجعه 
مشتریان به شعب صورت گرفته است و دارندگان این کارت ها می توانند برای 
اســتفاده از آنها و انجــام تراکنش های اینترنتی، تاریخ تمدیدشــده را در 
درگاه های اینترنتی درج کنند. بانک سرمایه از زمان شیوع ویروس کرونا اقدامات 
گسترده ای برای جلوگیری از حضور مشتریان در شعب انجام داده که افزایش 
سقف انتقال وجه کارت )شتابی و درون بانکی( از طریق درگاه های اینترنتی و 
خودپردازها از مبلغ ۳۰ میلیون ریال در هر شبانه روز به مبلغ ۵۰ میلیون ریال )با 
سقف هر تراکنش ۳۰ میلیون ریال( و افزایش سقف برداشت نقدی درون بانکی 

از ۲ میلیون ریال به ۵ میلیون ریال ازجمله آنهاست.

تمدیدتاریخانقضای
کارتهایبانکتاپایان
شهریور

بانک سرمایه

زمزمه وجود اشکال در مدارک تحصیلی منتخبان دیگر
هرچند شورای نگهبان نظر رسمی خود را درباره بی اعتبار بودن مدرک 
تحصیلی منتخب تفرش در مجلس یازدهم، اعام کرد اما زمزمه هایی از 
اشکالات مدرک تحصیلی برخی منتخبان دیگر نیز شنیده می شود. براساس 
گزارش خبرگزاری فارس، عاوه بر اظهارات اسدالله عباسی سخنگوی هیات 
رئیسه مجلس مبنی بر اشکالات مدارک تحصیلی تعدادی از منتخبان 
مجلس یازدهم از استان گیان، زمزمه هایی از بی اعتبار بودن و نقص مدرک 
تحصیلی دو منتخب دیگر از استان اصفهان در مجلس یازدهم نیز شنیده 
می شود. به عبارتی دیگر، یکی از منتخبان مجلس در یکی از شهرستان های 
اســتان اصفهان در دریافت مدرک تحصیلی خود دچار مشــکل شده و 

نتوانسته مدرک معتبر و مورد تایید وزارت علوم را ارائه کند.
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عباس معمارنژاد معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی بر مشارکت روابط عمومی های 
بانک ها، بیمه ها و سازمان های تابعه وزارتخانه و ادارات کل امور اقتصادی و دارایی استان ها با 
استفاده از ابزارهای مختلف اطاع رسانی در آگاهی بخشی به مردم سراسر کشور در خصوص 
صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله ETF تاکید کرد ودولت در این طرح با هدف مردمی 
کردن اقتصاد، باقیمانده سهام خود در بانک ها، بیمه ها، پالایشگاه ها، فولاد و خودروسازی را در 
قالب صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله ETF به مردم واگذار می کند. وی با بیان اینکه اگر 
دولت قصد تامین کسری بودجه خود از طریق این واگذاری ها را داشت از روش های بلوکی با 
۲۰ درصد افزایش قیمت مندرج در تابلوی بورس یا عرضه تدریجی سهام در بازار بورس 
استفاده می کرد، تاکید کرد: دولت با هدف انتفاع همه مردم از این سهام، عرضه آن به صورت 
صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله را در دستور کار خود قرار داد، ویژگی های این صندوق 
را کاهش ریسک، قیمت قابل رقابت )قیمت فروش واحد های صندوق حداقل ۳۰ درصد زیر 
قیمت فعلی تابلوی بازار بورس(، امکان خرید واحدهای این صندوق برای هر ایرانی و بدون 
محدودیت سنی، مردمی کردن اقتصاد و کسب منفعت برای همه مردم و فرهنگ سازی در 
زمینه بورس عنوان کرد. مبنای تعیین قیمت های سهام درنظر گرفته شده برای واگذاری به 
صندوق  سرمایه گذاری ETF متوسط ۳۰ روز قبل از فراخوان واگذاری است که بسیار پایین تر 

از قیمت های فعلی است.

هدفدولتاز
واگذاریهاانتفاع
مردم

عباس معمار نژاد

علیرضا سلیمی نماینده مردم محات در نشست علنی پارلمان در تذکر شفاهی 
اظهار داشت: بنده در مورد افرادی که ارز ۴۲۰۰ تومانی دریافت کرده اند با دیوان 
محاسبات تماس گرفته ام و آن ها اعام کردند که لیست اسامی این افراد را به 
هیات رئیسه و رئیس مجلس شورای اسامی ارائه داده اند.  وی در ادامه از هیات 
رئیسه خواست براساس اصل ۸۴ قانون که همه نمایندگان می توانند در تمام 
امور کشور ورود پیدا کنند این لیست را در اختیار آن ها قرار دهد. نماینده مردم 
محات در مجلس شورای اسامی با انتقاد از وضعیت قیمت خودروهای داخلی 
تصریح کرد: ببینید وضعیت قیمت خودرو به کجا رسیده است؛ شما پراید تولید 
کرده اید نه هلی کوپتر، یا هواپیما اما قیمت آن همچون هلی کوپتر دائم در حال 
پرواز است. سلیمی ادامه داد: الان می خواهید به وزیر صنعت، معدن و تجارت 
دستور بدهید که وضعیت قیمت خودروها را بررسی کند؟ آقای روحانی شما 
مسئول رسیدگی به این وضع هستید. همچنین باید بر وضعیت افزایش قیمت 
سایر کالاها نیز نظارت کنید. سلیمی خطاب به معاون اول رئیس جمهور و 
روحانی گفت: یادتان رفته است که در دوران برگزاری انتخابات خطاب به مردم 
می گفتید در گذشته هر روز صبح که بیدار می شدید قیمت ها افزایش پیدا 

کرده بود؟ صحبت های خود را مرور کنید./فارس

اعلاماسامی
متخلفانارز42۰۰
تومانیبهمجلس

علیرضا سلیمی

حسب اعام بانک مرکزی جمهوری اسامی ایران و به منظور کاهش مراجعات به شعب بانک 
با توجه به شرایط خاص بهداشتی کشور، تاریخ انقضای کارت نقدی منقضی شده مشتریان 
بانک سینا در اردیبهشت ماه به مدت یک سال تمدید شد.کارت های منقضی شده مشتریان 
بانک سینا در اردیبهشت ماه برای یک سال دیگر تمدید شد  در راستای کمک به مدیریت، 
کنترل و پیشگیری از شیوع کرونا در بین مشتریان و کارکنان بانک و به منظور ایجاد شرایط 
استفاده هموطنان از خدمات بانکداری الکترونیک و غیرحضوری، تاریخ انقضای کارت نقدی 
منقضی شده در اردیبهشت ماه سال جاری برای دارندگان شماره موبایل معتبر در سیستم 
بانک، به مدت یکسال دیگر تمدید و تاریخ انقضای این کارتها ۰۰/۰۲ شد. در همین راستا 
تعداد مجاز ورود رمز اشتباه دوم کارت مشتریان از ۳ مرتبه در هر شبانه روز به ۵ مرتبه افزایش 
یافته و در صورت مسدودی سرویس رمز دوم کارت، مشتریان عزیز می توانند جهت فعال 
سازی مجدد آن از طریق تماس با مرکز ۲۴ ساعته ارتباط مشتریان به شماره ۰۲۱۴۱۷۳۱ 
اقدام نمایند. همچنین حسب اعام بانک مرکزی، سقف انتقال وجه کارت به کارت شتابی و 
درون بانکی از طریق درگاه های اینترنت، وب کیوسک و خودپرداز در بانک سینا از مبلغ ۵۰ 
میلیون ریال در هر شبانه روز از مبدا هر کارت به ۱۰۰ میلیون ریال و نیز سقف برداشت وجه 
نقدی درون بانکی از ۲ میلیون ریال به ۵ میلیون ریال در دستگاه های خودپرداز افزایش یافته 

است.

تمدیدکارتهای
منقضیشدهمشتریان
بمدتسالدیگر

بانک سینا
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دو شاخص مهم در اجرای پروژه نورد گرم فولاد مبارکه
    گرانی خودرو بهانه ی عزل رحمانی شد

امضا تفاهم نامه همکاری میان معاونت زنان 
و شرکت بیمه کارآفرین

 حمیدرضا فولادگر : افزایش قیمت خودرو در 
بازار دلیل اصلی برکناری رحمانی نیست، زیرا 
مشکات موجود در این حوزه موضوع تازه ای 
نبوده و کشور در ماه های گذشته با آن درگیر 
بوده اســت.  حمیدرضــا فولادگر رییس 
کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی و نظارت 
بر اجرای اصل ۴۴ قانون اساســی ، مجلس 
شورای اسامی گفت : درباره عزل وزیر صنعت، معدن و تجارت ، گفت: به نظر 
می رسد افزایش قیمت خودرو در بازار دلیل اصلی برکناری آقای رحمانی نیست 
زیرا در جلسه امروز ستاد تنظیم بازار این موضوع با حضور شورای رقابت و سازمان 
حمایت از مصرف کننده تعیین تکلیف شد و تصمیم اخذ شده نیز بر کاهش 
التهابات بازار اثرگذار بود. به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت وی با بیان اینکه 
مشکات موجود در بازار خودرو موضوع تازه ای نبوده و مدت های زیادی است 
که کشور با آن درگیر است، افزود: عامل اصلی عزل وزیر صنعت، معدن و تجارت، 
مخالفت مجلس با انتزاع وزارت بازرکانی بود زیرا در صورت تفکیک، رئیس 
جمهور باید دو وزیر برای دو وزارتخانه جدید به مجلس معرفی می کرد اما از 
آنجایی که این اتفاق نیفتاد، دولت تصمیمی را که مدتی است دنبال آن بود، را 
امروز اجرایی کرد. عضو کمیسیون صنایع و معادن با بیان اینکه اگرچه رئیس 
جمهور در حکم سرپرستی آقای خیابانی بر ساماندهی قیمت خودرو تاکید 
کرده اما برکناری رحمانی علت دیگری داشت، اظهار کرد: براساس اطاعات به 
دست آمده دولت انتظار داشت وزارت صمعت، معدن و تجارت تاش بیشتری 
برای تصویب طرح تفکیک وزارت بازرگانی انجام دهد که برکناری معاون 

پارلمانی وزرات صمت در ماه های گذشته نیز گواه این ادعا است.

بومی سازی ذوب ریل ملی یک افتخار
 برای ذوب آهن اصفهان و کشور است

افزایش تولید و بومی سازی قطعات و تجهیزات از دغدغه های مهم در صنعت 
فولاد است که با تاش و همت تاشگران مدیریت فولادسازی در سال گذشته 
این مهم محقق شده و در سال جاری این امر تسریع خواهد یافت به همین 
منظور با سیاوش خواجوی سرپرست مدیریت فولادسازی گفتگویی نمودیم 
که در ادامه می خوانید : خواجوی با اشاره به این که سال ۹۸ به فرموده مقام 
معظم رهبری سال رونق تولید نام گرفت، گفت : تاشگران شرکت با کوشش 
و تاش در سال گذشته توانستند به اهداف تعیین شده در این مدیریت دست 
یابند که این مهم شایسته قدردانی است . وی یاد آور شد: در سال ۹۸ با توجه 
به تولید محصولات با کیفیت در این بخش ، نزدیک به ۵۰ درصد از تولید مدیریت 
فولادسازی به صادرات اختصاص یافت . سرپرست مدیریت فولادسازی، دست 
یابی به بومی سازی تکنولوژی ذوب ریل ملی را یک افتخار برای ذوب آهن 
اصفهان و کشور دانست و گفت : با تمهیداتی که برای تعمیرات این بخش انجام 
شد ۷۰ درصد قطعات بومی سازی شد تا نیاز به خارج را کاهش دهیم و ارز 
کمتری از کشور خارج شود.  وی خاطر نشان ساخت : ریومپینگ ایستگاه ریخته 
گری شماره ۷ فولادسازی بعد از ۲۸ سال که به تعمیرات اساسی نیاز داشت 
توسط تاشگران این بخش به نحو احسن بومی سازی و راه اندازی شد . وی 
ساخت دریچه کشویی پاتیل فولاد را از دیگر دستاوردهای ذوب آهن اصفهان 
در زمینه بومی سازی دانست و گفت: دریچه های پاتیل فولاد در سنوات قبل 
از کشور اتریش تهیه می شد که با وجود تحریم ها ، تهیه این قطعه بسیار سخت 
و هزینه بر بود که با تاش و دانش داخلی در شرکت این قطعه نیز بومی سازی 
شد و مورد استفاده قرار گرفت .  در برنامه ریزی های انجام شده در این مدیریت 
سعی شده باقی قطعات نیز توسط دانش داخلی بومی سازی شود تا هزینه های 
شرکت کاهش یابد و گام بلندی در جهت بهره وری در صنعت فولاد برداریم . 
خواجوی ضمن قدردانی از همکارن پرتاش خود در مدیریت فولادسازی گفت: 
افزایش تولید تا سقف مورد نظر و بومی سازی برخی قطعات و تجهیزات از برنامه 

های آتی این بخش در سال جاری می باشد .

 تفاهم نامه  همکاری، همزمان به امضا دکتر 
ابتکار معاون زنان و خانواده رئیس جمهور و 
مدیرعامل بیمه کارآفرین رسید. در آغاز این 
این جلسه محمد حیدری، مدیرعامل شرکت 
بیمه کارآفرین؛ با عرض تشکر از معاونت زنان 
و خانواده، تاریخچه از فعالیت ها و اهداف بیمه 
کارآفرین را بیان نمود. وی ابراز خوشحالی نمود، با مهارت آموزشی ۲۵۰ نفر از 
زنان سرپرست خانوار، با همکاری نمایندگی ۱۷۱۱ و شعبه شرق تهران شرکت 
بیمه کارآفرین و جذب این افراد به شبکه فروش، گام های مؤثرتری در جهت 
انجام مسئولیت اجتماعی و اهداف عالیه از سوی شرکت بیمه کارآفرین صورت 
پذیرد. در ادامه جلسه، عباس اسامی معاون مدیرعامل در بیمه زندگی به ارائه 
گزارش از عملکرد بیمه های زندگی و ایجاد امنیت اقتصادی این بیمه در سبد 
خانواده های ایرانی پرداخت و هم چنین توضیحاتی درباره مهارت آموزی در 
بیمه های زندگی برای بهرمندی بهتر و انجام امور گروهی در شبکه فروش 
بیمه های زندگی را بیان نمود. سپس، معصومه ابتکار معاون زنان و خانواده رئیس 
جمهور در مراسم امضای تفاهم نامه همکاری میان این نهاد و شرکت بیمه 
کارآفرین، ضمن عرض تبریک ماه مبارک رمضان و آرزوی توفیق روز افروزن 
برای همکاران شرکت بیمه کارآفرین؛ گفت:» در حوزه بانوان سرپرست خانوار 
از مهم ترین رویکرد های این نهاد است. که در گام نخست این تفاهم نامه با 
معرفی ۲۵۰ نفر از بانوان فارغ التحصیل و مهارت آموزی و آموزش توســط 
همکاران بیمه کارآفرین ایجاد توان افزایی و فعالیت های شغلی و اجتماعی برای 
زنان سرپرست خانوار صورت پذیرد.« ابتکار تاکید کرد: »معضل اشتغال نیز 
یکی از مهم ترین دغدغه های امروز جامعه به ویژه برای جوانان و زنان سرپرست 
خانوار است و در این زمینه با همکاری وزارت کار و وزارت کشور طرح هایی در 
حال اجرا است که در این طرح ها حدو ۱۲ هزار زن سرپرست خانوار در حوزه 
کار آفرینی مورد حمایت قرار گرفته اند.« وی ابراز داشت: »خوشحالیم که امروز 
در کنار شرکت بیمه کارآفرین در حال بسط گام های مثبت در این حوزه هستیم 

و امیدواریم این تاش ها ثمر بخش باشد.«

اردشیر ســعدمحمدی مدیرعامل 
شرکت ملی صنایع مس ایران:

»تولیــد«، »فروش«، »توســعه« و 
»جهش در فعالیت هــای مربوط به 
حوزه مسوولیت  اجتماعی با هدف رفع 
محرومیت در مناطق کم برخوردار« 
چهار استراتژی راهبردی شرکت مس 
برای تحقق رونق تولید و فراهم کردن زیرساخت های جهش تولید 
در سال گذشته بود. شرکت ملی مس با تعهد حداکثری به این چهار 
استراتژی در پایان سال۱۳۹۸ با همت و تاش تمام سختکوشان 
صنعت مس توانست به تولید ۲۵۰ هزار و ۱۳۳ تن کاتد به عنوان 
بالاترین تولید تاریخ شــرکت مس، رشد ۱۲۷ درصدی فروش 
نسبت به سال قبل، بازدهی ۱۴۶ درصدی سهام شرکت مس به 
عنوان بالاترین میزان بازدهی سالانه، دستیابی به رکورد حفاری 
اکتشافی بیش از ۷۰ هزار متر در سال ۹۸ به عنوان بالاترین متراژ 
حفاری طی پنج ســال گذشته، رکورد تاریخی کمترین قیمت 
تمام شده مس کاتدی و کنسانتره مس، بومی سازی بیش از ۵۰۰ 
قطعه و تجهیز در صنعت مس، احداث ۷۰ زمین چمن مصنوعی 
در روستاهای کشور و برگزاری ۱۳ دوره اردوی جهادی پزشکی و 
درمانی دست پیدا کند. حال در ابتدای سال ۹۹ و سالی که به نام 
»جهش تولید« از سوی مقام معظم رهبری نامگذاری شده است، 
بهره برداری از چهار طرح توسعه ذوب مس خاتون آباد، پروژه احداث 
کارخانه تولید اسید ســولفوریک خاتون آباد، پروژه احداث انبار 
کنسانتره مس و پروژه احداث کارخانه تولید اکسی ژن در صنعت 
مس با سرمایه گذاری ۲۵۲ میلیون یورو به عاوه ۲۲۱ میلیارد 
تومان و اشتغالزایی ۲۴۸ نفر آغاز شد تا به  واسطه این اتفاق برای 
نخستین بار ظرفیت تولید مس به ۴۰۰ هزار تن افزایش پیدا کند. 
جای خوشحالی است که صنعت مس در مسیر درخشان توسعه و 
تولید روزافزون قرار گرفته است و برای نخستین بار در سال جهش 
تولید و با توجه ویژه دولت و وزیر محترم صنعت، معدن و تجارت 
از مرز تولید ۲۷۰ هزار تن مس کاتدی عبور خواهیم کرد. همچنین 
با سرمایه گذاری دو میلیارد و ۲۷۰ میلیون یورو به عاوه ۲۰ هزار 
میلیارد تومانی که در دســتور کار قرار دارد، ظرف دو سال آینده 
تولید کنسانتره از یک میلیون و ۱۸۰ هزار تن به دو میلیون تن 
کنسانتره خواهد رسید.حرکت به سمت توسعه صنعتی گویای آن 
است که با وجود مشکات ایجاد شده از سوی کشورهای استکباری 
در مسیر توسعه صنعت و معدن ایران، توسعه صنعتی و افزایش 
ارزآوری با سرعت زیادی در کشور در حال انجام است و در این زمینه 
برنامه ریزی بلندمدتی برای رشد صادرات و جلوگیری از هر گونه 

خام فروشی در دستور کار قرار گرفته است.

حجت بهاری فر مدیرعامل بیمه “ما” 
از راه انــدازی ســامانه الکترونیکی 
پرداخت اقساط بیمه “ما” در همراه 
بانک ملت و دستگاه های ATM  این 
بانک خبــر داد.به گــزارش روابط 
عمومی، مدیرعامل  بیمه “ما” با اشاره 
به اقدامات انجام شــده در راستای 
خدمتگزاری مطلوب به مشتریان گفت: یکی از برنامه های جدید 
این شرکت که باهدف تسهیل و تسریع در ارائه خدمات به بیمه 
گذاران فراهم شده اســت، ارائه خدمات الکترونیکی و امکان 
پرداخت اقساط تمامی بیمه نامه ها  از طریق همراه بانک ملت و 
دستگاه های ATM  این بانک است.بهاری فر افزود: مشتریان 
بیمه “ما” می توانند با نصب همراه بانک ملت و انتخاب گزینه واریز 
به حساب سازمان ها، اقساط خود را در تمام رشته های بیمه ای 
به صورت الکترونیکی پرداخت نمایند.وی همچنین از اضافه 
شدن این خدمت در همراه پاس ملت و اپلیکیشن سکه در آینده 

ای نه چندان دور خبر داد.

خبریادداشت
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مدیرعامل فولاد مبارکه در جلســه تشــریح 
سیاست های فولاد مبارکه در احداث خط نورد 
گرم شماره ۲ این شرکت که با حضور بخشی از 
پیمانکاران توانمند در این حوزه برگزار شد، از 
دو شاخص کیفیت و سرعت به عنوان مهم ترین 
مولفه های اجرای این خط نورد منحصربه فرد 
یاد کرد. حمیدرضا عظیمیان گفت: برای کشور 
مــا که در حال حاضر بخــش قابل توجهی از 
ورق های خاص و با کیفیت مورد نیاز خطوط 
تولید صنایع مختلــف خود را از محل واردات 
تامین می کند، به بهره برداری رسیدن هر چه 
سریع تر خط نورد گرم شماره ۲ فولاد مبارکه 

از اهمیت خاصی برخوردار است.
وی با تاکید بر مزیت هــای اجرای این پروژه 
تصریح کرد: با اجرای این خط جدید، ظرفیت 
تولید انواع ورق به ویژه ورق های فولادی خاص 

به هشت میلیون تن افزایش خواهد یافت و در 
کنار این پروژه، ۵۲ پروژه جنبی دیگر نیز آغاز 
خواهد شد و حجم عظیمی از فعالیت مرتبط، 
اشــتغال و رونق اقتصادی برای کشور ایجاد 

خواهد شد. مدیرعامل فولاد مبارکه در همین 
خصوص افزود: رویکرد ما در تقسیم فعالیت های 
این ابرپــروژه به گونه ای اســت که از تمامی 
ظرفیت های داخلی به نحو مطلوب بهره مند 

شویم. وی با تاکید بر اینکه منابع مالی مورد نیاز 
احداث این خط در نظر گرفته شده است، گفت: 
مصمم هســتیم با حمایت دولــت محترم و 
همکاری و همدلی شرکت های سازنده داخلی 
و پیمانــکاران مربوطه این ابرپروژه را در مدت 
۳۰ ماه به ســرانجام برسانیم. عظیمیان عدم 
وجود هر گونه انحصار در ساخت این خط را از 
مهم تریــن ویژگی های مراحل ســاخت آن 
دانست و گفت: شرکت های برنده مناقصه در 
بخش های مختلف می توانند از ظرفیت های 
سایر شرکت ها به خوبی استفاده کنند. در واقع 
آنها می توانند کارها را در قالب کنسرسیوم های 
مجزا با کیفیت و سرعت مطلوب انجام دهند. 
در هر حال همان گونه که پیش از این هم تاکید 
شــد، رویکرد فولاد مبارکه استفاده از تمامی 

ظرفیت های موجود کشور است.

مـــــدیر بهداشــت حـــــرفهای، ایمنی و 
محیـــطزیست فــولاد مبـــارکه گـــفت: با 
مشــارکت کامل و حداکثری کارکنان شرکت 
فـــولاد مبـــارکه در طــرح عظیم غربالگری و 
بیماریابی ویروس کرونا، خوشبختانه این شرکت 
توانســت در این شرایط ســخت نیز در تولید 
اقتصادی و ارزشآفرینی برای ذینفعان مؤثر واقع 

شود.
حسین مدرسیفر با بیان اینکه بیماری کرونا یک 
بیماری عفونی اســت گفت: با توجه به میزان 
سرایت و سرعت شیوع این بیماری و ناشناخته 
بودن رفتار آن، مبارزه با آن اهمیت بسیار زیادی 
دارد. به همین منظور شرکت فولاد مبارکه  از  بدو    
ورود  این ویروس به کشور، با تشکیل کمیته بحران 
کوشــید با انجام اقدامات پیشگیرانه، از شیوع 
بیماری در میان کارکنان جلوگیری، و شرایط 
لازم را برای تداوم تولید با اولویت حفظ سامتی 

کارکنان مهیا کند.
وی خاطرنشان کرد: هرچند در زمینۀ شیوۀ مقابله 
با شــیوع ویروس کرونا در بین کارکنان صنایع 
کشــور، با توجه به اینکه ایــن بیماری چندان 
شناختهشده نیست، تجارب کافی وجود ندارد؛ با 
این حال وزارت بهداشــت و درمان پروتکلها و 
دســتورالعملهای مهم و مفیدی ارائه داده که 
تمامی آنها مدنظر شرکت فولاد و کمیته بحران 

قرار گرفته و اجرا شده است.
مدیر بهداشت حرفهای، ایمنی و محیطزیست 
فولاد مبارکه از غربالگری و بیماریابی کارکنان 
بهعنوان یکی از موارد اجراشده در فولاد مبارکه نام 
برد و گفت: هنگام حضور کارکنان در محل کار، 
در یک مقطع زمانی، معمولا تراکم جمعیتی ایجاد 
میشود و این امر شرایط شیوع بیماری را تشدید 
میکند؛ بنابراین باید با توجه و دقت ویژهای موارد 
لازم را پیگیــری میکردیــم. به همین منظور 
غربالگری و بیماریابی کارکنان و پیمانکاران طبق 
پروتکلهای وزارت بهداشت و درمان، برنامهریزی 
و در دو بخش خود اظهاری و نمونهگیری خون و 
آزمایشهای پاراکلینیکی در دستور کار قرار گرفت 

و اجرا شد.
وی در تشریح چگونگی اجرای این برنامهها اظهار 
داشت: در مرحلۀ اول که در ابتدای سال ۱۳۹۹ 
برنامهریزی شد، با استفاده از دستورالعملهای 
مربوطه و بهرهگیری از زیرساختهای شرکت، 
پرسشنامۀ خود اظهاری کارکنان تدوین و روی 
پرتــال کارکنان قرار گرفت و با اطاعرســانی 
بهموقع، تاکنون سه بار این غربالگری انجام شده 
و نتایج آن برای بیماریابی،جلوگیری از حضور در 
محل کار و گذرانــدن دورۀ قرنطینه و نقاهت 
استفاده شده است. در این زمینه، پس از اجرای 
خوداظهاری، با توجه به عائم بالینی ثبتشدۀ 

کارکنان، واحد طب کار و درمان با تیم متخصص 
پزشــکی خود با تماس تلفنی با فرد مشکوک، 
شرححال ثانویه وی را ثبت و اقدامات لازم را برای 
حضور یا غیبت وی در محل کار انجام میدهند. 
بدون شک مشارکت حداکثری و کامل کارکنان 
شرکت و پیمانکاران در این طرح عظیم که میتوان 
گفت بزرگترین طرح غربالگری و بیماریابی در 
صنعت کشور به شمار میآید قابل تقدیر است.  
مدرسیفر در خصوص اجرای مراحل بعدی این 
اقدامات گفت: در مرحلۀ بعدی و در راستای اجرای 
پروتکلهای مصــوب وزارت بهداشــت، برای 
چگونگی بازگشت به کار کارکنان بعد از تعطیات 
برنامهریزی شد و تستهای پایش و غربالگری اولیه 
از طریق آزمایشهای پاراکلینیکی خون انجام 
گرفت تا وضعیت کارکنان مشکوک جهت تست 
PCR و Elisa مشخص گردد و از ورود بیماران 

به محل کار جلوگیری شود.
در این برنامه که با دستور مدیریت عالی سازمان و 
با همکاری واحدهای بهداشت حرفهای ایمنی و 
محیطزیســت، امور اداری، حراست و مدیریت 
نواحی تولیدی و خدمات فنی و پشتیبانی انجام 
شد، کارکنان سازمان به دو گروه روز کار و شیفت 

تقسیمبندی شدند و آزمایشها انجام شد.
وی با تأکید بر اینکه این پروتکلها برای پیمانکاران 
نیز اجرا شــده ادامه داد: این غربالگری هم برای 
کارکنان امانی و هم پیمانکاران فولاد و در مجموع 
برای حدود ۲۴ هزار نفر انجام شده است. در این 
زمینه پس از خونگیری از افراد، نتایج آزمایشها 
پس از ۲۴ ســاعت مشــخص و بــرای انجام 
غربالگریهای ثانویــه در اختیار واحد طب کار و 
درمان قــرار میگیرد. امیدواریم این فعالیتها به 
ایمنی کارکنــان در مقابل ویروس کرونا، تداوم 
تولید و رســیدن به هدف سال ۱۳۹۹ که مقام 
معظم رهبری آن را »جهش تولید« نامگذاری 
کردهاند، بینجامد. مدیر بهداشت حرفهای، ایمنی 
و محیطزیســت فولاد مبارکه در بخش پایانی 
سخنان خود گفت: از تاش مدیران، کارکنان و 
تمامی افرادی که در غربالگری مشارکت کردند و 
همچنین از ســعۀ صدر و مشارکت همهجانبۀ 
کارکنان شــرکت برای حفظ ســامت خود و 

دیگران تشکر و قدردانی میکنم..

مرتضی ابراهیمی مدیرعامل شرکت پالایش نفت 
اصفهان گفت:  شرکت پالایش نفت اصفهان در 
راستای اهداف خود هرساله طرح های مختلفی را 
در چارچوب رعایت مسائل زیست محیطی اجرا و 
بهره برداری کرده است که نه تنها موجب کاهش 
نیاز به نفت خام به عنوان مواد اولیه این شرکت 
می شود، بلکه افزایش تولید و کیفیت فرآورده های 
نفتی آن مطابق با استانداردهای روز دنیا را به دنبال 
داشته است. این شــرکت تاش دارد با اجرای 
طرح های مختلف ترسیم شــده، در چشم انداز 
۱۴۰۰ به عنوان شرکت ســرآمد تولیدکننده 
فرآورده های نفتی کشور تبدیل شود و در رابطه با 
طرح های اجراشــده این شرکت به بهره برداری 
واحد تقطیر و گاز مایع شماره ۳ و چند طرح مهم 
زیست محیطی اشاره کرد و گفت: ظرفیت کلی 

شرکت پالایش نفت اصفهان به طور متوسط ۳۷۵ 
هزار بشکه در روز است که با راه اندازی واحد تقطیر 
و گاز مایع شماره ۳، این ظرفیت در ۳ واحد تقطیر، 
توزیع می شــود و درنتیجه موجب کاهش بار 
ترافیکی خوراک و تفکیک بهتر در آن ها شده است. 
وی افزود: با این روند عاوه برافزایش زمان عمر 
کارکرد تجهیزات، ســبب کاهش هزینه های 

عملیاتــی و تعمیراتی نیز می شــود و هدف از 
راه اندازی این واحد بهبود عملکرد شرکت پالایش 
نفت اصفهان بوده و ظرفیت پالایشی افزایش نمی 
یابد گفت: بــا راه اندازی این واحد، ظرفیت کلی 
پالایشگاه از ۳۷۵ هزار بشکه به ۳۶۰ هزار بشکه 
در روز کاهش دارد و بــا راه اندازی واحد تقطیر 
شماره ۳ واحدهای کاهش گرانروی موجود از مدار 
عملیاتی نفت خام خارج شده و درآمد عملیاتی 
اصلی قرار گرفت افــزود: این تغییرات موجب 
کاهش میزان تولید نفت کوره و به جای آن، افزایش 
محصولات باارزش مانند بنزین، نفت ســفید، 
سوخت هواپیما و گازوئیل شده است. ابراهیمی 
ادامه داد: بااین وجود در صورت نیاز کشور به تولید 
بنزین بیشــتر، می توان از ظرفیت پالایشــی 
پالایشگاه در دو واحد جانبی غلظت  شکن استفاده 

کرد و خوراک شرکت را حدود ۶۰ تا ۷۰ هزار بشکه  
در روز افزایــش داد. وی همچنین با اشــاره به 
پروژه های در دســت اجرای این شرکت، پروژه 
احداث تصفیه گازوئیل، پروژه احداث یوتیلیتی و 
آفسایت طرح تصفیه گازوئیل، دیگ های جدید 
بخار و واحد آب DM، مدرنیزه کردن سیستم برق 
پالایشگاه، خطوط ارتباطی مخازن بنزین سازی را 
ازجمله پروژه های این شرکت برشمرد و افزود: تا 
کنون احداث سکوهای بارگیری و احداث ایستگاه 
پمپاژ و سیستم تصفیه پساب شاهین شهر راه 
اندازی رســمی شد، احداث پســت ۲۳۰/۳۳ 
کیلوولت، ، احداث یوتیلیتی پروژه های داخلی، 
بازسازی برج خنک کننده آب، احداث ایستگاه 
تقلیل فشار گاز طبیعی، احداث پروژه RHU و ... 

از دیگر پروژه های فعال پالایشگاه اصفهان است.

 مهندس هاشم امینی مدیرعامل شرکت آبفا 
اســتان اصفهــان اعام کرد: تمام شــهرها و 
روســتاهایی که تحت پوشش طرح آبرسانی 
اصفهان بزرگ قرار دارند، از کیفیت یکسان آب 

شرب برخوردار هستند.
وی در جمع مدیر و کارکنان مرکز پایش و نظارت 
بر کنترل کیفیت آب و فاضاب که موفق به اخذ 
استاندارد بین المللی ۱۷۰۲۵ کنترل کیفیت 
شدند، گفت:کارکنان در این بخش باید با مطالعه 
و تحقیق جامع  درصدد شناسایی آلاینده های 
نو ظهور باشــند و تاثیر این نــوع آلاینده ها  بر 
کیفیت آب و فاضاب را مورد بررسی قرار دهند. 
وی با بیان اینکه مطالعــه و تحقیق پیرامون 
چگونگی ارتقا کیفیــت آب از عوامل موثر در 

افزایش رضایتمندی مردم در ارائه خدمات این 
صنعت می باشد، اظهار داشت: باید با مطالعه و 
تحقیقات دقیقی که در راستای دانش روز دنیا 
باشد، راه های ارتقای کیفی آب شرب را شناسایی 
و مورد بررسی قرار داد تا مردم در هر شرایطی 
هیچ گونه دغدغه ای در رابطه با کیفیت آب شرب 
نداشته باشند. ایشان با اشاره به اینکه درحال 
حاضر کیفیت آب شرب مطابق با استانداردهای 
تعریف شده است عنوان کرد:کیفیت آب شرب 
خط قرمز صنعت است، مردم مطمئن باشند که 
آب شرب عاری از هر گونه آلاینده میکروبی و 
شیمیایی در اختیار آنها قرار می گیرد و کاما 
مورد تایید مراکز ذیصاح است. وی با تاکید بر 
استقرار آزمایشگاه های سیار آب شرب در مکان 

های مورد نیاز تصریح کرد: آزمایشگاه های سیار  
باید در مکان هایی که وجود آنها ضروری به نظر 
می رسد استقرار یابند تا سامت و کیفیت آب به 
طور مستمر  مورد بررسی قرار گیرد وی با بیان 
اینکه مردم هیچ گونه نگرانی در رابطه با  وجود 
ویروس کرونا در آب شــرب نداشــته باشند 
خاطرنشان ساخت: کیفیت آب شرب از لحاظ 
کدورت، کلرباقیمانده ، Ph و دیگر پارامترها به 
صورت آناین در تصفیه خانه آب باباشیخعلی 
بررسی می شود، همچنین از طریق سامانه های  
تله متری و پایش کیفیت آب شرب در شبکه 
توزیع استان به طور آناین مورد بررسی قرار می 
گیرد، بنابراین این اطمینان خاطر را به مردم می 
دهیم که احتمال ویروس کرونا در آب صفر است  

و کارکنان در مرکز پایش و نظارت بر کنترل و 
کیفیت آب و فاضاب باید به مطالعاتی در زمینه 
تاثیرات ویروس کرونا بــر فاضاب بپردازند و 
تحقیقاتی در این رابطه با این موضوع در دستور 

کار قرار دهند.   

۹۰درصدارز
دولتیبه
شرکتهای
کاغذیداده
شد!
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هفته نامه اقتصادی ایران

اردشیر سعدمحمدی:
»صنعت مس« در مسیر جهش تولید

 

همکاری مشترک بانک ملت و بیمه “ما”

 افزودهشدنپوششکرونادربیمههایعمروسرمایهگذاریبیمهنوین   
شرکتبیمهنوینریسکوقوعبیماریکرونارابهپوششامراضخاصتکمیلیبیمههایعمروسرمایهگذاریخوداضافهکرد.درپیتوسعه
وارتقایمحصولبیمهعمروسرمایهگذاریاینشرکت،وقوعکرونابهعنوانیکیازامراضخاصدراینبیمهنامهدرنظرگرفتهشدهو
جبرانمیشود.برطبقشرایطاعلامشدهدربیمههایعمروسرمایهگذاریبیمهنوین،هزینههایدرمانبیماریخاصکروناتاسقف٥۰
میلیونریالجبرانودرصورتفوتبیمهشدهبراثرویروسکرونامبلغپوشش»سرمایهفوتبههرعلت«بهاضافه»اندوختهبیمهنامه
عمروسرمایهگذاری«بهذینفعانویپرداختمیشود.گفتنیاست،پوششامراضخاصتکمیلیبیمههایعمروسرمایهگذاریبیمه
نوین،شاملبیماریهایسکتههایقلبیومغزی،تمامیاعمالجراحیقلب،انواعسرطان،پیونداعضاء،اماس،هپاتیتBوC،آلزایمر،پارکینسون،

دیالیزبهعلتنارساییکلیوی،نابیناییکاملبهدلیلبینایی،ناشنواییکامل،کُما،مننژیت،عفونتاچ.آی.ویوابتلابهویروسکرونامیشود.-

بیمهمرکزیمجوزتاسیسبیمهاتکائیسامانراصادرکرد

مراســم معارفه دکتر فرشاد محمدپور 
معاون مالی و امور مجامع و دکتر علیرضا 
صادقی سرپرست معاونت امور بانکی، با 
حضور مدیرعامل، معاونان مدیرعامل و 
برخی از مدیران ارشد این بانک برگزار شد. 
دکتر محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک 
کارآفریــن در ابتدای این نشســت با 
خوشامدگویی به صادقی و محمدپور در جمع همکاران بانک کارآفرین، 
گفت: امیدوارم با استفاده از سابقه کاری و تجربیات شما، پیشرفت های 
خوبــی در بخش هــای مختلف بانک حاصل شــود و علیرغم همه 
محدودیت ها و مشکاتی که برای سیستم بانکی به وجود آمده است، 
خوشبختانه بانک کارآفرین وضعیت رو به پیشرفتی را شاهد بوده است 
که با تاش و همت همه همکاران، در سال جاری در وضعیت مطلوب تری 
هم قرار خواهد گرفت و از تمامی همکاران در ستاد و شعب درخواست 
می کنم که پیشنهادها و نظرات خود را برای بهبود عملکرد کلی بانک 

ارائه دهند تا همچون گذشته در مسیر رشد و تعالی گام برداریم.

www.etebar.net

برگزاری مراسم معارفه دو معاون جدید 
مدیرعامل بانک کارآفرین

مدیر بهداشت حرفهای، ایمنی و محیطزیست فولاد مبارکه مطرح کرد؛

تداوم تولید در فولاد مبارکه با مشارکت حداکثری کارکنان در طرح غربالگری

پالایشگاه اصفهان سرآمد شرکت های تولیدکننده فرآورده های نفتی کشور  در سال 14۰۰

کیفیت آب شرب در تمام شهرها و روستاهای تحت پوشش طرح آبرسانی اصفهان بزرگ یکسان است



منع جذب خارجی ها؛ چرا فقط سرخابی ها؟

جزئیات قرارداد اسکوچیچ با فدراسیون فوتبال امضا به یورو، پرداخت به ریال!

خبـــرخبر

سیدمصطفی هاشمی طبا
رئیس سابق سازمان تربیت بدنی

براساس اعام وزارت ورزش و جوانان، به خدمت 
گرفتن بازیکــن و مربی خارجــی جدید برای 
باشگاه های استقال و پرسپولیس تا اطاع ثانوی 
ممنوع است. تصمیمی که به نظر می رسد به دلیل 
بدهی انباشته شده سرخابی ها و ده ها پرونده مفتوح 
در فیفا، گرفته شده است. اما چرا اینقدر دیر؟! زمانی 
که کشور ما با تحریم های ظالمانه امریکا مواجه شد 
بایــد این تصمیم گرفته می شــد چرا که جذب 
بازیکنان و مربیان خارجی در شرایط اقتصادی فعلی 
نه تنها هیچ ضرورتی ندارد، بلکه نتیجه آن انباشت 
و افزایش بدهی سرخابی ها می شود. بالاخره این 
تصمیم گرفته شد اما با میلیون ها دلار ضرر بر اقتصاد 
کشور و فوتبالی که متأســفانه اصاً هم درآمدزا 
نیست. مسئولان ورزش تاش کردند تا همه چیز 
را با وجود تحریم ها عادی جلوه دهند و به این دلیل 
در آن مقطح حساس )تحریم ها( دروازه ها را نبستند 
و اجازه دادند تیم ها بدون هیچ پشتوانه مالی، مربیان 
و بازیکنان خارجی را با استفاده از دلال ها وارد کنند. 

از سویی مربیان و بازیکنانی به ایران آمدند و رفتند 
و در مواردی ما برای بازگشت آنها همه چیزمان را 
زیرپا گذاشتیم و متأسفانه بازگشتی هم درکار نبود. 
نمونه ایــن موارد در یکی، دو ســال اخیر آندره آ 
اســتراماچونی، سرمربی استقال بود که دیدیم 
چقدر هزینه صرف شد تا با این مربی مذاکره کنیم 
و سرانجام هم به ایران نیامد. نمونه دیگر آن آنتونی 
اســتوکس، بازیکن کنونی پرســپولیس که با 
بی انضباطی زیاد کماکان از مســئولان باشگاه 
پرسپولیس پول می گیرد. عاوه بر این مسائل، با 

ورود بازیکنان بی کیفیت در طول این سال ها اعتماد 
به نفس جوانان مان را گرفتیم و تنها پرونده های مان 
را در مجامع بین المللی انباشته کردیم. بدهی هایی 
که نه تنها صاف نمی شود بلکه به مدیریت بعدی به 
ارث می رســد. دلال ها آدم های شناخته شده ای 
هستند و متأسفانه در طول این مدت به خواسته های 
خود رسیدند و از آب گل آلود ماهی گرفتند. معتقدم 
قانون ممنوعیت بازیکنان و مربیان خارجی به لیگ 
برتر باید زودتر اعمال می شد اما سؤال این است که 
چرا تنها برای سرخابی ها؟ این همه بازیکن خارجی 

در تیم های دیگر حضور دارند و باعث می شوند تا 
اســتعدادهای ناب ایرانی در فوتبال ما بسوزند. 
بدهی های انباشته شده تنها مختص سرخابی ها 
نیست و تیم های دیگر هم با چنین مشکلی مواجه 
هستند. گرچه نباید از این نکته غافل شد که قطعاً 
منع ورود بازیکنان خارجی به کشور بر کیفیت لیگ 
تأثیر منفی خواهد گذاشت چرا که بعضاً بازیکنان 
یا مربیان باکیفیتی هم وارد فوتبال مان شدند که 
اثرگــذار بودند. نکته دیگراین اســت که چرا ما 
نتوانستیم با این همه هزینه بازیکنان باکیفیتی در 
سطح علی دایی، کریم باقری، مهدی مهدوی کیا 
و... را وارد فوتبال مان کنیم و اغلب بازیکنان درجه 
چندم را به کشور آوردیم، پول شان را ندادیم و آنها 
به فیفا شکایت کردند و نه تنها اصل پول، بلکه چند 
هزار دلار هم بیشتر از اصل پول را به عنوان غرامت 
به آنها پرداخت کردیم. تنها در مقطع فعلی شاهد 
این گونه تصمیمــات نبوده ایم و حدود یک دهه 
پیش، جذب دروازه بان خارجی برای تیم های لیگ 
برتر ممنوع شد اما بعدها دروازه بان های خارجی به 

ایران آمدند و دوباره روز از نو و روزی از نو.

قرارداد دراگان اســکوچیچ با فدراسیون فوتبال مانند 
قرارداد سایر مربیان از جمله مارک ویلموتس و کارلوس 
کی روش دارای ابهام زیادی است. بعد از گذشت چندین 
ماه از این همکاری، اکنون مشخص شده ادعای ریالی 
بودن قرارداد این مربی واقعیت ندارد چرا که قرارداد به یورو 
منعقد شده و براساس ارزش روز یورو در بازار ایران، به این 
مربی پول پرداخت می شود. به گزارش ایسنا و به گفته 
صادق درودگر، دستمزد اسکوچیچ برای هر سال مبلغی 
در حدود ۲۰۰ هزار یورو است که این قرارداد در بهمن ماه 
منعقد شده و از آن زمان تاکنون، یورو چند هزار تومان در 
بازار افزایش یافته و فدراســیون مجبور است هنگام 
پرداخت، ارزش یورو براساس اعام بانک مرکزی در هر 

روز را معیار محاسبه و تبدیل یورو به ریال قرار دهد. با توجه 
به این موضوع، ادعای فدراسیون فوتبال مبنی بر ریالی 
بودن دســتمزد این مربی زیر ســؤال می رود. چرا که 
دستمزد سرمربی تیم ملی با توجه به صعودی بودن ارزش 
یورو در ایران، به طور مرتب شامل افزایش قیمت می شود 
و ممکن است قرارداد ۲۰۰ هزار یورویی به علت بازار حبابی 
ایران و در شــرایطی که ارزهــای خارجی دارای ثبات 
نیســتند، در تبدیل به ریال، افزایش یابد. فدراسیون 
فوتبال، برای افزایش قیمت ارز در بازار ایران، معیار ۳۵ 
درصد افزایش قیمت در هر ســال را قرار داده اســت.  
دستمزد حدوداً ۲۰۰ هزار یورویی اسکوچیچ در بهمن 
ماه با قیمت هر یورو ۱۵ هزار تومان که توسط بانک ملی 

اعام می شود، محاسبه شده است. اکنون و بعد از گذشت 
۳ ماه از ثبت این قرارداد، هر یورو طبق اعام بانک مرکزی 
۱۷ هزار تومان است که در تبدیل یورو به ریال، موجب 
افزایش تعهدات فدراسیون فوتبال به اسکوچیچ می شود، 
البته فدراسیون به علت مشکاتش برای تهیه ارزهای 
خارجی، این دســتمزد را به صورت ریالی به حساب 
سرمربی تیم ملی واریز می کند تا او مجدداً برای انتقال این 
پول از ایران به خارج از کشــور، ناچار به تبدیل ریال به 
ارزهای خارجی باشد. ابراهیم شکوری، دبیرکل سابق 
فدراسیون فوتبال چند روز قبل ادعا کرد که الحاقیه ای به 
قرارداد اسکوچیچ اضافه شده تا دستمزد این سرمربی از 
محل پاداش ها و حقوق فدراسیون در فیفا پرداخت شود 

اما فدراسیون فوتبال این موضوع را تکذیب کرده است. 
البته تکذیب فدراسیون فوتبال کاماً هوشمندانه به نظر 
می رسد، چون اگر دستمزد اسکوچیچ به صورت یورو 
منعقد شده باشد، می توان با ارسال قرارداد به فیفا، اگر پولی 
وجود داشته باشد، از این طریق دستمزد اسکوچیچ را 

پرداخت کرد و دیگر نیازی به الحاقیه هم نخواهد بود.
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هفته نامه اقتصادی ایرانورزش

دایی در بین برترین مهاجمان تاریخ 
فوتبال آسیا

نحوه واگذاری استقلال 
و پرسپولیس اعلام شد

زمان اعلام نتیجه تحقیق و تفحص
 از سرخابی ها مشخص شد 

فاکس اسپورت با همکاری کنفدراسیون فوتبال آسیا از کاربران خود 
خواسته تا بهترین مهاجمان فوتبال آسیا را انتخاب کنند، به خاطر ۶۶ 
سالگی کنفدراسیون فوتبال آسیا، کاربران این سایت می توانند با بررسی 

ن  جمــا گذشته که به عنوان اسطوره مطرح شدندمها
نیــز  و  بازیکنان بزرگ و ستاره های آینده دار فوتبال  
قــاره  آسیا، ۳ مهاجم برتر خود را انتخاب کنند. در در 

این بین نام علی دایی برترین گلزن رقابتهای 
ملی نیز دیده می شــود که توانسته 
است با زدن ۱۰۹ گل به عنوان 
برترین گلزن ملی فوتبال در 

جهان شناخته شود.

شورای عالی نظارت بر اصل ۴۴ پیشنهاد خود را برای واگذاری دو باشگاه 
استقال و پرسپولیس مطرح کرد.به گزارش خبرگزاری فارس، در شرایطی 
که وزارت ورزش و جوانان اعام کرد در نیمه اول امسال کار واگذاری این ۲ 
باشگاه به بخش خصوصی مهیا خواهد شد شورای عالی نظارت بر اصل ۴۴ 
شــرایط این واگذاری را اعام کرد.طبق این پیشنهاد ، ۱۰ درصد از سهام 
باشگاه های استقال و پرسپولیس برای کشف قیمت در بورس و ۵۰ درصد 
به شرکت های سهامی عام با حداقل ۱۰ هزار سهامدار و ۴۰ درصد دیگر به 

تعاونی های سهامی و فراگیر کل کشور واگذار می شود.

  حاشیه امن یحیی 
دستورالعمل منع جذب خارجی ها اما به سود سرمربیان فعلی پرسپولیس 
و استقال تمام می شود؛ جایی که یحیی گل محمدی و فرهاد مجیدی لااقل 
تا اطاع ثانوی آلترناتیو خارجی نخواهند داشت. بین داخلی ها شاید مثا 
امیر قلعه نویی جایگاه مجیدی را تهدید کند، اما برای گل محمدی چنین 
تهدیدی وجود ندارد. فکر کنید قرار باشد او را بردارند و علی دایی یا مهدی 
تارتار را به جایش بگذارند؛ طبیعی است که هواداران استقبال نمی کنند و 

این یعنی حداکثر بردباری در قبال یحیی به کار گرفته خواهد شد.

به گفته سخنگوی کمیسیون ورزش مجلس شورای اسامی نتیجه نهایی در مورد 
تحقیق و تفحص از دو باشگاه پرسپولیس و استقال در صحن علنی قرائت شد..   
نمایندگان مجلس شورای اسامی ۲۲ خردادماه سال ۹۷ تحقیق و تفحص از دو 
باشگاه پرسپولیس و استقال را مصوب کردند و از نیمه تیرماه با تعیین ترکیب 
کمیته تحقیق و تفحص، انجام آن را آغاز کردند. بر این اساس قرار بود تحقیق و 
تفحص از سرخابی ها برای یک بازه زمانی ۱۰ ساله - از سال ۱۳۸۶ تا ۱۳۹۶ - انجام 
و نتیجه آن ظرف مدت زمان ۶ ماه در صحن علنی مجلس قرائت شود اما با وجود 
گذشت ۲۲ ماه هنوز این مهم به سرانجام نرسیده است. گستردگی ابعاد تحقیق 
و تفحص و حاصل نشدن نتیجه مشخص و دقیق در مدت زمان قانونی تعیین 
شده باعث تمدید مدت زمان تحقیق و تفحص و پیگیری موضوع در وقت اضافه 
شد. اینگونه تحقیق و تفحص از پرسپولیس و استقال تا مردادماه سال گذشته و 
تهیه گزارش ۱۰۰ صفحه ای از فعالیت سرخابی ها ادامه پیدا کرد اما بعد از آن هم 
روند کار متوقف شد تا امروز که زمان آخرین مرحله آن مشخص شده است. سید 
فرید موسوی سخنگوی فراکسیون ورزش مجلس شورای اسامی گفت: بعد از 
اینکه گزارش تحقیق و تفحص از پرســپولیس و استقال گزارش با تعیین 
چارچوب ها و محورهای موردنظر به تایید نهایی رسید، در اختیار کمیسیون 
فرهنگی قرار گرفت تا سایر مراحل مرتبط با آن پیگیری شود. وی ادامه داد: گزارش 
مورد نظر باید در کمیسیون فرهنگی بررسی و توسط این کمیسیون برای ارائه در 
صحن علنی مجلس شورای اسامی آماده می شد. در واقع روند کار از این مرحله 
به بعد در حوزه اختیارات کمیسیون فرهنگی بود. موسوی با یادآوری ای نگه گزارش 
نهایی کمیسیون فرهنگی در مورد تحقیق و تفحص در دستور کار مجلس شورای 
اسامی قرار داشت، تاکید کرد: گزیده ای از این گزارش فردا در صحن علنی مجلس 
قرائت خواهد شد. اگر به هر دلیلی فرصت مهیا نشود، قرائت گزارش به هفته آینده 
موکول خواهد شد. به گفته سخنگوی کمیسیون ورزش مجلس شورای اسامی 
گزارش تحقیق و تفحص از پرسپولیس و استقال حداکثر تا هفته آینده در صحن 
علنی قرائت می شود تا اقدامات بعدی در مورد آن انجام شود.  در تحقیق و تفحص 
از پرسپولیس و استقال، عملکرد دو باشگاه به لحاظ درآمدها و هزینه کردها، 
ساختار اداری، جریمه ها و نحوه ورود و خروج ها در سطوح مختلف به غیر از مباحث 

فنی مورد بررسی و ارزیابی قرار گرفته است.

بررسی عملکرد به پرداخت ملت در سال 98 نشان داد؛
به پرداخت ملت کارآمدترین شبکه کارتخوان کشور را دارد

۱-  وزیر علوم دولت دهم - پیش شماره 
۲- از وسایل درودگر - به خاطر -  از سیاره های کهکشان شیری 

۳- شهری در ایتالیا - وسیله اضافی - کتاب آسمانی حضرت موسی
۴-عروس شب های بیابان -  نظاره ، نگرش  - سلطان بازی شطرنج 

۵- تنیس باز سرشناس اسکاتلند - محصول گندم -  بازداشتن 
۶-    از مناسک اسامی واجب مسلمانان - زود نیست - کشوری 

در قاره سیاه 
۷-محلی در مکه مکرمه -  خدای سومری -  وزیر  اطاعات دولت 

هفتم کشورمان
۸- فیلمي از تهمینه میاني-  وزیر امور خارجه دولت هفتم  

کشورمان -  فوتبالیست سابق و استرالیایی تیم لیورپول
۹-  دومیدانی کار سرشناس کشورمان - زار و پریشان - پروردگار

۱۰-دعوا و زد و خورد - کدر - واحدی در سطح
۱۱-  رنگ پرطرفدار پایتخت - شدیدتر - شهری در فرانسه 

۱۲-  عنوانی برای زنان - عضوی در پای انسان - نامی برای  پسران 
ایرانی

۱۳- مشترک رونامه و مجله - نامی برای آقایان - عددی است سه 
رقمی

۱۴-کله پز -  نایب و وکیل همه ما در کجلس - تکرار حرف
۱۵-   رئیس سابق دانشگاه آزاد اسامی - استادیومی در تهران 

۱- اصطاحی در فیلم برداری -  معاون رئیس جمهور در دولت 
هفتم و یکی از نمایندگان فعلی مجلس شورای اسامی

۲- بیخ درخت - از جهت ها - مو زرد 
۳-  از شرکت های بزرگ مواد غذایی -  لیبرال 

۴- پیروان حضرت موسی - لوس - خبرگزاری ایتالیا
۵- پسر - تظاهر به انجام کاری - نامی برای دختران 

۶- جنس قوی -  از دروس عبرت آمیز دوران دبیرستان - از سنگ 
های قیمتی - جنس قوی

۷-  همیشگی - از درجه های نظامی - نامی برای پسران فرنگی
۸- نامی برای دختران - معاون علمی و فناوری رئیس جمهور و 

رئیس بنیاد ملی نخبگان - تشنه فریب تابستان
۹- روح ا.. خدارحمی مدیر عامل این بانک دولتی کشورمان است 

-  فات آسیا 
۱۰- نمایش تلویزیونی - بهشت شداد -  اصطاحي در خرابی 

موتور ماشین
۱۱- بهشت - دیوار گلی - آتش تازی - نامی برای دختران 

۱۲-  سریال تکرار یک حرف - خوش شانس کارتونی -  تظاهر به 
انجام کاری - هراز تو خالی

۱۳-  اصطاحا به کشور ایسلند این لقب را داده اند - سازمان 
جاسوسی آمریکا 

۱۴- اشاره به نزدیک -  تجارت - واحد بازی بوکس
۱۵- رئیس فعلی مجلس شورای اسامی کشورمان که به زودی با 

این پست خداحافظی خواهد کرد 

عمودی افقی
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لطفاً جدول تکمیل شده را به دایرکت اینستاگرام هفته نامه ارسال نمائید.

etebar.magazine  به 15 نفر از برندگان، به قید قرعه جوایزی تقدیم خواهد شد. شرکت به پرداخت ملت، 
 PSP یکی از پنج شرکت
عرضه شــده در بورس 
اوراق بهــادار و یکی از 
شرکت های  بزرگ ترین 
پرداخت کشور است که 
حدود 15 ســال پیش 
توسط بانک ملت بنیان 
نهاده شــده است و هم 
بزرگتریــن  اکنــون 
شبکه ای گســترده از 
پذیرندگی تراکنش های 
پرداخــت را در اختیار 

دارد. در این یادداشت، عملکرد کسب و کاری شرکت به پرداخت ملت 
در سال 98 مورد بررســی قرار گرفته که به این منظور، گزارش های 
رسمی منتشر شده از سوی شرکت شاپرک، ملاک کار قرار گرفته است.

افزایش سهم به پرداخت از بازار تراکنش ها
عملکرد به پرداخت ملت در سهم از کل تراکنش های شاپرک در سال 
98 قابل قبول بوده است. این PSP در اسفند 97، حدودا 466 میلیون 
تراکنش ثبت کرده که این آمار در اسفند 98 به 513 میلیون تراکنش 
رسیده که نشان از رشد ده درصدی تعداد تراکنش ها دارد و در مجموع 
ســهم به پرداخت ملت در تعداد تراکنش از 21/02 درصد به 22/48 
درصد افزایش یافته که همچنان بزرگترین PSP کشور از لحاظ سهم از 
تراکنش است. از نظر مبلغی هم متوسط مبلغ تراکنش های شاپرک در 
اسفند 98 معادل 142 هزار تومان بوده که این آمار در شرکت به پرداخت 
ملت 152 هزار تومان است. بنابراین علاوه بر رشد سهم از بازار در تعداد 
تراکنش ها، به پرداخت ملت از نظر متوسط مبلغی نیز از میانگین شبکه 

جلوتر بوده است.
رشد 8 هزار درصدی در کانال موبایل

عملکرد به پرداخت در ســال 98 را اگر به تفکیک کانال های مختلف 
بررسی کنیم، همان طور که در نمودار نیز مشخص است، به پرداخت در 
کانال های غیر حضوری رشــد چشمگیری داشــته است. رشد 100 
درصدی در کانال اینترنت و رشد 8000 درصدی در کانال موبایل نشان 
می دهد که همســو با روندهای جهانــی و داخلی صنعت پرداخت، 
به پرداخت ملت نیز توجه ویژه ای به توســعه کانال های غیرحضوری 

داشته است.
در دنیای امروز روندها به سمت استفاده از ابزار موبایل در انجام عملیات 
بانکی است و مشتریان تمایل بیشتری به استفاده از ابزارهای دیجیتال 
مانند تلفن های هوشمند و اپلیکیشن برای انجام تراکنش مالی دارند. 
همچنین هزینه انجام تراکنش از طریق ابزارهای دیجیتال به مراتب از 
ابزارهای الکترونیکی کمتر است. همین روند در بین بانک ها و شرکت 
های ایرانی نیز دیده می شود. شرکت های بانکی و پرداختی کشور در 
ســال های اخیر هر کدام اپلیکیشن های خود را معرفی کرده اند و با 
تبلیغات و البته سرویس های متنوع و فراوان توانسته اند مشتریان 

زیادی برای خود فرآهم کنند.
در این بین شرکت به پرداخت ملت ضمن حفظ سهم از بازار خود در ابزار 
کارتخوان، با تمرکز بر کانال های غیرحضوری که از نظر هزینه، بسیار 
ارزان قیمت هستند، توانسته در یک سال، سهم خود در بازار را بصورت 

چشمگیری افزایش دهد.
اگر نگاهی به ســهم به پرداخت ملت از مبلغ تراکنش های شاپرک 
بیندازیم، همان طور که در نمودار مشخص است، رشد در کانال های 

به  غیرحضــوری 
دیــده  وضــوح 
می شود. جذب منابع 
ارزان قیمت از طریق 
ارزان  کانال هــای 
و  اینترنت  ماننــد 
موبایــل، می تواند 
برای بانک پذیرنده 
که بانک ملت است، 
ارزشمند بوده و این 
بانک را در رسیدن به 
هدف خود که جذب 
کانال های  از  منابع 

ارزان است، یاری دهد.
لازم به ذکر است که به پرداخت ملت، با 13/27 درصد از کارتخوان های 
شبکه، توانسته ســهم 23 درصدی در تعداد و 22 درصدی از مبالغ 
تراکنش های کارتخوان را به خود اختصاص دهد که این شاخص نشان 
دهنده جانمایی مناســب کارتخوان ها و عملکرد قابل قبول شبکه 

پذیرندگی کارتخوان های به پرداخت دارد.
عملکرد شبکه کارتخوان به پرداخت

جهت بررســی عملکرد کارتخوان های به پرداخت ملت، شــاخص 
اثربخشــی کارتخوان ها در اسفند 98 مورد تحلیل قرار گرفته است. 
شاخص اثربخشی در گزارش های شاپرک از تقسیم سهم تراکنش های 
PSP بر سهم از کارتخوان آن شرکت به دست می آید. به عنوان مثال 
شرکت به پرداخت در اسفند 98 به گونه ای عمل کرده است که 23/07 
درصد از کل تراکنش های کارتخوان در شبکه را به خود اختصاص داده 
است. این در حالی که 13/27 درصد از کارتخوان های فعال در کشور 
متعلق به این شرکت بوده است. بنابراین میزان اثربخشی کارتخوان 
های به پرداخت حاصل در اسفند98 تقسیم این دو بر یکدیگر و برابر با 
1/739 است. بنابراین اگر این شاخص برابر با یک باشد به این معناست 
که آن PSP به اندازه کارتخوان هایش توانسته سهم از تراکنش ها داشته 

باشد.
درصورتی که به پرداخت بیش از سهم کارتخوان هایش تراکنش جذب 
کرده است. حال باید ببینیم جایگاه به پرداخت در مقایسه با سایر رقبا 
چگونه است. در نمودار مربوطه، شرکت های پرداخت بر حسب میزان 

اثربخشی کارتخوان هایشان نشان داده شده اند.
همان طور که مشاهده می شود، به پرداخت ملت کارآمدترین شبکه 
کارتخوان رادر بین شرکت های PSP دارد و در واقع با تعداد pos کمتر 
نسبت به رقبای بزرگ خود، حجم تراکنش بیشتری را به ثبت می رساند.

در این گزارش، عملکرد به پرداخت ملت در ســال 98 در مهم ترین 
شاخص های کسب و کاری مبتنی بر آمارهای رسمی شاپرک بررسی 
شد. این شرکت در سال گذشته محصول جدید کیف پول جامع بانک 
ملت را توسعه و ارائه کرده است و توانسته جایگاه اپلیکیشن سکه را 

در بازار توسعه دهد. 
همچنین به پرداخت ملت، در سال گذشته تلاش کرده مدل کسب و کار 
خود را بهبود دهد و در راستای کاهش وابستگی جریان درآمدی خود 
به درآمدهای شاپرکی، تمرکز حداکثری برای جذب تراکش های کسب 
و کاری پایدار مانند شــهرداری ها، دانشجویان و دانش آموزان کرده 
اســت. همچنین این شرکت توانســته قراردادهایی را شرکت های 
استارتآپی منعقد کند تا از این رهگذر، ضمن افزایش درآمد، روندهای 

نوظهور بازار را دنبال کند.
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خبر

 بهرام ســبحانی رییس انجمن تولیدکنندگان فولاد 
ایران ؛اگرچه در حال حاضر دولت به شــدت وابسته 
به درآمدهای ارزی حاصل از صادرات است اما به جای 
تشویق صادرکنندگان، پیش پای آنها سنگ می اندازد. 
بر همین اساس و به دنبال ابلاغیه اخیر وزارت صمت 
مبنی بر اجازه صادرات 25 درصدی تولیدات فولادی 
در ســال جاری، رییس انجمن تولیدکنندگان فولاد 
بیان کرد: دولتی ها به جای آنکه مشوق صادرات باشند، 
محدودیت برای آن تعیین می کنند؛ بنابراین با محدودیت های موجود، جهش تولید 
در صنعت فولاد به خطر خواهد افتاد. این در حالی است که به گفته یک منبع آگاه 
در وزارت صنعت، معدن و تجارت، بخشنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت مبنی 
بر الزام تولیدکنندگان مقاطع طویل فولادی به صادرات تنها 25 درصد از تولیدات 
آنها ملغی و به 35 درصد از تولیدات تغییر کرد.با این حال دستورالعمل های وزارت 
صنعت نشان می دهد که تولیدکنندگان مقاطع فولادی تنها می توانند 25 درصد از 
تولید خود را صادر کنند و 75 درصد باید در بورس کالا عرضه شود.بر همین اساس 
تصمیماتی که گرفته می شود، درست برعکس نیازهای صنعت فولاد کشور است. 
به جای مشوق بودن، سنگ جلوی پای صادرکنندگان فولاد کشور می گذارند. با این 
اعمال محدودیت ها، تحقق شعار جهش تولید برای سال جاری به خطر خواهد افتاد. 
صادرکننــدگان فولاد باید مورد به مورد از وزارت صنعت، معدن و تجارت )صمت( 
برای صادرات مجوز بگیرند. در چنین شرایطی صادرکننده چگونه می تواند برای 

صادرات خود قرارداد بلندمدت ببندد؟!
رییس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران در رابطه با برنامه های تولید فولاد کشور در 
سال جاری و میزان تولید مازاد بر نیاز داخل گفت: امسال قرار است که تولید فولاد 
خام در کشــور به 30 میلیون تن برسد. از این میزان 10 میلیون تن در گروه فولاد 
مبارکه شامل فولاد مبارکه اصفهان، فولاد هرمزگان و فولاد سبا تولید می شود. اگر 
در کنار تولید گروه فولاد مبارکه اصفهان، 1/5 میلیون تختال فولاد خوزستان را نیز 
از عدد 30 میلیون تن کم کنیم،18/5 میلیون تن فولاد در کشــور داریم که حدود 
هفت میلیون تن آن مورد نیاز تولید داخل در واحدهای نورد است؛ بنابراین ما بسیار 
بیشــتر از نیاز داخل، تولید مازاد داریم. در واقع حداقل بین 10 تا 11 میلیون تن 
شمش مازاد بر نیاز در کشور داریم که باید صادر شود.وی با اشاره به شرایط تحریم 
و بحران کرونا افزود: در شرایطی که ما بیش از دو برابر نیاز داخل، شمش فولادی در 
کشور تولید می کنیم، مسوولان دولتی باید با واحدهای فولادسازی رایزنی کنند و 
از آنها بپرسند شما برای افزایش صادرات به چه تسهیلاتی نیاز دارید. نباید فراموش 
کرد که معدن و صنایع معدنی ما تحریم اســت، در نقل  و انتقالات ارز به کشور با 

محدودیت روبه رو هستیم و علاوه بر این، بحران کرونا نیز وجود دارد.
نگرانی نسبت به صادرات قابل درک نیست

رییس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران با انتقاد به محدودیت های صادرات فولاد، 
اظهار کرد: اصلًا مشخص نیست چرا در حوزه صادرات فولاد نگرانی وجود دارد. در 
شرایطی که دو سوم شمش فولادی تولیدی، مازاد بر نیاز داخل است و باید صادر 
شــود، دلیلی برای نگرانی نسبت به میزان صادرات فولاد وجود ندارد. صادرات 10 
تا 11 میلیون تن فولاد در شــرایط تحریم و کرونا، کار ساده ای نیست و باید اتفاقاً 
راه را برای آن تســهیل کرد؛ نه اینکه صادرات فــولاد نیازمند مجوز محموله به 
محموله باشد.سبحانی همچنین تاکید کرد:  فارغ از اینکه کشور نیاز به ارز حاصل 
از صادرات غیرنفتی دارد؛ لازم است که صادرات تسهیل شود. اگر قرار است جهش 
تولید محقق شود باید فکری به حال مقررات دست وپاگیر موجود کرد. تولید فولاد 
کشور از 27 میلیون تن در ســال 1398 به 30 میلیون تن در سال 1399 افزایش 
نمی یابد. برای محقق شدن جهش تولید باید همه با هم بسیج شوند؛ برای جهش 
تولید باید سیاست مجوز مورد به مورد برای صادرات فولاد جای خود را به اعطای 
مشوق های صادراتی بدهد و کلیه محدودیت های صادراتی لغو شود تا شمش مازاد 

بر نیاز داخل صادر شود.

بهرام سبحانی رییس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران:
بدون تسهیل صادرات،

 جهش تولید اتفاق نمی افتد

گروه خودروسازی سایپا با هدف حفظ جریان تولید 
در کشور و پاسخ به تعهدات خود در زمینه تحویل 
خودرو به مشتریان، 19 اقدام درون سازمانی و برون 
سازمانی را بر اساس مصوبات ستاد ملی مقابله با 
کرونا انجام داده تا با تلاش در جهت حفظ سلامت 
کارکنان خود، تولید محصولات در سال جدید را 
 پس از تایید ســتاد ملی مقابله با کرونا آغاز کرد.

سال گذشته تمامی خطوط و سالن های تولید گروه 
خودروسازی سایپا تا 28 اسفندماه سال 98 فعال 
بوده اما با لطف الهی و به دلیل اجرای موثر و صحیح 
اقدامات لازم و پروتکل های بهداشــتی در زمینه 
جلوگیری از شــیوع ویروس کرونا مشــکلی در 
خصــوص حفظ ســلامت کارکنان ایــن گروه 
خودروسازی پیش نیامد؛ بر این اساس، این اقدمات 
در آغاز سال جهش تولید گســترده تر شده و با 
جدیت بیشتری اجرا خواهند شد تا علاوه بر تضمین 
سلامت پرسنل، تولید محصولات سایپا برای پاسخ 
به تعهدات به مشــتریان از سر گرفته شود. براین 
اساس، نخســتین اقدام درون سازمانی این گروه 
خودروسازی تشکیل کارگروه تخصصی مقابله با 
شیوع کروناویروس در سایپا در نخستین روزهای 
اسفند 98 بود تا با هماهنگی وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی و در ادامه ستاد ملی مقابله با کرونا 
اقداماتی جهت جلوگیری از شیوع ویروس کووید-

19 در سطح گروه سایپا انجام شود. ضدعفونی مداوم 
مبادی ورودی، سرویس های حمل و نقل، سطوح و 
ســالن های تولید به همراه نصب مخازن محلول 
ضدعفونی در ســطح شــرکت های گروه جهت 
استفاده پرسنل از جمله اقدامات درون سازمانی 
گروه خودروسازی ســایپا در جهت گندزدایی از 
بــود. کارکنــان  کاری   محیــط 

همچنین بلافاصله بعد از اعلام مشاهده نمونه هایی 
از مبتلایان به ویروس کرونا در کشور، از صبح روز 
سوم اســفندماه 98 هرروز و در هر شیفت کاری 
تب سنجی و تست های پزشکی از تمام کارکنان در 
مبادی ورودی شرکت های گروه انجام شد و در ادامه 
نیز با تغییــر شــیفت های کاری، ضمن کاهش 
مدت زمان حضور کارکنان در هر شیفت، فعالیت 
رستوران های کارکنان متوقف و سرو غذا در سطح 
شرکت ممنوع شــد. علاوه براین، تمامی ظروف، 
یخچال، دستگاه های پخت و پز موجود در واحدها 
جمع آوری شــد و برای موارد ضروری استفاده از 
 ظروف یک بار مصرف در دســتور کار قرار گرفت.
در زمینه فرهنگ ســازی و اطلاع رسانی نیز بنر، 
پوستر و دستورالعمل های رعایت بهداشت فردی 
در تمام نقاط شرکت جهت ارتقای سطح آموزش 
کارکنان نصب و پیامک های آموزش بهداشت فردی 
به طور مســتمر و روزانه برای تمام کارکنان گروه 
شــد. ارســال  ســایپا   خودروســازی 

تامین و توزیع ماسک و دستکش بهداشتی در میان 
کارکنان نیز از دیگر اقدام های گروه خودروسازی 
سایپا در بخش درون سازمانی بوده است. اما گروه 
خودروسازی سایپا پس از شیوع بیماری کرونا و در 
راستای عمل به مســئولیت های اجتماعی خود، 
مجموعه ای از اقدامات برون سازمانی را برای کمک 
به شبکه نظام سلامت کشور به صورت جهادی در 

دســتور کار قرار داد. راه اندازی دو سایت تولید 
ماسک بهداشــتی با ظرفیت روزانه 25 هزار عدد 
ماسک در شرکت سایپاآذین و یکی از شرکت های 
زنجیره تامین گروه خودروسازی سایپا یکی از این 
 اقدامــات در واپســین روزهای ســال98 بود.
همچنین در نخستین روزهای سال جدید و با وجود 
تعطیلات نوروز و همچنین محدودیت های ناشی از 
شــیوع ویروس کووید-19، خط تولید جهادی 
محلول ضدعفونی کننده در کمتر از ســه روز در 
شرکت طیف سایپا تجهیز و راه اندازی و با دریافت 
گواهینامه استاندارد سیب سلامت از سازمان غذا و 
دارو به تولید محلول های ضدعفونی کننده سطوح 
و دست زیر نظر کارشناسان وزارت بهداشت، درمان 
شــد. آغــاز  پزشــکی  آمــوزش   و 

علاوه بر تولید محلول و محصولات مورد نیاز شبکه 
بهداشتی کشور، گروه خودروسازی ساپیا برای ارج 
نهادن به تلاش های شبانه روزی جهادگران عرصه 
سلامت، ارائه خدمات رایگان خودرو شامل حمل 
خودرو به نمایندگی، اجرت تعمیرات و سرویس های 
دوره ای را برای پزشــکان و پرســتاران فعال در 
واحدهای درمانی مقابله بــا بیماری کرونا در نظر 
گرفت. از دیگر اقدامات قابل اشاره در حوزه خدمات 

پس از فروش گروه خودروسازی سایپا برای مقابله 
با شیوع بیماری کرونا می توان به توسعه خدمات 
غیرحضوری و برقراری میز خدمت با اســتفاده از 
بسترهای اینترنتی جهت مشتریان و خریداران 
اشاره کرد که منجر به کاهش تعداد قابل توجهی از 
سفرهای درون شهری شــده است. همیاری در 
اجرای پویــش ملی # درخانه بمانیم از طریق ارائه 
خدمات امدادی در درب منازل توسط امدادخودرو 
سایپا، راه اندازی نخستین سامانه آموزش آنلاین 
تعمیرات فنی خودرو توســط سایپایدک با هدف 
توســعه آموزش غیرحضــوری، تمدید گارانتی 
محصولات سایپا توسط سایپایدک و ارائه خدمات 
در محل با هدف جلوگیری از تردد مشــتریان در 
سطح شهرها و نمایندگی ها و افزایش 20 درصدی 
ناوگان خدمت در محل توسط سایپا با هدف پوشش 
گسترده خدمات به مشتریان نیز از دیگر اقدامات 
خدمات پس از فروش گروه خودروسازی سایپا برای 

 مقابلــه با ویــروس کوویــد-19 بوده اســت.
این اقدامات سایپا باعث شد دبیر ستاد ملی کرونا 
کشور با ارسال نامه ای به مدیرعامل سایپا از اقدامات 
این گروه تقدیر کرده و نیز فرمانده ستاد مقابله با 
کرونا تهــران در بازدید از خــط تولید محلول 
ضدعفونی کننده سایپا اقدام مدیران ارشد سایپا را 
ایفای یک نقش مسئولانه اجتماعی با درک از نیاز 
اجتناب ناپذیر و قطعی کشور در حوزه خدمات رسانی 
عمومی بداند و از این که سایپا ظرفیت و توان خود 
را برای مقابله با شیوع ویروس کرونا اختصاص داده 

از این مجموعه قدردانی کند.

ســعید مدنی؛ خودروي »پراید« در حال حاضر به 
عنوان یک شــاخص و مبناي قیمتي مطرح است؛ 
چراکه نسبت به سایر خودروها از پایین ترین قیمت 
برخوردار است و هرگونه تغییر در قیمت این خودرو، 

معمولا بر قیمت سایر خودروها نیز اثرگذار است.
خودروي »پراید« در حــال حاضر به عنوان یک 
شاخص و مبناي قیمتي مطرح است؛ چرا که نسبت 
به ســایر خودروها از پایین ترین قیمت برخوردار 
است و هر گونه تغییر در قیمت این خودرو، معمولا 
بر قیمت سایر خودروها نیز اثرگذار است. اما مادامي 
که خودروي پراید با خانواده پژو مقایسه مي شود، 
تنوع آنها خیلي زیاد است. اما تمامي مدل هاي این 
خودروي ارزان قیمت با عنوان پراید شــناخته 
مي شود. از طرفي، تیراژ این خودرو در مقایسه با 
سایر خودروها نیز بالاتر است. به  طوري که در سال 
نزدیک به 400 تا 500 هزار دســتگاه پراید در سال 
تولید مي شود؛ بر همین اساس  به عنوان یک واحد 

یا شاخص خودرویي مطرح است.
اما درباره اینکه آیا پراید گران شده است یا خیر؟ 
باید بگوییم وقتي قیمت این محصول را با اقلامي 
مثل سکه،  طلا و مسکن مقایسه مي کنیم، متوجه 
مي شــویم که همه این موارد رشد قیمتي بسیار 
بالایي را در تمامي این سال ها تجربه کرده اند، اما 
پراید رشد چنداني نداشته است. یک نمونه ساده 
اینکه یک کالاي خوراکي که دو سال بابت خرید آن 
باید 7 هزار تومان پراخت مي کردیم، در حال حاضر 
با افزایش سه برابري به 21 هزار تومان رسیده است. 
اما کســي در مورد این افزایش قیمت ها صحبتي 
نمي کند. این درحالي است که اگر همین کالاها به 
صورت ارزان عرضه شــوند، دولت باید سوبسید 
پرداخت کند. بــه عبارتي دیگر، همه  چیز در این 
مملکت گران مي شود، اما حساسیت نسبت به آن 
کمتر وجــود دارد. حال برگردیم بــه اینکه چرا 
خودروي پراید گران نیست. یکي از دلایل این اتفاق 
این است که قیمت خودروهاي وطني یا خودرویي 
مثل پراید که مشمول قیمت گذاري مي شوند، در 
تمامي سال ها در کارخانه ثابت نگه داشته شده اند. 
همین باعث شده تا فاصله بین قیمت واقعي خودرو 
و بازار بیشتر شود، به  طوري که یکي از پردرآمدترین 
فعالیت هاي مردم در سال گذشته، خرید و فروش 
خودرو بود، چون حاشیه سود بسیار خوبي براي آنها 
داشت. یعني مردم براي اینکه سرمایه هاي خود را 
حفظ کنند، پول شــان را به جایي مي برند که سود 
بیشتري کســب کنند. حال وقتي خودروسازان 
اقدام به پیش فروش مي کننــد، نزدیک به 4 تا 5 
میلیون نفر متقاضي دریافت خودرو مي شوند، این 
در حالي است که نیاز کشــور به خودرو بین یک 
میلیون تا یک میلیون و 200 هزار خودرو است. اما 
دلیل هجوم مردم براي خرید، به خاطر حاشیه سود 

ناشي از این گپ قیمتي است. از طرفي، چون قیمت 
کارخانه هم شناور نبوده که متناسب با تورم بالاتر 
برود، این گپ قیمتي هر ساله افزایش یافته است. 
در مقابل شعور اقتصادي مردم هم خوب کار مي کند، 
به  طوري که طي این چند سال گذشته تجربه کسب 
کردند و متوجه شدند با سه برابر شدن قیمت بنزین، 
 ارزش پول  پایین آمده یا با افزایش چند برابري دلار 
قیمت کالاها نجومي شــده است. خب در چنین 
شرایطي براي حفظ ارزش پول شان، در بازارهایي 
مثل خودرو سرمایه گذاري مي کنند. در اینجا به ذکر 
یک مثال مي پردازم؛ در سال 85 پراید 6 میلیون 
تومان قیمت داشــت و ســکه 200 هزار تومان. 
محاسبات نشان مي دهد با 26 عدد سکه مي شد 
یک پراید خرید. به تدریج از سال 74 به بعد و ورود 
به دهه 80 که تولید بالا رفت، قیمت تمام شــده 
کاهش یافت، چراکه خودروسازان به دلیل افزایش 
تیراژ سودده بودند و از این رو قیمت هاي شان را بالا 
نبردند. یعني 30 سکه در ازاي یک پراید و بعد شد 
15 سکه در ازاي یک پراید. اما اکنون که قیمت پراید 
در کارخانه 6 تا سکه است، واقعا جاي سوال است 
که چرا مقامات مسوول در رسانه ملي اعلام مي کنند 
نباید قیمت خودرو گران شود؟! حال اگر متولیان امر 
بخواهند قیمت ها کاملا به روز شود و خودروسازي 
توسعه پیدا کند باید اجازه دهند قیمت ها افزایش 
یابد، چرا که فعالیت به شکل کنوني و با حمایت هاي 
10 تا 15 هــزار میلیارد توماني دولت نمي شــود 
بنگاهــداري و خودرو تولید کــرد. چون اگر این 
حمایت ها نبود،  صنعت خودروي کشور مي خوابید. 
اما در مورد اینکــه قیمت واقعي پراید چقدر باید 
باشد، لازم به توضیح است که تنها با احتساب خرید 
مواد اولیه و قطعات مورد نیاز، قیمت خودروي پراید 
بدون تعدیل قیمت هاي جدید، چیزي بین 35 تا 40 
میلیون تومان اســت که با سایر هزینه جانبي این 
عدد به 50 میلیون تومان مي رسد. حال اگر 10 درصد 
ارزش افــزوده را اعمال کنیم، که 4 الي 5 میلیون 
تومان مي شود به همراه بیمه گذاري و یک حاشیه 
سود معقول قیمت پراید کمتر از 70 میلیون تومان 
نخواهد بود. حــال اگر دولت مي خواهد به صورت 
تکلیفي اقدام به تعیین قیمت کند، یک قانون داریم 
که بر اساس آن اگر دولت قیمت محصولي را تعیین 
کند و قیمت تعیین شده کمتر از قیمت عادلانه و 
منصفانه باشد، دولت موظف است مابه التفاوت آن 
را بپردازد؛ قانوني که سال هاست رعایت نمي شود.

»پراید« گران یا ارزان؟
امیر حســین کاکایی ؛ قیمت پراید که طي هفته 
گذشته یکباره جهش زیادی را تجربه کرد، افکار 
عمومی را تحت تاثیر قرار داد و به بحث اصلي روز 

جامعه تبدیل شد. با اینکه پراید یک خودرویي است 
که اکثریت مردم توان خرید و استفاده از آن را دارند، 
به نوعی استاندارد بازار را برای مردم تعیین می کند.  
قیمت پراید که طي هفته گذشــته یکباره جهش 
زیادي را تجربه کرد، افکار عمومي را تحت تاثیر قرار 
داد و به بحث اصلي و روز جامعه تبدیل شد. با اینکه 
پراید خودرویي است که اکثریت مردم توان خرید 
و استفاده از آن را دارند به نوعي استاندارد بازار را 
براي مردم تعیین مي کند. اما پراید همین خودروي 
ارزان که متقاضي هم کم نداشت همواره دستمایه 
طنز در فضاي مجازي و میان مردم بود. البته این نوع 
واکنش ها را بیشتر مي توان احساسي عنوان کرد. با 
این حال نباید فراموش کرد که صنعت خودرو نماد 
نظام اســت. بنابراین برخي دنبال جریان سازي 
هستند تا از طرق مختلف این صنعت را به حاشیه 
ببرند. اما اگر بخواهیم قضاوت منصفانه اي در مورد 
خودروي پراید داشته باشیم باید بگویم که پراید 
ارزان ترین خودرو در دنیاست و هر خودرویي که 
تولید شود، قیمت تمام شده آن بیشتر از این خواهد 
بود. اما درباره اینکه چــرا قیمت پراید به مرز 90 
میلیون تومان رسید باید گفت که در حال حاضر 
ارزش ریال، این قیمت را تعیین مي کند. اگر قیمت 
پراید را براساس سکه بررسي کنیم در سال 89 هر 
پراید معادل 37 سکه بوده و الان معادل 13 سکه 
است پس در حقیقت پراید ارزان شده و این ارزش 
ریال است که پایین آمده است. چون اقتصاد ما کند 
عمل مي کند، باعث مي شــود که پول در جریان 
نباشــد، با اینکه روزانه هزار و 200 میلیارد تومان 
نقدینگي وارد کشور مي شود اما متاسفانه پول هاي 
ما حبس شده است. مثلا به جاي سرمایه گذاري با 
نقدینگي مــان خانه مي خریم هــر چند صنعت 
مسکن سازي خوب است؛ ولي اینکه قیمت مسکن 
و زمین به  طور ذاتي بالا مي رود در کشور ارزش افزایي 
ندارد در عین حال پول را حبس مي کند و چرخش 
اقتصادي از کار مي افتد. از سوي دیگر باید این را در 
نظر داشت که هم اکنون پراید در کارخانه 40 میلیون 
تومان قیمت دارد اما اگر آن را درست قیمت گذاري 
مي کردند، قیمت کنوني آن باید الان نزدیک به 70 
تا نهایت 80 میلیون تومان مي بود. مشکل اصلي 
دلالان و خریداران نیستند و مشکل این است که در 
چند سال اخیر به تولیدات ما ضربه وارد شده است 
و دولتمردان ما به جاي اینکه مشکلات تولید را حل 
کنند به بازار چسبیده اند و نتیجه این شده که روز 
به روز شاهد افزایش قیمت ها باشیم. بر همین اساس 
براي حل این مشــکل راهکار این است که تولید 
افزایش یابد تا بازار به تعادل برسد. از سوي دیگر 
همچنین مســوولان باید با تسهیل کردن شرایط 
سرمایه گذاري و حرکت اقتصادي، داخلي سازي 

انجام دهند.

قیمت واقعي پراید؟ ۱۹ اقدام ویژه ضدکرونائی سایپا برای آغاز تولید در سال جدید


